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خانه  هنر   میرا

شماره  به  عمومي  مناقصه   طريق  از  انزلي  بندر  نشاني  آتش  ايستگاه 2  ساختمان  احداث  به  نسبت  دارد  نظر  در  بندرانزلي  شهرداري 
2001005230000003 ثبت در سامانه ستاد طبق ضوابط و مقررات به شرح ذيل اقدام نمايد. 

موضوع مناقصه : احداث ساختمان ايستگاه 2 آتش نشاني بندرانزلي
مبلغ برآورد:  27/603/307/752 ريال
مبلغ تضمين:  1/380/165/387 ريال

نوع تضمين : ضمانتنامه بانكي شركت در مناقصه يا يا واريز نقدي در وجه شهرداري و به شماره حساب 3100006799001بانك ملي به نام 
شهرداري بندر انزلي و بارگزاري در سامانه ستاد

هزينه خريد اسناد مناقصه : مبلغ  1/000/000 ريال واريزبه حساب شماره 0107632759001 بانك ملي بحساب شهرداري بندرانزلي از طريق 
سامانه ستاد

تاريخ انتشار و مهلت بازديد اسناد در سامانه ستاد:از 1401/02/07 لغايت 1401/02/22
مهلت دريافت اسناد مناقصه : از تاريخ1401/02/07 لغايت 1401/02/17

مهلت ارائه پيشنهاد و بارگزاري اسناد در سامانه ستاد از تاريخ 1401/02/18 لغايت 1401/02/28
 زمان بازگشايي پيشنهادها ساعت 10 صبح روز چهارشنبه  مورخ 1401/02/28 دفترشهردار محترم

-هزينه آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد. 
.در صورتي كه شركت كنندگان از انجام معامله خوداري نمايند سپرده شركت در مناقصه آنان به ترتيب به نفع شهرداري ضبط خواهد شد.

متقاضيان ميتوانند براي اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 44508266 واحد پيمان و رسيدگي تماس حاصل نمايند
كليه مراحل شركت درمناقصه از خريد اسناد تا  تحويل در بستر سامانه ستاد به آدرس setadiran.ir  انجام ميشود.

كليه پاكتهاي الف و ب و ج بصورت الكترونيكي در بستر سامانه ستاد بارگزاري و ارسال گردد.
شركت كنندگان ميبايست اصل پاكت الف يعني مبلغ تضمين شركت در مناقصه را بصورت فيزيكي و مهر و موم شده بعد از ثبت در سامانه ستاد تا 

ساعت 8  صبح روز چهار شنبه مورخ 1401/02/28  شهرداري مركزي به دبيرخانه تحويل دهند.
به پاكتهاي)ج( ارائه شده بصورت  فيزيكي ترتيب اثر داده نخواهد شد.و برگه پيشنهاد قيمت پس از دانلود اسناد و درج مبلغ در سامانه بارگزاري گردد. 

شماره پشتيباني ثبت نام 02141934 )داخلي 1(
شماره پشتيباني مزايده 02141934 )داخلي 5(

مراحل ثبت نام از طريق دفاتر پيشخوان دولت قابل انجام ميباشد. و جهت كسب اطلاعات بيشتر در خصوص مراكز ثبت نام به سايت شهرداري 
بندرانزلي به آدرس ANZALI.IR  مراجعه شودو ساير اطلاعات و جزئيات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است.

شركتها  اساسنامه؛ آخرين تغييرات معتبرشركت، رزومه و ارائه صلاحيت پيمانكاري در زمينه ابنيه ، گواهي HSE، ليست اعضاي هيات مديره و گواهي 
صاحبان امضاء و اشخاص حقوقي رزومه و ارائه صلاحيت پيمانكاري در زمينه ابنيه و گواهي صاحبان امضاء وگواهي HSE،كه همگي بايد برابر اصل 
باشد و در سامانه ستاد بارگزاري گردد و هيچ يك از شركت كنندگان در مناقصه نمي توانند بيش از يك پيشنهاد تسليم نمايند. تمام اسناد )خريداري 
شده(مناقصه از جمله شروط اوراق مناقصه بايد به مهر و امضاي مجاز  تعهد آور پيشنهاد دهنده برسد و در مستندات سامانه تداركات الكترونيك 

دولت)ستاد( بارگزاري شود.
به پيشنهادهاي فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پيشنهادهايي كه بعد از انقضاي مدت مقرر واصل شود و همچنين پيشنهادهاي فاقد سپرده يا سپرده 

هاي مخدوش ويا كمتر از ميزان مقرر  چك شخصي و نظير آن ترتيب اثر داده نخواهد شد.
-مدت اعتبار پيشنهاد مالي : پيشنهاد مالي ارائه شده مي بايست به مدت سه ماه از تاريخ بازگشايي پاكت پيشنهاد قيمت داراي اعتبار باشد. 

تاريخ انتشارنوبت اول: 1401/2/10          
تاريخ انتشار نوبت دوم:1401/2/17 

   آگهي مناقصه عمومي
 يك مرحله اي   

 شهرداري بندرانزلي

 نوبت دوم

آگهی  فراخوان 
سازمان حمل و نقل همگانی  شهر اقباليه و حومه در نظر دارد بهره برداری از 
جايگاه تک منظوره CNG ، دارای 4 ديسپنسر ، واقع در بلوار امام خمينی 
)ره( شهر اقباليه جنب سازمان را از طريق فراخوان عمومی بصورت درصد 
اعلامی )بر اساس نرخ مابه التفاوت خريد و فروش گاز مصرفی( برای مدت 
يکسال شمسی با شرايط مندرج در اسناد مزايده به يکی از شرکت های واجد 
شرايط واگذار نمايدلذا متقاضيان می توانند جهت کسب اطلاعات و دريافت 
اسناد مزايده حداکثر ده روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم به امور قرارداد های 

سازمان مراجعه و نسبت به ارائه پيشنهادات خود اقدام نمايند .   
مبلغ 500/000/000 ريال بصورت نقدی يا ضمانت نامه بانکی به شماره 
حساب 2122064789 نزد بانک تجارت شعبه اقباليه واريز نموده و اصل 

رسيد آن را ضميمه اسناد مزايده نمائيد.

داشتن کد اقتصادی و مجوز بهره برداری از جايگاه CNGطبق بخشنامه 
6656 صادره /815 مورخه 90/6/8 شرکت ملی پالايش و پخش فرآورده 
های نفتی ايران )منطقه قزوين(  و گواهی  HSE ايمن بهداشت کار و تعيين 

صلاحيت از اداره کار الزاميست.
برنده اول، دوم و سوم مزايده چنانچه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها 

ضبط خواهد گرديد.
سازمان در رد يا قبول هريک از پيشنهادات مختاراست.

ساير اطلاعات و جزئيات  در اسناد مزايده مندرج  است. 
هزينه  چاپ آگهی برعهده برنده مزايده  می باشد.

نوبت اول : 1401/2/17
 نوبت دوم : 1401/2/24

 نوبت اول

   قاسم نجف پور  مدير عامل سازمان حمل و نقل همگانی اقبالیه 

 آگهی مناقصه واگذاری
 قسمتی از کار نقلیه

به شماره 1401/2102

شرکت برق منطقه ای يزد در نظر دارد مناقصه فوق را بر اساس اطلاعات ذيل و از طريق 
سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به شماره فراخوان 2001001071000003 

برگزار نمايد.
نوع مناقصه:   عمومی يک مرحله ای

شرايط اوليه:   مناقصه گرانی که حداقل امتياز ارزيابی کيفی را کسب نمايند.
زمان دريافت اسناد:  از تاريخ 1401/02/17 لغايت 1401/02/22

نحوه دريافت اسناد:  واجدين شرايط می توانند اسناد را به صورت رايگان از سامانه ستاد به 
نشانی www.setadiran.ir دريافت نمايند.

مبلغ تضمين شرکت در فرايند ارجاع کار: 2.858.082.420 ريال
آخرين مهلت تسليم پيشنهادها:  ساعت 8 روز شنبه مورخ 1401/03/07

زمان گشايش پيشنهادها:   ساعت 9 روز شنبه مورخ 1401/03/07
تسليم پيشنهادها: کليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارايه پيشنهاد 

مناقصه گران و بازگشايی پاکات از طريق سامانه ستاد انجام خواهد شد.
نشانی و شماره تماس دستگاه مناقصه گزار:  يزد، ميدان امام حسين، بلوار دانشجو، بعد 

از پارك شادي، شركت برق منطقه اي يزد، امور تداركات و قراردادها. 035-38250344
توضيحات:  ساير مشخصات در اسناد مناقصه درج شده است. در ضمن به پيشنهادهای 
مبهم، مشروط، مخدوش، فاقد تضمين و پيشنهادهايی که غير از سامانه ستاد ارسال گردد 

ترتيب اثر داده نخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/02/17
تاريخ انتشارنوبت دوم : 1401/02/18

امور تدارکات و قراردادها

شناسه آگهی :1312017 

شرکت برق منطقه ای يزد

شماره  به  عمومي  مناقصه   طريق  از  انزلي  بندر  نشاني  آتش  ايستگاه 2  ساختمان  احداث  به  نسبت  دارد  نظر  در  بندرانزلي  شهرداري 
2001005230000003 ثبت در سامانه ستاد طبق ضوابط و مقررات به شرح ذيل اقدام نمايد. 

موضوع مناقصه : احداث ساختمان ايستگاه 2 آتش نشاني بندرانزلي
مبلغ برآورد:  27/603/307/752 ريال
مبلغ تضمين:  1/380/165/387 ريال

نوع تضمين : ضمانتنامه بانكي شركت در مناقصه يا يا واريز نقدي در وجه شهرداري و به شماره حساب 3100006799001بانك ملي به نام 
شهرداري بندر انزلي و بارگزاري در سامانه ستاد

هزينه خريد اسناد مناقصه : مبلغ  1/000/000 ريال واريزبه حساب شماره 0107632759001 بانك ملي بحساب شهرداري بندرانزلي از طريق 
سامانه ستاد

تاريخ انتشار و مهلت بازديد اسناد در سامانه ستاد:از 1401/02/07 لغايت 1401/02/22
مهلت دريافت اسناد مناقصه : از تاريخ1401/02/07 لغايت 1401/02/17

مهلت ارائه پيشنهاد و بارگزاري اسناد در سامانه ستاد از تاريخ 1401/02/18 لغايت 1401/02/28
 زمان بازگشايي پيشنهادها ساعت 10 صبح روز چهارشنبه  مورخ 1401/02/28 دفترشهردار محترم

-هزينه آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد. 
.در صورتي كه شركت كنندگان از انجام معامله خوداري نمايند سپرده شركت در مناقصه آنان به ترتيب به نفع شهرداري ضبط خواهد شد.

متقاضيان ميتوانند براي اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 44508266 واحد پيمان و رسيدگي تماس حاصل نمايند
كليه مراحل شركت درمناقصه از خريد اسناد تا  تحويل در بستر سامانه ستاد به آدرس setadiran.ir  انجام ميشود.

كليه پاكتهاي الف و ب و ج بصورت الكترونيكي در بستر سامانه ستاد بارگزاري و ارسال گردد.
شركت كنندگان ميبايست اصل پاكت الف يعني مبلغ تضمين شركت در مناقصه را بصورت فيزيكي و مهر و موم شده بعد از ثبت در سامانه ستاد تا 

ساعت 8  صبح روز چهار شنبه مورخ 1401/02/28  شهرداري مركزي به دبيرخانه تحويل دهند.
به پاكتهاي)ج( ارائه شده بصورت  فيزيكي ترتيب اثر داده نخواهد شد.و برگه پيشنهاد قيمت پس از دانلود اسناد و درج مبلغ در سامانه بارگزاري گردد. 

شماره پشتيباني ثبت نام 02141934 )داخلي 1(
شماره پشتيباني مزايده 02141934 )داخلي 5(

مراحل ثبت نام از طريق دفاتر پيشخوان دولت قابل انجام ميباشد. و جهت كسب اطلاعات بيشتر در خصوص مراكز ثبت نام به سايت شهرداري 
بندرانزلي به آدرس ANZALI.IR  مراجعه شودو ساير اطلاعات و جزئيات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است.

شركتها  اساسنامه؛ آخرين تغييرات معتبرشركت، رزومه و ارائه صلاحيت پيمانكاري در زمينه ابنيه ، گواهي HSE، ليست اعضاي هيات مديره و گواهي 
صاحبان امضاء و اشخاص حقوقي رزومه و ارائه صلاحيت پيمانكاري در زمينه ابنيه و گواهي صاحبان امضاء وگواهي HSE،كه همگي بايد برابر اصل 
باشد و در سامانه ستاد بارگزاري گردد و هيچ يك از شركت كنندگان در مناقصه نمي توانند بيش از يك پيشنهاد تسليم نمايند. تمام اسناد )خريداري 
شده(مناقصه از جمله شروط اوراق مناقصه بايد به مهر و امضاي مجاز  تعهد آور پيشنهاد دهنده برسد و در مستندات سامانه تداركات الكترونيك 

دولت)ستاد( بارگزاري شود.
به پيشنهادهاي فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پيشنهادهايي كه بعد از انقضاي مدت مقرر واصل شود و همچنين پيشنهادهاي فاقد سپرده يا سپرده 

هاي مخدوش ويا كمتر از ميزان مقرر  چك شخصي و نظير آن ترتيب اثر داده نخواهد شد.
-مدت اعتبار پيشنهاد مالي : پيشنهاد مالي ارائه شده مي بايست به مدت سه ماه از تاريخ بازگشايي پاكت پيشنهاد قيمت داراي اعتبار باشد. 

تاريخ انتشارنوبت اول: 1401/2/10          
تاريخ انتشار نوبت دوم:1401/2/17 

   آگهي مناقصه عمومي
 يك مرحله اي   

 شهرداري بندرانزلي

 نوبت دوم

آگهی  فراخوان 
سازمان حمل و نقل همگانی  شهر اقباليه و حومه در نظر دارد بهره برداری از 
جايگاه تک منظوره CNG ، دارای 4 ديسپنسر ، واقع در بلوار امام خمينی 
)ره( شهر اقباليه جنب سازمان را از طريق فراخوان عمومی بصورت درصد 
اعلامی )بر اساس نرخ مابه التفاوت خريد و فروش گاز مصرفی( برای مدت 
يکسال شمسی با شرايط مندرج در اسناد مزايده به يکی از شرکت های واجد 
شرايط واگذار نمايدلذا متقاضيان می توانند جهت کسب اطلاعات و دريافت 
اسناد مزايده حداکثر ده روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم به امور قرارداد های 

سازمان مراجعه و نسبت به ارائه پيشنهادات خود اقدام نمايند .   
مبلغ 500/000/000 ريال بصورت نقدی يا ضمانت نامه بانکی به شماره 
حساب 2122064789 نزد بانک تجارت شعبه اقباليه واريز نموده و اصل 

رسيد آن را ضميمه اسناد مزايده نمائيد.

داشتن کد اقتصادی و مجوز بهره برداری از جايگاه CNGطبق بخشنامه 
6656 صادره /815 مورخه 90/6/8 شرکت ملی پالايش و پخش فرآورده 
های نفتی ايران )منطقه قزوين(  و گواهی  HSE ايمن بهداشت کار و تعيين 

صلاحيت از اداره کار الزاميست.
برنده اول، دوم و سوم مزايده چنانچه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها 

ضبط خواهد گرديد.
سازمان در رد يا قبول هريک از پيشنهادات مختاراست.

ساير اطلاعات و جزئيات  در اسناد مزايده مندرج  است. 
هزينه  چاپ آگهی برعهده برنده مزايده  می باشد.

نوبت اول : 1401/2/17
 نوبت دوم : 1401/2/24

 نوبت اول

   قاسم نجف پور  مدير عامل سازمان حمل و نقل همگانی اقبالیه 

 آگهی مناقصه واگذاری
 قسمتی از کار نقلیه

به شماره 1401/2102

شرکت برق منطقه ای يزد در نظر دارد مناقصه فوق را بر اساس اطلاعات ذيل و از طريق 
سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به شماره فراخوان 2001001071000003 

برگزار نمايد.
نوع مناقصه:   عمومی يک مرحله ای

شرايط اوليه:   مناقصه گرانی که حداقل امتياز ارزيابی کيفی را کسب نمايند.
زمان دريافت اسناد:  از تاريخ 1401/02/17 لغايت 1401/02/22

نحوه دريافت اسناد:  واجدين شرايط می توانند اسناد را به صورت رايگان از سامانه ستاد به 
نشانی www.setadiran.ir دريافت نمايند.

مبلغ تضمين شرکت در فرايند ارجاع کار: 2.858.082.420 ريال
آخرين مهلت تسليم پيشنهادها:  ساعت 8 روز شنبه مورخ 1401/03/07

زمان گشايش پيشنهادها:   ساعت 9 روز شنبه مورخ 1401/03/07
تسليم پيشنهادها: کليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارايه پيشنهاد 

مناقصه گران و بازگشايی پاکات از طريق سامانه ستاد انجام خواهد شد.
نشانی و شماره تماس دستگاه مناقصه گزار:  يزد، ميدان امام حسين، بلوار دانشجو، بعد 

از پارك شادي، شركت برق منطقه اي يزد، امور تداركات و قراردادها. 035-38250344
توضيحات:  ساير مشخصات در اسناد مناقصه درج شده است. در ضمن به پيشنهادهای 
مبهم، مشروط، مخدوش، فاقد تضمين و پيشنهادهايی که غير از سامانه ستاد ارسال گردد 

ترتيب اثر داده نخواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/02/17
تاريخ انتشارنوبت دوم : 1401/02/18

امور تدارکات و قراردادها

شناسه آگهی :1312017 

شرکت برق منطقه ای يزد

در نامه ای به رئیس دفتر رئیس جمهوری صورت گرفت

قدردانی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از اقدامات 
وزیر صمت

 رئیس ســتاد مرکزی مبارزه با قاچــاق کالا و 
ارز در نامه ای به رئیس دفتــر رئیس جمهوری 
از عملکرد وزیــر صنعت، معــدن و تجارت در 
پیشگیری و مبارزه با قاچاق لوازم یدکی خودرو 

تقدیر کرد.
»علی مؤیدی خرم آبــادی« در این نامه تأکید 
کرد: وزیر صنعــت، معدن و تجــارت در حوزه 
پیشگیری و مبارزه با قاچاق لوازم یدکی خودرو 
متعاقب دســتورات ریاست جمهوری در بیانیه 
۹ ماده ای پیشــگیری و مبارزه با قاچاق کالا و ارز، باعث شــد علاوه بر این که 
فرآیند اختصاص شناســه کالا در رهگیری ۵۳ قلم کالای لوازم یدکی خودرو 
آغاز شــود، همچنین در مورد دو قلم کالای مهم این حوزه نیز فرآیند هویت 
گذاری کالا )اختصاص شناسه کالا و رهگیری آن( تکمیل شود که این موضوع 
فرآیند مقابله با کالای قاچاق و تقلبی )غیراســتاندارد( را بســیار تســهیل 

می کند.
وی در بخش دیگری از این نامه تصریح کرد: از ســوی دیگر مقرر شد امسال 
چهار گروه کالایی مهم که ســهم عمــده ای از قاچاق را بــه خود اختصاص 
داده اند )کالای دخانی، لوازم خانگی، لوازم آرایشــی و پوشــاک( به شــکل 
مســتمر توســط وزارت صمت در حوزه برنامه ریزی و تصمیم گیری تسهیل 
تجارت قانونــی و همچنین در حــوزه اجرای برخورد با قاچــاق وفق قانون، 

دنبال شود.
رئیس ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز ابراز امیدواری کرده است که با 
این جدیت بتوان دستورالعمل پیشگیری و مقابله با قاچاق کالا و ارز ابلاغی از 

سوی رئیس جمهوری را در مورد زمانی کوتاه اجرایی کرد.
مؤیدی خرم آبادی خطاب به اســماعیلی، رئیس دفتر رئیس جمهوری آورده 
اســت که ضمن تقدیر از وزیــر صمت، امیدوار هســتیم ســایر وزارتخانه ها 
و ســازمان های مرتبط با حوزه پیشــگیری و مقابله با قاچاق کالا و ارز )بنا به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب تمام دســتگاه هایی که می توانند در این امر دخیل 
باشند( مانند وزارتخانه های جهاد کشاورزی، نفت، بهداشت درمان و آموزش 
پزشــکی، امور اقتصــادی و دارایی )به ویژه گمــرک( و... نیز با اقدام مشــابه 
و با همین دغدغه مندی و تلاش مضاعف در راســتای اجرای تدابیر ریاســت 

جمهوری کوشا باشند.

معاون وزیر نفت با اشــاره به توســعه زیرساخت های 
ذخیره ســازی نفــت و میعانات گازی گفــت: ظرفیت 
صادراتی شرکت پایانه های نفتی بر اساس شرایط بازار 

می تواند تا ۲ برابر افزایش یابد.
 محســن خجســته مهر در بازدید از پایانــه صادرات 

نفت خام در جزیره خــارگ  این پایانــه را مرکز مهم 
صادرات نفت خام کشور دانســت و اظهار داشت: باید 
مدرن ترین سیســتم اندازه گیری، ذخیره ســازی و 
زیرســاختی در پایانه صادرات نفت خام خارگ نصب 

و راه اندازی شود.

معاون وزیر نفت با بیــان اینکه پایانه صادراتی نفت خام 
خارگ دارای جایگاه بین المللی است تصریح کرد: این 
مجموعه باید به جدیدترین تجهیزات و فناوری مدرن و 
پیشرفته مجهز شود که استفاده از ظرفیت شرکت  های 
توانمند دانش بنیان در حوزه زیرساختی و اندازه گیری 

میعانات گازی مورد توجه قرار دارد.
معاون وزیر نفت آماده کردن پایانه ها بر اساس افزایش 
صادرات نفت خام را در اولویت برنامه  ها دانست و تأکید 
کرد: ظرفیــت صادراتی شــرکت پایانه هــای نفتی بر 

اساس شرایط بازار می تواند تا ۲ برابر افزایش یابد.

ظرفیت صادراتی شرکت پایانه های نفتی تا ۲ برابر افزایش می یابد

وزیر جهاد کشاورزی:

ونی مقطعی بود کمبود ماکار

خطیب نماز جمعه تهران:
وز  رنج های اقتصادی امر

 نتیجه قطعی سیاست های اقتصادی 
دهه های گذشته است

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق مطرح کرد
 کاهش طلب ایـران از عـراق 

به ۱.۵ میلیارد دلار

:CNG مدیر طرح

کارمزدهای جدید جایگاه های 
CNG بررسی می شود

صفحه 2

صفحه 4

صفحه 5

صفحه 2

صفحه 3

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی تشریح کرد

نحوه جدید پرداخت چک برگشتی
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: اگر چک فردی برگشته خورده باشد، مبلغ مورد نظر از همه 
حساب های شخص در همان بانک برداشت می شود



خطیب نماز جمعه تهران:

وز نتیجه قطعی سیاست های اقتصادی دهه های گذشته است رنج های اقتصادی امر

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت مطرح کرد

 تمرکز ویژه دولت بر کنترل تورم و ثبات اقتصادی

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r شنبه      17 اردیبهشت    شماره 1039

سیاه چاله ای به نام سیاست پولی
قربان اسکندری  یکی از بارزترین مولفه های مهم در اجرای صحیح 
سیاســت پولی، التزام حاکمیت به یک قاعده مشــخص و جلوگیری از 

تحمیل بار مالی کسری بودجه بر سایر بخش های اقتصادی است.
مشــکل اصلی در خصوص مواجهه با نــرخ تورم، عــدم توافق بر یک 
اســتراتژی مناســب سیاســتگذاری پولی، در میان سیاســتگذاران 
اقتصادی اســت. متاســفانه بین مجموعه سیاســتگذاران اقتصادی 
در کشــور، نه در حال حاضر و نه در سنوات گذشــته، اجماع مناسبی 
وجود نداشته است. یکی از بارزترین مولفه های مهم در اجرای صحیح 
سیاســت پولی، التزام حاکمیت به یک قاعده مشــخص و جلوگیری از 

تحمیل بار مالی کسری بودجه بر سایر بخش های اقتصادی است.
لیکن به دلیــل وجود تورم ۵۰ ســاله در اقتصاد کشــور، عملا فرصت 
ایجاد چنین امری هیچ وقت محقق نخواهد شد زیرا تورم نزدیک به ۵۰ 
درصد، شکاف بین منابع و مصارف را افزایش داده و فشار بر آحاد مردم 
بیشتر شده و تاب آوری جامعه را تضعیف نموده و سیاستمدار را وادار به 

تصمیم گیری های کوتاه مدت و کم هزینه کرده است.
در چنین محیطــی اکثر تصمیم گیــری ها بر پایه حفــظ ثبات وضع 
موجود خواهد بود. اما واقعیت این اســت که  تصمیم گیری های کوتاه 
مدت و بدون پشتوانه علمی، زمینه ساز تحمیل هزینه های سنگین در 
آینده را به دنبال خواهد داشــت، لذا به منظور جلوگیری از این واقعه، 
می بایســت با تکیه بر ظرفیت درون کشــور، فرایند تصمیم گیریهای 

اقتصادی به اهل آن سپرده شود.

حسن پور بیگلری:
 یارانه پنهان مستقیما به دست مردم 

خواهد رسید
 نایب رییس کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: اصل شــفاف سازی 
یارانه پنهان آرد از ســوی دولت اقدامی قابل حمایت است چراکه این 

یارانه باید مستقیماً به دست مردم برسد.
شهباز حسن پور بیگلری با اشاره به حذف یارانه پنهان آرد توسط دولت 
اظهار داشت: اقدام دولت در حذف یارانه پنهان آرد و تبدیل آن به یارانه 
شــفاف برای عرضه این یارانه به جامعه هدف، اقدامــی صحیح و قابل 
حمایت است.نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
افزود: حذف یارانه پنهان به معنای حذف کامل یارانه آرد نیســت، بلکه 
هدف تغییــر در نحوه تخصیص یارانه در این بخش اســت تــا یارانه به 

صورت مستقیم در اختیار مصرف کنندگان نهایی قرار گیرد.
وی اظهار داشــت: دولت باید با جدیت تمام با ســوء استفاده کنندگان 
از فضــای موجود برخورد کند تــا  لطمه ای به روند اجــرای این تحول 
اقتصادی وارد نشود.حســن پور بیگلری با بیان اینکه باید هر چه زودتر 
یارانه پنهان حذف شود و به صورت شــفاف در اختیار جامعه هدف قرار 
گیرد تا مردم شــیرینی اجرای طرح مربوطه را حس کننــد، افزود: ما 
هیچگاه نمی خواهیم که جایگاه رییس جمهورمــان به خاطر اقدامات 

گروهی سوء استفاده گر دچار خدشه شود.

نایب رییس کمیســیون اقتصادی مجلس در پایــان تاکید کرد:  نباید 
اجازه داد رانت خوارانی کــه در این چند ســال از ارز ترجیحی و یارانه 
پنهان سو اســتفاده کرده اند و امروز با ایجاد شفافیت در پرداخت یارانه 
منافعشان به خطر افتاده با فشار بر مردم، فضای جامعه را ملتهب کنند 

از این رو باید دولت باید با این افراد به طور جدی برخورد کند.

رییس فراکسیون اقتصاد دیجیتال مجلس:
 تفکیک اتحادیه کسب و کارهای مجازی 

در راستای تحقق شعار سال است
رییس فراکســیون اقتصاد دیجیتال مجلس شــورای اسلامی گفت: 
تفکیک اتحادیه کســب و کارهــای مجازی، اقدام بســیار مثبتی و در 
راستای تحقق شعار سال اســت.مجتبی رضاخواه در پی اقدام وزارت 
صمت مبنی بر تفکیک اتحادیه کســب و کارهای مجازی، با دفاع از این 
اقدام گفت: با منفک شدن  اتحادیه کســب و کارهای مجازی، در واقع 
نیازها و خواســته های این صنف به صورت جداگانه بررسی و اگر  نیاز 
به قانونگذاری جدید باشــد، صدایی واحد از این درخواست ها به گوش 

مجلس و سایر ارگان های ذیربط می رسد.
نماینده مردم تهران در مجلس یازدهم با اشــاره به تفاوت های ماهوی 
میان فعالیت های سنتی و رشته های مختلف در فضای مجازی، تصریح 
کرد: فعالیت هــای مجازی و به طــور کلی فعالیت های کــه در حوزه 
اقتصاد دیجیتال تعریف می شوند، دچار مشکلات و مسائلی هستند که 

فعالیت های سنتی با آن ها مواجه نبوده اند.
وی ادامه داد: نحوه محاســبه مالیات، نحوه ارائه خدمات، نحوه کسب 
اطمینان از خوب بــودن خدماتی که ارائه می شــود و ... در واقع تفاوت 

هایی است که نیاز به سازوکارهای جدید را بیان می کند .
رضا خواه افزود: باید توجه داشته باشیم که در همین حیطه هم فعالیت 

های مجازی بسیار متنوع و هر رشته با رشته دیگر متفاوت است.
رییس فراکسیون اقتصاد دیجیتال مجلس اولین قدم برای ساماندهی 
این حوزه را تفکیک اتحادیه برشــمرد و خاطر نشــان ساخت: متمرکز 
شــدن این نوع فعالیت ها صدای واحدی را از آن  هــا به گوش مجلس و 

سایر ارگان های درگیر می رساند و طبیعتا می تواند  اقدام مثبتی باشد.
وی به همخوانی این اقدام با تحقق شعار سال نیز اشاره کرد و گفت: این 
تفکیک در راستای تحقق شعار ســال هم تلقی می شود به این مفهوم 
که اگر این فعالیت  ها ســاماندهی شــوند و اگر مشکلاتشان به صورت 
متمرکز بررسی شود، می تواند به توسعه فعالیت های اقتصادی در این 

حوزه بینجامد .

افزایش قیمت اینترنت قابل قبول نیست
یک عضو کمیســیون صنایع و معــادن مجلس با بیــان اینکه ضعف 
مدیریت در حوزه ارتباطات بسیار آشکار اســت، گفت: در شرایطی که 
سرعت اینترنت کاهش یافته است، افزایش قیمت بسته های اینترنت 

قابل قبول نیست و در این راستا هم نمایندگان تذکراتی داده اند.
محمدحســین فرهنگی در واکنش به افزایش قیمت بسته های اینترنت 
گفت: ضعف مدیریت در حوزه ارتباطات بسیار آشکار است و نمایندگان هم 
به این موضوع واقف اند. در همین راستا هم تذکرات متعددی به مسئولان 
ذیربط داده شــده اســت.وی افزایش قیمت اینترنت را نادرست خواند و 
گفت: در کشورهای مشابه قیمت اینترنت پایین تر از کشور ما است. حال 
آنکه کیفیت و سرعت اینترنت بسیار بهتر است. پس قابل قبول نیست که 

سرعت اینترنت را کم کرده و بعد تعرفه بسته های اینترنت را زیاد کنند.

یادداشت

تریبون

خریــدار  خطیب نمــاز جمعــه تهران 
مشکلات اقتصادی کشــور را نتیجه قطعی 
سیاســت های اقتصادی دهه های گذشته 
دانســت و گفت: اگر دولت می خواهد نخوه 
پرداخت یارانه هــا را اصلاح کند، مردم قبل 
از اجرای طرح مطلع شــوند تــا به آرامش 

برسند.
حجت الاسلام و المســلمین ابوترابی فرد 
در خطبه نماز جمعه تهران گفت: اگر قرآن 
مدار تصمیم گیری و مدیریت باشد،  تصمیم 
غیرعلمی گرفته نمی شود. تصمیمات باید 
متقن، کارشناســی و قابل دفاع باشــد، نه 
اینکه سخنی گفته شود یا تصمیمی گرفته 

شود که مورد نقد نخبگان قرار گیرد.
خطیب نمــاز جمعــه تهران تأکیــد کرد: 
اگــر مدیــران و مســئولان در واجبات و 
مستحبات پیشگام نباشــند، مردم هم در 
عمل به واجبات سســت می شــوند. به این 
معنا، مسئولیت ما بســیار سخت است. باید 
مراقب کلمــات و تصمیمات خود باشــیم. 
اقتدار جمهوری اسلامی بدون شک حاصل 
ارتباط نزدیک مســئولان و مردم با مباحث 

دینی و ائمه اطهار است.

برای برون رفت از تنگناهای اقتصادی 
باید به قرآن بازگردیم

ابوترابی فرد با بیان اینکــه در دفاع مقدس 
قرآنی عمــل کردیــم، اظهار کــرد: برای 
برون رفــت از تنگناهای اقتصــادی باید به 
قرآن بازگردیم یعنی دانــش و علم را محور 
تصمیمــات قــرار دهیم. تصمیمــات باید 
در مجامع علمی ملی و جهانــی قابل دفاع 
باشد. امروز غرب با تکیه بر تکنولوژی و سوء 
استفاده از قدرت سیاســی و نظامی اهداف 
نامشــروعش را دنبال می کند. مسئولیت 

همه ما به ویــژه آنان که در ســطوح بالای 
مســئولیت هســتند، خدا را نصرت کنند و 
یاری خداوند یعنی یــاری دین خدا. نصرت 
خداوند یعنی عاشــورایی زیســتن. نصرت 
خداوند یعنــی با حق بــودن. امیرالمونین 
همیشه با حق بود. کســی که در کنار علی 
ابن ابی طالب اســت، مدافع حــق و جامعه 

بشری است.
وی افزود: در ماه مبــارک رمضان از بعضی 
افرادی که خــود را در این نظــام حتی در 
سطوح پایین مسئول هســتند، رفتارهایی 
دیده شده اســت. مدیران ارشــد باید این 
مســائل را رصد کنند. عدالــت و تقوا رمز 
مدیریت دینی و در نظام سیاســی برآمده از 

اندیشه علی ابن ابی طالب است.
ابوترابی فرد ضمن تســلیت به خانواده نادر 
طالب زاده به خاطر درگذشت این هنرمند، 
گفت: در جمعه گذشــته شاهد حضور امت 
اســلامی در راهپیمایی تحول آفرین قدس 
بودیم. عموم رسانه ها به این واقعیت اذعان 
داشــته اند کــه راهیپمایــی روز قدس در 
دنیای اسلام با شــکوه و عظمت برگزار شد. 
این حرکت نویدبخش وحدت امت اســلام 

برای دفاع از سرزمین قدس است.
خطیب نماز جمعــه تهران با بیــان اینکه 
فلسطین مسئله نخست جهان اسلام است، 
گفت: با وجود سخت گیری های غیرانسانی 
مزدوران رژیم صهیونیســتی، بیش از ۲۰۰ 
هزار نفــر در اجتماع عظیم قــدس در بیت 
المقدس حضور یافتند. بــه تعبیر رهبری 
امــروز اراده شکســت ناپذیــر جایگزین 
ارتش شکســت ناپذیر دیروز دشمن شده 
اســت. دیروز رژیم صهیونیستی در موضع 
تهاجمی قرار داشــت و جنــگ ۶ روزه در 
۱۹۶۷ میــلادی نمود این تهاجــم بود. در 

طول جنــگ شــش روزه ســرزمین های 
اشغالی سه برابر شد.

خطیب نماز جمعه تهران تأکید کرد: این در 
حالی اســت که امروز شرایط کاملا متفاوت 
و به ضرر دشــمنان اســت. امت فلسطین، 
قهرمانان غره، زنــان و مردان کرانه باختری 
همــه و همه در کنــار هم قــرار دارند. این 
وحدت، انســجام و امید دســتاورد محور 
مقاومت است. پیام محور مقاومت این است 

که امت اسلام تا پایان راه در کنار شماست.

تیم اقتصادی دولت بر راهکارهای 
 مورد اجکاع جامعه علمی 

سرمایه گذاری کند
رنج های اقتصــادی امروز نتیجــه ناگریز و 
قطعی سیاســت های اقتصــادی دهه های 

گذشته است
حجت الاســلام ابوترابی فرد درباره مسائل 
اقتصادی کشــور اظهار کرد: بــه مقامات 
ارشــد و اجرایی کشــور توصیه می کنم که 
راه را برای اجماع علمی هموار کنید. جامعه 
نخبگی بایــد مورد تعامــل و گفت وگو قرار 
گیرند تا بتوانیــم با الهام از سیاســت های 
کلــی ابلاغــی از وضعیت موجــود بیرون 
بیاییم. تیم اقتصادی دولــت در این حوزه 

سرمایه گذاری کند.
خطیب نماز جمعــه تهران با بیــان اینکه 
بیش از گذشــته نیازمند اصلاح ســاختار 
اقتصادی هســتیم، گفــت: بایــد به طور 
شــفاف برای مردم توضیح داده شــود که 
رنج های اقتصــادی امروز نتیجــه ناگریز و 
قطعی سیاســت های اقتصــادی دهه های 
گذشته اســت. برون رفت از این تنگناهای 
نیازمند برنامــه، اعتماد ملت بــه دولت، و 
عزم و اراده راســخ برای تحول است. بدون 

تردید سیاســت پولی کشــور باید اصلاح 
شود. سیاست چاپ، نشــر و توزیع گسترده 
پول تأثیــرات از عوامل اصلی رشــد تورم و 
کاهش ارزش پول ملی است. سیاست پولی 
انبساطی، اســتقراض از سیستم بانکی گره 
گشای مشکلات بود و می توانست نرخ رشد 
بلند مدت را افزایش دهد، هیچ کشــوری با 

مشکلات اقتصادی رو به رو نبود.
ابوترابی فرد با تأکید بر ضرورت شفاف بودن 
تصمیمات اقتصادی گفــت: باید از طریق 
منبرهای رسمی و رســانه ملی برای مردم 
توضیح دهند که سیاســت نرخ رشــد پول 
در ســطح محدود می تواند نقــش موثری 
در مهار تورم داشــته باشــد. سیاست مالی 
یعنی تعیین مخارج دولــت. مخارج دولت 
مهم ترین ابزار سیاســت مالی است. بدون 
تردیــد می توان اذعــان کرد کــه در طول 
دهه های اخیر سیاست مالی در تأمین ثبات 
اقتصادی ناتوان بوده اســت. این سیاست ها 
باید تجدیدنظر شود. دولت این موضوع را در 
دســتور کار قرار داده اما باید برای مردم هم 

توضیح دهید.

مدیریت صحیح درآمدهای نفتی راه 
نجات کشور است

خطیــب نمــاز جمعــه تهــران در پایان 
ســخنانش به ضرورت طراحی نظام بودجه 
ریزی مناسب تأکید کرد و گفت: این یعنی 
نظــام بودجه ریــزی مبتنی بــر عملکرد، 
در دســتور کار قرار گیرد. بایــد از مدیران 
کارآزموده دعوت کنیم تا این مســائل را به 

مردم توضیح دهند.
 از طرف دیگر، مدیریت صحیح درآمدهای 
نفتی راه نجات کشور است. گمام نمی کنم 
یک نخبه در این مهم تردید داشــته باشد. 
دولت برنامه خود در این جهت را ارائه کند. 
اگر تصمیمــات اصلاحی اتخاذ می شــود، 
باید مردم در جریان قــرار گیرند. اگر دولت 
می خواهد نخوه پرداخت یارانه ها را اصلاح 
کنند، مردم قبل از اجرای طرح مطلع شوند 
تا به آرامش برســند. برای شــکل گرفتن 
اصلاحات اقتصــادی مردم بایــد در کنار 

دولت قرار گیرند. 
مردم باید به این باور برسند که اراده سه قوا 

بر اصلاح ساختار و عملکرد کشور است.

خریــدار   ســخنگو و رئیس شــورای 
اطلاع رســانی دولــت ثابت تریــن معضل 
اقتصادی کشــور را تورم دانســت و گفت: 
متاســفانه تورم به یک بیمــاری مزمن در 
کشــور تبدیل شــده و تمرکز ویژه دولت 

کنترل تورم و ثبات اقتصادی است.
 علی بهادری جهرمی دربــاره برنامه دولت 
برای رفع مسائل اقتصادی گفت: این دولت 
خود را دولت مردم می داند و مردمی بودن 
شعار اصلی دولت اســت و معتقد است باید 
به مــردم اطلاع داده شــود آن چیزی را که 
مرتبط با حقوق مردم اســت و مــردم باید 
صادقانه درجریان باشــند. مردم صاحبان 
حکومت هســتند و خود آنها باید در فرایند 
تصمیم گیری مشــارکت داشــته باشــند 
و جامعــه نخبگان بــه عنــوان نمایندگان 
تخصصــی همین  مردم در حــوزه مختلف 
اظهار نظر کنند. از ابتدای تشــکیل دولت 
سیزدهم درباره مســائل اقتصادی طرح ها 
و نظر ها برای حل مســائل مردم بیان شده 

است.
وی ادامه داد: همه اقتصاد ما بیمار اســت و 
سال های ســال مردم این بیماری را لمس 
می کننــد و این تبعیــض هــا را در حوزه 
اقتصادی می چشند و رانت ها و بیکاری ها 
را ســال ها می بیند و همزمان با این هجمه 
اقتصادی دشــمن و جنگ اقتصادی علیه 
مردم که به واسطه تحریم های ظالمانه رخ 

داده آثار آن را مردم می بینند.
سخنگوی دولت افزود: یکی از اولویت های 
اساسی دولت مســایل اقتصادی است و به 
همین دلیل در ســند تحول دولت هم ۱۲ 
موضوع درباره اقتصادی بیان شــده است. 
در صحن دولت و جلســات فرعی آن شاید 
پربسامدترین بحث در دولت اقتصادی است 
که به صورت تخصصی و کارشناسی بررسی 
می شــود تابتوان نســخه ایی برای درمان 

اقتصاد ارائه شود.  
جهرمی مــی گویــد: ثابت تریــن معضل 
اقتصادی کشور تورم است و متاسفانه تورم 
یک بیماری مزمن در کشــور شده  و حدود 
چهار سال است که کشــور تجربه تورم ۴۰ 
درصد را دارد و وضعیــت اقتصاد ما بحرانی 
شده است و چندین ســال متوالی مردم  با 

تورم های بالا روبرو هستند.
وی ادامه داد: وقتی دولت در شــهریور ماه 
سال گذشــته فعالیت خود را آغاز کرد تورم 
به ۶۰ درصد رســیده بود که در تاریخ ایران 
بی ســابقه بوده اســت و فقط در ایام جنگ 
جهانی در کشورمان تجربه کردیم و در واقع 
شروع کار دولت با چنین فضایی همراه شد. 
دولت تمرکز ویژه خــود را در کنترل تورم 
اقتصادی کشور معطوف کرده است. یکی از 
منشا های اساسی تورم  به نظر کارشناسان 

اقتصادی خلق پول است.
ســخنگوی دولت دربــاره هدفمند کردن 
ارزچهار هزار و ۲۰۰ تومانی اظهار داشــت: 

دولت با گذشــت  ۹ ماه از مدیریت خود در 
این مدت مکلــف بوده که نظــام پرداخت 
یارانه ها را اصلاح کند. در قانون بودجه سال 
گذشــته وقتی که دولت مردمی شــروع به 
کار کرده منابع ارز ترجیحــی که در قانون 
بودجه ۱۴۰۰  پیش بینی شــده بود، تمام 
شــد و منبعی برای اختصاص ارز ترجیحی 
وجود خارجی نداشــت. امــا دولت با روش 
های مختلف توانســت منابعــی را تامین و 
سال ۱۴۰۰ را سپری کند و در قانون بودجه 
امسال هم مکلف است همه منابع ارزی را به 
صورت نیمایی محاسبه کند. یعنی منابعی 

برای ارز ترجیحی یارانه ایی نخواهد داشت.
بهادری جهرمی در ادامه این بخش  توضیح 
داد:  برای تامین کالاهای اساسی با ارز یارانه 
ایی ما حــدود ۲۰ میلیــارد دلار منابع نیاز 

داریم. 
در حالــی کــه دربودجه امســال حدود ۹ 
میلیارد دلار پیش بینی شــده اســت و این 
یعنی شما توانایی این منابع را در چارجوب 
بودجه ندارید و باید با شــیوه دیگری تامین 
کنید. حــال چرا اینگونه پیش بینی شــده 
است به این دلیل این که سقف منابع واقعی 

موجود همین بود. 
او مثالی در این باره می زنــد و می گوید: ما 
در ســال های گذشــته نظام پرداخت ارز 
ترجیحی را داشتیم که به برخی کالاها این 
ارز تعلق می گرفت حال که بــه این فرایند 
در سال های ســال باز می گردیم و ارزیابی 
می کنیم، مــی بینیــم آن کالاهایی که ارز 
ترجیحی دریافت می کردنــد و بنا بوده که 
مردم بهتــر مصرف کنند عکــس آن اتفاق 

افتاده است.
ســخنگوی دولت در تکمیــل این بخش از 
اظهارات خود افــزود:  نظــام پرداخت ارز 
ترجیحی آنقــدر معیوب بــوده  زیرا طبقه 
مرفه جامعه منابع بیشــتری را برای تامین 

نیازها دراختیار داشــتند و طبقه ضعیف تر 
توانایی تامین نداشتند  و فشار تورمی اجاره 
نداد.  دلیل دوم هم قاچاق بوده است. بجای 
اینکه این منابع سر سفر مردم بیاید به دلیل 
منافذی که وجود داشته درکشور های دیگر 
مصرف شده و این  مدل معیوب باید اصلاح 
شود تا وقتی که  اصلاح نشــود تورم و سایر 
مسائل  اتفاق می افتد بنابراین بیماری باید 

درمان شود.
بهادری  جهرمی می گوید: یکی از رســالت 
های دولت تحقق عدالت و عادلانه پرداخت 
کردن یارانــه و برخورد با قاچاق در کشــور 

است و باید ریشه فساد را خشکاند. 
سخنگوی دولت درباره امنیت غذایی مردم 
گفت:  دولت در ایــن زمینه با هیچ کس چه 
در داخــل و چه در خارج شــوخی ندارد. به 
عنوان نمونه در حوزه واکسیناسیون دولت 
ســیزدهم  با جدیت اقدام به ورود  آن کرد و 
امروز ما به ۷ کشته رســیده ایم درحالی که 
در کشــورهای غربی  میزان مرگ و میر به 
۱۵۰۰ نفر رسیده اســت. پس دولت زمانی 
که تمرکز خود را بــر روی موضوعی بگذارد 
به ســرانجام می رســاند این اتفاق نیز در 

کالاهای اساسی رخ داده است.
بهــادر جهرمــی تصریــح می کنــد که 
دولت بیــش از انــدازه  کالاهای اساســی 
را تامیــن کرده اســت و امروز مــا کمبود 
کالاهای اساســی در کشــور نداریم . البته 
کشورهای جهان با کمبود کالاهای اساسی 
روبروهســتند که یکی از علل این موضوع 
جنگ روسیه و اوکراین است اما این موضوع 
هیچ خللی در تامین کالاهای اساسی برای 
دولت ایجاد نکرده اســت و ادامــه دار هم 

هست.
او یکــی از اولویت هــای دولت ســیزدهم 
رفع فقر مطلق عنوان مــی کند و می گوید:  
یکی از برنامه های دولــت برای از بین بردن 

فقراصلاح نظام پرداخت یارانه نقدی است و 
هر چقدر یارانه هدفمند تر باشد فقر کاهش 

می یابد.

دولت شبانه روز پیگیر مسایل 
اقتصادی مردم است  

ســخنگوی دولت گفت: امــروز کالاهای 
اساسی ما در حد قابل قبولی موجود است و 
پیش بینی خریدهای آتی و هم  تامین منابع 
آن از کشــورهایی که باید از آنها تامین شود 
صورت گرفته اســت و تعامل سازنده ای در 
این حوزه بین بانک مرکزی و زوارت جهاد و 
راه شهرسازی و سایر وزارتخانه های مرتبط  
برقرار است و دولت شبانه روز پیگیر مسایل 
اقتصادی مردم اســت  حتــی در روز های 
تعطیل و به عبارتــی تعطیلی ندارد و دولت 

نگران در این باره ندارد.
بهادری جهرمــی درباره واردات واکســن 
گفت: این دولت اعتقــاد دارد که دولت باید 
شهامت بازگشت از مســیر اشتباه را داشته 
باشد. هر روزی که ما به سمت تامین منافع 

عموم مردم برگردیم سود کردیم. 

اصلاح ساختار نظام حقوق و دستمزد 
در دستور کار دولت

وی درباره نظام پرداخــت حقوق در دولت 
مردمی گفــت:  یکــی از آفت هــای نظام 
های معیــوب اقتصــادی کشــور عادلانه 
پرداخت نشــدن حقوق و دستمزد است ما 
در سال های گذشــته با فیش های حقوق 
نجومی روبرو شــدیم و هر کسی که قدرت 
نفوذ داشــته چانه زنی کرد ورقم های قابل 
توجهی بــه فیش های حقوقــی اضافه می 
کرد اما دولت تصمیــم دارد اصلاحاتی در 
ساختار نظام حقوق و دســتمزد انجام دهد 
و ســازمان امور اســتخدامی متولی شده و 
طرح های متعــددی را در این حوزه به طور 

متوازن داشته باشد. امیدواریم امسال یک 
گام در اصلاح نظام دســتمزد و پرداخت ها 
برداریم. البته اصــلاح بنیادین این نظام در 

گرو همکاری مجلس است.

طرح های مصوب استانی، زیر ذره بین 
دولت مردمی 

ســخنگوی دولت در بخش دیگــری از این 
گفت و گو درباره ۲۰ ســفر اســتانی رئیس 
جمهوری در هشــت ماه اخیــر گفت: این 
دولت کلنگی نمــی زد مگر اینکه طرح های 
نیمه تمامی که از گذشــته وجود داشــته و 
روبه تکمیل است. البته  ابتدا تمام طرحهای 
استان ها توســط مقامات استانی احصا و در 
جلسات دولت بررســی و طرحهای اولویت 
دار مشخص می شود . پیش از سفر، طرح ها 
در سه مرحله کارشناسی صورت می گیرد. 
بعد از ســفر معاون اجرایی رییس جمهور 

پیگیر مصوبات استانی می شود. 
بهادری جهرمــی درباره شــایعه تغییر در 
هیات دولت گفت: شــایعه همیشه هست  و 
دولت تلاش دارد مســیر خود را در اجرای 
نیازهای اساسی مردم دنبال کند و به شایعه 

ها توجهی نداشته باشد. 

دولت موافق ورود خودروهای لوکس 
به کشور نیست

سخنگوی دولت به واردات خودرودر کشور 
گریــزی زد و گفت: اصلاح نظــام وضعیت 
موجود خودروســازی کشور یکی از اولویت 
های دولت اســت ورئیس جمهور هشــت 
دســتور را برای اصلاح خودور صادر کرد و 
منظم هم پیگیر این موضوع اســت. یکی از 
راهکار افزایش تولید اســت اما  ما چند سال 
بــه دلیل ســوء مدیریت با کاهــش عرضه 
چندســاله روبرو بودیم و اکنــون افزایش 
تولیــد در این مقطــع پاســخگوی نیازها 
نیســت. بهادری جهرمی ادامــه داد: وزیر 
صمت هم  پیشــنهاد  اخذ مجــوز واردات 
خــودرو را در دولت مطرح کــرد که بحث و 
بررسی شــد اما دولت با واردات خودروهای 
لوکس موافق نیســت و آن را نیاز روز مردم 
ندانســت. اما با کلیات طرح موافقت شد  که 
البته در کمیسیون دولت در دست بررسی 
است. بهادری جهرمی درباره اقدامات دولت 
در حــوزه دانش  بنیان  توضیــح داد: دولت 
کارگروهی به ریاســت معــاون اول رئیس 
جمهو تشــکیل داد  برنامه های برای همه 
وزارت خانه در راســتای تحقق شعار سال 
تدوین شــده و اکنون تمــام برنامه در حال 
بررسی در کمیسیون های تخصصی دولت 

است.
بهادری جهرمی این گفت و گــو را با تاکید 
به اینکه بــه هیچ وجــه قیمت نــان برای 
مــردم تا پایــان ســال تغییر نمــی کند و  
رییس جمهوراجازه گران شــدن نان را نمی 

دهد پایان داد.
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حساب  های شخصی و تجاری تفکیک می شوند
رئیس ســازمان امور مالیاتی گفت: تفکیک حســاب های شــخصی و 
تجاری برای اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان آغاز 

شده است.
داود منظور گفت: تفکیک حساب های شــخصی و تجاری برای اجرای 

قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان آغاز شده است.
مقدمات اجرای این قانون با تخصیص شناسه اقتصادی منحصر به فرد 
به کلیه مودیان مالیاتی و تعیین و تکلیف شناسه کالا و خدمات توسط 

وزارت صمت فراهم شده است.

پیش از این وزیر اقتصاد گفته بود با ایجاد شــفافیت در حســاب های 
بانکی، جلوی فرار های مالیاتی را خواهیم گرفت.

چشم اندازی برای توقف رشد قیمت مسکن 
وجود ندارد

در حالی که بانک مرکزی از رشــد ۱۶ درصدی قیمت مسکن در سال 
۱۴۰۰ خبر می دهد، مرکز آمار تورم مسکن سال گذشته را ۳۳ درصد و 

کارشناسان اقتصادی تا ۴۰ درصد برآورد می کنند.
 مرکز آمار ایران تورم مســکن در سال گذشــته را ۳۳ درصد اعلام کرد 
درحالی که بانک مرکزی آمار رشــد نقطه به نقطه قیمت مســکن در 
اسفند ۱۴۰۰ نســبت به اســفند ۱۳۹۹ را ۱۶ درصد اعلام کرده بود. 
همچنین مرکز آمار در گزارش تورم بازار مســکن در ســال ۱۳۹۹ این 
نرخ را ۸۲ درصد عنوان ولی بانک مرکزی تورم نقطه به نقطه مســکن 
در اسفند ۱۳۹۹ نسبت به اســفند ۱۳۹۸ را حدود ۹۴ درصد )۹۳.۷( 
درصد اعلام کرده بــود. بانک مرکــزی در گزارش خود مدعی شــده 
که رشــد ۱۶ درصدی قیمت مســکن کاهش چشــمگیری در سال 
۱۴۰۰ نسبت به ســال قبل از آن داشــته ولی مرکز آمار این شاخص را 
۲ برابر اعلام کرده کــه با آمار بانک مرکزی تفــاوت زیادی دارد. برخی 
کارشناسان اقتصادی نیز میزان تورم مسکن در سال گذشته را بیش از 
آمار مرکز آمار و تا حدود ۴۰ درصد اعلام می کنند. در روزهای اخیر نیز 
با موج گرانی ها مواجه شده ایم که به مصالح ساختمانی خصوصاً سیمان 
و میلگرد کشیده شده و افزایش قیمت مسکن نوســاز را در پی خواهد 
داشــت. با این حال برخی کارشناســان اقتصادی مدعی روند با ثبات 

قیمت مسکن و عدم افزایش آن را پیش بینی کرده اند.

کارشناس اقتصاد مسکن: رشد قیمت مسکن در سال جاری 
ادامه دارد

در این رابطه احمدرضا ســرحدی کارشــناس اقتصاد مسکن درباره 
بازار مسکن در ســال جاری گفت: افزایش ۱۶ درصدی قیمت مسکن 
که بانک مرکزی اعلام کرده، مبنای واقعی ندارد و براســاس ســامانه 
معاملات مشــاوران املاک، می توان رشد مسکن در سال گذشته را ۴۰ 

درصد برآورد کرد.
وی با اشاره به افزایش جهانی دلار، طلا، کالاهای جهانی و نیز رشد تورم 
در برخی کشورهای اروپایی و آمریکایی گفت: پیش بینی من این است 

که امسال هم افزایش قیمت مسکن در پیش خواهیم داشت.
سرحدی، مشــکل دیگر بازار مســکن را رکود تورمی دانست و افزود: 
وقتی قیمت ها افزایش یابد، ســبب کاهش معاملات و رکود می شــود 
و وقتی معاملات کم شد، ساخت وســاز نیز کاهش می یابد چون تقاضا 
نیست. وقتی ساخت وساز کم شد، عرضه هم در سال های پس از آن کم 
می شود و زمانی که عرضه مسکن کم باشــد، باز هم قیمت بالا می رود و 

این چرخه رکود تورمی ادامه خواهد داشت.
کارشناس اقتصاد مســکن به وضعیت جاری بازار مسکن اشاره کرد و 
ادامه داد: متوسط قیمت مسکن مصرفی در نقاط متوسط تهران متری 
۳۰ میلیون تومان اســت که هیچ خانه اولی نمی توانــد با این قیمت ها 
مسکن تهیه کند و در حال حاضر عمده فعالان این بازار کسانی هستند 
که خواهان تبدیل به احسن کردن ملک هســتند. تا زمانی که اقتصاد 

شکوفا نشود، تورم مسکن رشد صعودی خواهد داشت.
وی درباره اینکه آیــا اجرای طرح نهضت ملی مســکن می تواند به این 
وضعیت کمک کند؟ گفت: مشــخص نیســت دولت بتواند سالانه یک 
میلیون مسکن بســازد بخصوص که قیمت فعلی مصالح رشد داشته و 
مرتباً پیمانکاران خواهان افزایش آورده اولیه متقاضیان هستند؛ حال 
آنکه بســیاری از متقاضیان با امید به کم بودن مبلغ آورده اولیه در این 
طرح ثبت نام کرده اند. همچنین ممکن اســت این طرح به دلیل گرانی 
ساخت وساز، فرسایشی شــود که سرنوشتی مشــابه مسکن مهر پیدا 
کند. این در حالی اســت که زمان آغاز به کار پروژه مسکن مهر، دولت 

نفت را با قیمت بالا می فروخت و به پروژه ها تزریق می کرد.
کارشناس اقتصاد مســکن درباره افزایش سقف وام خرید مسکن برای 
حل مشــکل کاهش قدرت خرید گفت: به فرض اینکــه بانک ها منابع 
داشته باشــند و بتوانند وام بدهند، باید اصل و ســود این تسهیلات باز 
پس داده شــود. با شــرایط فعلی، در صورتی که وام خرید مســکن به 
یک میلیارد تومان برســد، حتی با در نظر گرفتن نرخ سود ۱۸ درصد، 
وام گیرنده باید ماهانه ۱۵ میلیون تومان قســط بدهد که کمتر کارمند 
یا شاغلی می تواند این اقســاط را پرداخت کند بنابراین تنها راه کنترل 
بازار مسکن این است که قبل از حل مشــکل مسکن، باید اقتصاد کلان 
راه اندازی شــود تا امکان پس انداز وجود داشته باشد. در دنیا با دو روش 
پس انداز گذشــته و آینده )تســهیلات( مردم خانه دار می شدند ولی با 

شرایط فعلی تورم در کشور ما، امکان پس انداز نیست.
ســرحدی درباره کنترل اجاره بها با روش دســتوری گفــت: ما تجربه 
شکســت مصوبه ســتاد ملی مقابله با کرونا مبنی بر کنترل اجاره بها تا 
سقف ۲۵ درصد را داریم. در حال حاضر آمارها حاکی از رشد بیش از ۴۰ 
درصدی اجاره بها اســت بنابراین با اقتصاد دستوری نمی توان اجاره بها 

را کنترل کرد.
وی تأکید کرد: از دیگر معایب تعیین سقف اجاره بها این است که مؤجر 
و مستأجر دو نوع قرارداد اجاره امضا می کنند؛ یکی قرارداد رسمی برای 
ثبت در سامانه و دیگری قرارداد غیررســمی میان خودشان که نتیجه 

آن هم افزایش حجم پرونده ها در دستگاه قضائی است.

بازار

خریدار   معاون فنــاوری های نوین بانک 
مرکزی گفت: اگــر چک فردی برگشــته 
خــورده باشــد، مبلغ مــورد نظــر از همه 
حساب های شخص در همان بانک برداشت 

می شود.
به گــزارش روابط عمومی بانــک مرکزی، 
مهران محرمیــان در گفت وگو با رســانه 
ملی درباره نحوه مســدودی حســاب های 
فــرد صادرکننــده چک برگشــتی عنوان 
کرد: باتوجــه به اینکه مــاده ۵ مکرر قانون 
اصلاح قانون صدور چک، مــواردی را برای 
شــخصی که چک وی برگشــت می خورد 
در نظر گرفته اســت یکی از این موارد کسر 
مانده چک برگشــتی از کلیه حســاب های 
صادرکننده چک در شــبکه بانکی اســت. 
در حال حاضر بخشــی از این قانون در حال 
اجراســت. بدین معنا که اگر فردی در یک 
بانک دســته چکی داشته باشــد و چک او 
برگشــت بخورد، از تمام حساب هایش در 
همان بانک مبلغ مربوطه برداشــت و چک 

اگر مبلغش کفایت کرد، پاس می شود.
مقام مســئول بانک مرکزی یادآور شــد: در 
قسمت دیگر قانون عنوان شــده است که به 
میزان مبلغ کســری چک برگشــتی، سایر 
حســاب های صادرکننده چک برگشتی در 
تمام شبکه بانکی مسدود شــود و در نهایت 
روال قانونی از سوی قوه قضائیه برای برداشت 
از آن حســاب طی شــود. بنابراین اگر فردی 
در پنج بانک حساب دارد و در بانک اول چک 
وی برگشــت می خورد، مانده تمام حساب ها 
احصا می شــود و در مرحله بعدی به ترتیبی 
که از بیشترین به کمترین مانده است،  کسری 

موجودی چک برگشتی مسدود خواهد شد.
وی درباره نحــوه اطلاع فــرد دارای چک 
برگشتی از مســدودی حساب هایش گفت: 
طبیعتاً فرد می توانــد از کانال های ارتباطی 
هر بانک این کار را انجــام دهد. اما این رویه 
بسیار طولانی است بدین صورت که فرد به 
قوه قضاییه مراجعه می کنــد، قوه قضائیه با 
بانکها مکاتبه می کنــد، بانکها مانده موجود 
را به قوه قضائیــه بازمی گرداننــد و غیره. 
البته این امر تنها مرتبط با چک برگشــتی 
نیست و در تمام مواردی که به ضبط اموال 
و دارایی های شــخصی شبکه بانکی مرتبط 
اســت، روال این گونه و به همیــن میزان 
طولانی اســت. لذا مقرر اســت که این کار 
به صورت برخط انجام شــود و فرد از طریق 
کانال های ارتباطی بانک خودش می تواند 

از وضعیت مسدودی حسابش اطلاع یابد.
معاون فناوری های نویــن درباره روال رفع 
مسدودی از حساب های صادرکننده چک 
بلامحل عنوان کرد: روال رفع مســدودی 
همان روالی اســت که تاکنون انجام شــده 
است. یعنی صادرکننده چک بلامحل برای 
رفع مسدودی باید رضایت شخص ذی نفع 
چک را اخذ کند که عملًا این کار با پرداخت 
مبلغ انجام خواهد شــد و پس از آن، همین 
روال به صورت عکس )معکوس( انجام می 
شــود و در تمام شــبکه بانکی رفع سوء اثر 

اعمال و وجوه مسدودی آزاد می شود.
مقام مســئول بانــک مرکــزی در توضیح 
اجرای آزمایشی طرح یاد شده، تصریح کرد: 
آزمایشی بودن طرح یاد شده، این گونه است 
که فرصت محدودی برای پنــج بانک باقی 
مانده در نظر گرفته شــده تا در اســرع وقت 
آزمایش هــای لازم را بــرای راه اندازی این 
سرویس انجام دهند. علاوه بر این، از آنجایی 
که تعداد چک های برگشتی در روز بالاست، 
ضروری است که از عملکرد زیرساخت های 
فنی اطمینــان حاصل کنیم. لــذا فرصت 
آزمایشــی در نظر گرفته شــده بــرای این 
طرح، دو هفته اســت و سپس این مهم برای 
تمام شبکه بانکی و تمام چک های برگشتی 
اعمال می شود.معاون فناوری های نوین در 
پایان تأکید کرد: موضوع فوق مطابق قانون 
برای تمام چک هــای قدیمی و جدید اعمال 
می شــود و تنها به چک های صیادی جدید 

بنفش رنگ محدود نمی شود.

جزئیات تمام اقداماتی که درباره 
قانون جدید چک اجرایی شد

معاون فناوری هــای نوین بانــک مرکزی 

همچنین جزئیــات تمام اقداماتــی را که 
درباره قانون جدید چک، اجرایی شــده اند 
تشــریح کرد و گفت: دسترسی به خدمات 
ســامانه صیاد از طریق پیامــک امکانپذیر 
شده است و الان در شــبکه بانکی هر فردی 
یک چک برگشتی حتی به میزان یک ریال 
هم داشته باشد، حساب وی قفل می شود و 

دیگر نمی تواند چک صادر کند.
 محرمیان با بیان اینکــه قانون جدید چک 
۱۷ تکلیف را برای شــبکه بانکی برشمرده 
اســت گفت: ۱۱ مورد از این تکالیف به طور 
کامل انجام شــده اســت که مهمترین آن، 
این بود که هر چکی، صادر می شود باید در 

سامانه صیاد ثبت شود.
 

 بیش از یک میلیون نفر ساعت کار 
برای اجرای قانون جدید چک

معاون فناوری های نویــن بانک مرکزی 
تاکید کــرد: برای اجــرای ایــن قانون، 
فعالیت بســیار زیادی لازم بود که انجام 
شــود چون بایــد در کل شــبکه بانکی و 
افرادی که با چک ســر و کار داشتند انجام 
می شــد و در این زمینه بسیار محدودیت 
داشتیم و همه این دوران در فضای کرونا 

انجام شد.
به گفتــه دکتــر محرمیان، بیــش از یک 
میلیون نفر ساعت صرف شــد تا این کار به 
انجام برســد ۱۵۰ هزار نفر ســاعت آن در 
بانک مرکزی و ۸۵۰ هزار نفر ســاعت آن در 

شبکه بانکی بوده است.
وی افزود: ایــن منهای آن وقتی اســت که 
کارمندان شــعبه بــرای اطلاع رســانی، 

آموزش و صحبت با مشتریان گذاشتند.
وی تاکید کــرد: بخش زیــادی از اقدامات 
انجام شــده در خصوص اجــرای این قانون 
در دورانی انجام شد که شــبکه بانکی و کل 
کشور درگیر شــیوع کرونا بودند و بسیاری 
از خدمات به شــکل غیرحضوری ارائه می 
شد لذا می توان گفت کار به صورت جهادی 
انجام شد و روح این قانون به خوبی اجرا شد 

و پیش رفت.
وی ضمن تشکر از همراهی کمیسیون اصل 
نود مجلــس در اجرای قانــون جدید چک 
گفت: رویکرد کمیســیون اصل نود در این 
خصوص رویکرد کمک بوده است و جا دارد 
از آقایان شــجاعی، پژمانفر و ابوترابی که از 
ابتدا همگام با شــبکه بانکی بودند قدردانی 

کنم.
دکتر محرمیان اضافه کرد: در سال ۱۴۰۰، 
۱۸۰ میلیون فقره چک جدید صادر شــده 
که ۶۵ میلیون فقره آن در سامانه صیاد ثبت 
و صادر شــد و در واقع آن فردی که چک را 
گرفته، تأیید کرده است و اگر به فرد دیگری 
می خواســت منتقل کند در آنجا ثبت کرده 

است.
وی ادامــه داد: این موضوعی اســت که تا 
قبــل از اجرای ایــن قانون وجود نداشــت 
و شــرایط اینگونه بود که اگر چک در بازار 
۱۰ دست می گشت کسی خبردار نمی شد و 
ابزاری برای پولشویی و فرار مالیاتی و سایر 
تخلفات بود که خوشبختانه اینها مدیریت 

شده است.

 مسدودی وجوه در سایر بانک ها 
در شرف اجراست

معاون فناوری های نویــن بانک مرکزی با 
اشــاره به اینکه اجرای قانون اصلاح قانون 
چک اکنون به جان کلام و روحش رســیده 
است، گفت: یکی از مواردی که انجام نشده 
این است که اگر شخصی چکی را به حساب 
گذاشــت و چک برگشــت خورد از ســایر 
حساب های آن فرد در بانک های دیگر هم 
برداشت شود؛ این موضوع اکنون در همان 
بانک، عملیاتی است و اگر آن فرد در همان 
بانک حساب دیگری داشته باشد برداشت، 

مسدود و این کار تمام می شود.
دکتــر محرمیــان افــزود: در خصــوص 
مسدودی وجوه در ســایر بانک ها،  معضل 
اصلی این بود که این اقــدام باید به صورت 
همزمان در کلیــه بانک ها انجام می شــد. 
اکنون ایــن خدمت در ۲۵ بانــک عملیاتی 
است و با رهنمود رئیس کل بانک مرکزی به 
بانک ها اعلام کردیم که هفته آینده مانوری 

را در این باره برگزار کنیم.
وی اضافه کــرد: روزانه چنــد ده هزار چک 
برگشــتی داریم که باید تا مدتی بیایند که 
مطمئن باشیم به لحاظ فنی مشکلی نیست 
و البته پنج بانک باقی مانده هم به این طرح 

بپیوندند، ممکن است دو هفته طول بکشد.
معاون فنــاوری های نویــن بانک مرکزی 
گفت: این کار را به صورت آزمایشی اجرا می 
کنیم تا بانک ها ســرویس هایشان زیر فشار 
برود، مطمئن شــویم مشــکلی نیست، در 

نهایت عملیاتی کنیم.
دکتر محرمیان ادامه داد: سرویس ما وصل 
اســت و یک مرحله مانور را آزمایشی انجام 
می دهیم و اگر موفقیــت آمیز بود عملیاتی 
می شود و اگر سرویس بانک ها پایدار نباشد 
ممکن است مقداری طولانی شود و فرصتی 

دهیم تا سرویس آنها پایدار شود.
وی دربــاره چالش بانک هایــی که متصل 
نشــده اند گفت: بحــث مســدودی و رفع 
مسدودی حســاب، برنامه پیچیده ای است 
که برای هر کدام از این هــا، بانک ها حدود 
۱۵۰ تست باید انجام دهند. لذا این تکلیف 
در شــرف اجرا اســت و بــزودی عملیاتی 

خواهد شد.

دسترسی به خدمات سامانه صیاد
 از طریق پیامک امکانپذیر است

دکتر محرمیــان با تاکید بــر اینکه تمامی 
تکالیف مربوطه حتی مــواردی که هنوز در 
شبکه بانکی اجرایی نشده مواردی هستند 
که در بانــک مرکزی انجام و اجرایی شــده 
است، گفت: مســاله این است که سرویسی 
که در بانک مرکزی اجرایی شده برای مردم 
قابل دسترســی هســت یا خیر که در این 
خصوص واســط بین بانک مرکزی و مردم، 

بانک ها و موسسات اعتباری هستند.
وی ادامــه داد: به عنوان مثــال ثبت چک 
توسط خودپردازها از ســوی بانک مرکزی 
اجرا شده و ۱۵ بانک به این سرویس متصل 
شده اند و ســایر بانک ها نیز بتدریج متصل 

خواهند شد.
در مــورد پیامــک وقتــی شــاهد کندی 

بانک ها بودیــم، بانک مرکــزی وارد عمل 
شد و ســرویس را راه اندازی کرد و چند روز 
گذشته عملیاتی شد و تاکنون ۹۰ هزار چک 
از این طریق عملیاتی شــده و بتدریج بین 

مردم رواج بیشتری پیدا می کند.
او اضافه کرد: اگر در شــبکه بانکی هر کس 
یک چک برگشتی حتی به میزان یک ریال 
داشته باشد، قفل می شود و دیگر نمی تواند 

چک صادر کند اما قبلا این طور نبود.
محرمیان گفت: قبلًا کسی که از بانک های 
مختلف دســته چک داشــت تا موقعی که 
برگ دسته چک داشــت می توانست تک 
تک آن را دســت مردم بدهد حتی اگر دچار 
ورشکستگی شــده بود اما اکنون به محض 
این که یک چک حتی به میــزان یک ریال 
برگشــت بخورد، قفل می شــود و صاحب 
چک دیگر نمی تواند چک جدید صادر کند.

 
الزام ثبت مشخصات چک های 

تضمینی در سامانه صیاد توسط بانکها
معاون فناوری های نویــن بانک مرکزی در 
مورد چک های تضمین شــده هم گفت: از 
ابتدای اردیبهشــت این کار انجام شد یعنی 
بانک ها موظف هســتند مشــخصات چک 
های تضمینــی صادره را در ســامانه صیاد 

ثبت کنند.
وی ادامــه داد: به دلیل ایــن که چک های 
تضمین شــدهای که قبل از این صادر شده 
و دست مردم است یک مهلت زمانی دارد تا 
در بازار بچرخد  تــا ۱۷ خرداد فرصت دادیم 

که این چک ها در شبکه تمام شود.
معاون فنــاوری های نویــن بانک مرکزی 
گفت: از ۱۷ خرداد اگر بانکی چک تضمینی 
صادر کند که در ســامانه صیاد ثبت نشده 
باشــد باید حتماً در خود همــان بانک نقد 
شــود و آن چک دیگر اجازه نقد شــدن در 
سایر بانک ها ندارد و طبیعتاً با بانک مربوطه 

برخورد می شود.
دکتر محرمیان دربــاره تمکین بانک ها هم 
گفت: این موضــوع اجرایی شــده ولی اگر 

گزارشی باشد به آن رسیدگی خواهد شد.

 اجرای قانون جدید چک در دو سال 
اقدامی جهادی بوده است

وی با بیــان اینکه به هیچ عنــوان کوتاهی 
بانک مرکزی در اجرای قانون جدید چک را 
نمی پذیرم گفت: هر قانونی روح و شاکله ای 
دارد و باید برای اجرای قانون مراقبت کنیم 
تا قانون به روح خودش برســد نــه اینکه به 

ضد خودش تبدیل شود.
وی افزود: به عنوان مثال در خصوص اعتبار 
ســنجی اولین جایی که به ما هشــدار داد 
کمیســیون اصل ۹۰ بود، ما مــوارد را تهیه 
کردیم و آماده عملیاتی کردن هســتیم، به 
شــورای پول و اعتبار بردیم و این شورا به ما 
هشدار داد که مواظب باشید در بازار تبعات 

منفی نداشته باشد.
وی تصریــح کــرد: لــذا در خصــوص 
اعتبارسنجی آمادگی کامل برای اجرایش 
وجود دارد و به محض تایید شــورای پول و 
اعتبار عملیاتی می شــود البته کمیسیون 
اصل نود و شورای پول و اعتبار تاکید دارند 

که این موضــوع باید به تدریــج و با آرامش 
انجام شود.

محرمیان با اشــاره به اینکه زمان بندی در 
نظر گرفته شــده برای اجرای قانون جدید 
چک محــدود بوده اســت، گفــت: در ۱۷ 
موردی که به بانک مرکزی ارجاع شــد اگر 
می خواستیم زمان بندی مناسبی برای آن 
بدهیم شاید پنج سال هم کم بود، اما شبکه 
بانکی با کار جهادی آن را در کمتر از دو سال 

عملیاتی کردند.

 اتصال ۵0 درصد خودپردازها به 
خدمات سامانه صیاد

وی افــزود: ۵۰ درصــد از خودپردازهــا و 
کیوسک ها به شــبکه بانکی کشور متصل 
هســتند که بیش از ۳۰ هزار مورد می شود 
و بانک های جدید هم به زودی به آن متصل 

خواهند شد.
آقای محرمیــان گفت: بانک هــای بزرگ 
به خودپردازها متصل شــده انــد و هدف 
گذاری ما این اســت که این موضوع تا پایان 

اردیبهشت نهایی شود.
وی افزود: تنها مشــکلی که ممکن است در 
کار بعضی از بانک هــا اخلال ایجاد کند این 
است که برخی از تســت هایی که انجام می 
دهند به مشــکل فنی بر می خــورد و چند 

روزی عقب خواهد افتاد.

استفاده از چک های جدید برای 
تضمین در گرو رفع مشکل حقوقی

معاون فنــاوری های نویــن بانک مرکزی 
دربــاره اســتفاده از چــک هــای جدید 
بــرای تضمین کــه در حال حاضــر امکان 
استفاده اش وجود ندارد، گفت: در این چک 
ها مســأله اصلی حقوقی اســت، در قانون 
تصریح شــده اســت زمانی که چک صادر 
می شــود باید تاریخ هم ثبت شود، ولی آن 
چه که در بازار تاکنون مرسوم بود این است 
که در چکی که بابت تضمین داده می شود 
تاریخ ثبت نشود که این موضوع با قانون در 

تناقض است.
 دکتر محرمیان افــزود: در این خصوص با 
نهادهای نظارتی اعم از دیوان محاســبات، 
سازمان بازرســی، کمیســیون اصل ۹۰ و 

نهادهای دیگر در تماس هستیم.
وی گفت: کمیسیون اصل ۹۰ اعتقادشان بر 
این بود که می شــود با توکیل، موضوع ثبت 
تاریخ را به تعویق انداخت کــه البته از دید 
ما با قانون همخوانی ندارد ولی ما مشــکلی 
برای اجرایی کردن این موضوع نداشــتیم 
به شــرطی که نهادهای نظارتی هم عقیده 

باشند.
دکتــر محرمیان افــزود: پاســخی که در 
جلسات از سوی ســازمان بازرسی و دیوان 
محاسبات به ســمت ما برگشت این بود که 
از دید ما باید ثبت تاریــخ باید همان لحظه 

انجام شود.
وی اضافــه کــرد: بــه همین منظــور ما 
استفســاریه ای را به مجلس ارسال کردیم 
که به ما پاســخ دهند واقعاً منظور قانون چه 
بود؟ اگر پاسخ ما را بدهند و آنجا اعلام کنند 
این موضوع مشکلی ندارد، به لحاظ فنی کار 
پیچیده ای نیســت و این کار را اجرایی می 

کنیم ، در واقع گره حقوقی است.

جلوگیری از رفع سواثرهای 
غیرقانونی مستلزم همکاری نهادهای 

نظارتی و قضایی است
معــاون فناوری های نویــن بانک مرکزی 
راجع به رفع ســوء اثرهایی کــه به صورت 
غیرقانونی در برخی بانک ها اتفاق می افتد 
گفت: متأســفانه باندها و افرادی هستند 
که بدون رضایت ذینفع چــک، می روند و 
در دفترخانه های اسناد رسمی که آنها هم 
متخلف هســتند وکالتنامه هایی را تنظیم 
مــی کنند مبنی بــر این کــه ذینفع چک 
رضایت داده است، در حالی که ذینفع چک 
اصلًا از این موضوع خبر ندارد، متأســفانه 
این اتفاق مــی افتد و از پلیــس، نهادهای 
نظارتــی دیگر بــه خصوص قــوه قضائیه 
خواهش کردیــم با این موضــوع برخورد 

کنند.

رییس اتحادیه مشــاوران املاک گفت: مصوبه تمدید 
خودکار قراردادهای اجاره و تعیین سقف برای اجاره بها 
به قوت خود باقی است، لغو نشــده است و حکم تخلیه 
برای مســتاجران صادر نمی شــود.در ۲ سال گذشته 
مصوبه تمدید خــودکار قراردادهای اجــاره و تعیین 
حدنصاب افزایش سالیانه برای اجاره بها اجرایی شد؛ بر 
این اســاس قراردادهای اجاره تمدید و صاحب خانه ها 
در تهــران نمی توانســتند بیش از ۲۵ درصــد، مبلغ 
اجاره ســالیانه را افزایش دهند. این میزان برای سایر 
کلان شــهرها ۲۰ درصد و دیگر شــهرهای کشور ۱۵ 
درصد تعیین شد. هم زمان تسهیلات اجاره نیز با هدف 

افزایش قدرت مالی مســتاجران از سوی ۱۰ 
بانک اعطا شــد.»مصطفی قلی خسروی« با 
اشاره به نزدیک شــدن به فصل اجاره درباره 
اینکه آیا این مصوبه هنوز اجرایی می شــود، 
گفت: اگرچه هنوز تصمیــم جدیدی درباره 
تمدید این مصوبه و تعیین ســقف اجاره بها 
گرفته نشده است اما مصوبه سال گذشته به 

قوت خود باقی است و اجرا می شود.
به گفتــه رییس اتحادیه مشــاوران امــلاک موجران 
حــق ندارند مســتاجران را جواب کنند و لازم اســت 
قراردادهای اجاره با لحاظ ســقف اجاره بها در ســال 

۱۴۰۱ نیز تمدید شود.مثل دو سال گذشته 
حکم تخلیه برای مستاجران صادر نمی شود.

مصطفی قلی خســروی گفــت: هرچند این 
مصوبه شــرایطی را فراهم کرد که موجران 
با فروش  ســوری ملک خود اقــدام به جواب 
کردن مستاجران کردند، اما اجرای آن با رفع 
نواقص اصلی، می تواند بــازار اجاره را کنترل 
کند.به گفته رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران در 
سال گذشته موجران به بهانه های مثل چک برگشتی، 
ازدواج فرزند ذکور و همچنین فروش سوری، بسیاری 
از مســتاجران را جواب کردند.قلی خســروی گفت: 

امســال و هم زمان با تعیین مصوبه اعطای تسهیلات 
وام ودیعه مسکن و تعیین سقف اجاره بها، تقاضا داریم 
اتحادیه مشاوران املاک در جلســات دعوت شود تا با 

برنامه ریزی دقیق جلوی این مشکلات گرفته شود.
رییس اتحادیه مشاوران املاک گفت: تسهیلات دهی 
به مستاجران و  ساخت وساز مســکن باید به عنوان دو 
برنامه مهم از سوی دولت اجرایی شود.بر اساس مصوبه 
جلسه ۷۲ ستاد ملی مقابله با کرونا در ۲۳ خرداد سال 
۱۴۰۰ به مستأجران تســهیلات کمک ودیعه مسکن 
پرداخت شد که در تهران ۷۰، کلان شهرها ۴۰ و سایر 

شهرها ۲۵ میلیون تومان بود.

مسکن

ونا در مورد سقف اجاره بها در حال اجراست مصوبه ستاد مقابله با کر
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ونی ایجاد نشده است وقفه ای در تولید ماکار
رئیس انجمن آرد ســازان کشــور با اشــاره به اینکه وقفه ای در تولید 
ماکارونی ایجاد نشده اســت،گفت: اگر کمبودی در بازار وجود داشته 

به دلیل تغییر قیمت و آماده سازی بسته بندی های جدید بوده است.
ســید محمدرضا مرتضوی، رئیس انجمن آرد ســازان کشور مباحث 
مطرح شــده درباره توقف خط تولید برخــی از کارخانجات ماکارونی 
ســازی را رد کرد و گفت: چنین موضوعی صحت نــدارد و وقفه ای در 
تولید ماکارونی ایجاد نشده اســت.وی تصریح کرد: هیچگونه خللی در 
تولید ماکارونی ایجاد نشده و اگر کمبودی در بازار وجود داشته به دلیل 
تغییر قیمت، آماده سازی بسته بندی های جدید و فرایند توزیع با نرخ 

ها و بسته بندی های جدید بوده است.
مرتضوی اضافه کرد: طبیعتا مغازه داران نیز نمی خواســتند که قفسه 
های مغازه هایشان خالی شــود بنابراین در فروش ماکارونی به مردم، 

گاهی سلیقه ای عمل کرده و تعداد آن را محدود کرده بودند.

رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق مطرح کرد
کاهش طلب ایران از عراق به ۱.۵ میلیارد دلار

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق گفت: با سفر اخیر سرپرست 
وزارت انرژی و برق عراق به ایران، قرار شد در اولین فرصت تتمه بدهی 
خود را که حدود یک و نیم میلیارد دلار از ۵ میلیارد دلاری اســت که به 
صورت مســتمر طلبکار بودیم و پرداخت کرده انــد را در اولین فرصت 

پرداخت کنند.
یحیی آل اســحاق درباره آخرین وضعیت مراودات اقتصادی و تجاری 
ایران و عراق گفت: روابط ایران و عراق یک روابط مســتمر و بلندمدت 
اســت و در حال حاضر روال عادی خود را طی می کنــد. وضعیت این 
مبادلات هم در بخش خصوصــی و دولتی، چه در حوزه تجارت و چه در 
حوزه پرداخت ها تقریبا شــرایط عالی را دارد. در سال گذشته حدود ۹ 
میلیارد دلار صادرات بخش خصوصی به عــراق بود. همچنین نزدیک 
۱.۵ تا ۲ میلیارد دلار هــم واردات از عراق داشــته ایم و صادرات برق و 

انرژی هم وضعیت خوبی دارد.
وی افزود: در حــوزه بخش خصوصی برای بازگشــت پول هایمان هیچ 
مشــکلی نداریم. در بخش خدمات و کارهــای عمرانی گاهی اختلاف 
نظرهایــی وجود دارد کــه آن هم بیــن کارفرما و مســئولان اجرایی 
شــرکت ها که به دلایل تعدیل قیمت و تغییر و تحول ها عادی است و با 
مذاکرات حل می شود. در رابطه با تبادل انرژی برق و گاز در اصل قضیه 
که این تعاملات باید انجام شود، هیچ مشــکلی نیست و طرفین بر این 
موضوع توافق دارند، چه فروشــنده که ما هستیم و چه خریدار که عراق 
است. اما عراق به دلایل خاصی که  دارد بعضا در پرداخت ها با تاخیراتی 
روبرو می شود که با ســفر اخیر سرپرســت وزارت انرژی و برق عراق به 
ایران، قرار شــد در اولین فرصت تتمه بدهی خود را کــه حدود یک و 
نیم میلیارد دلار از ۵ میلیارد دلاری است که به صورت مستمر طلبکار 

بودیم و پرداخت کرده اند را در اولین فرصت پرداخت کنند.

رییس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و عراق در ادامه خاطرنشان کرد: 
چون معاملات و دریافت های کشــور عراق از فروش نفت است و نفت را 
معمولا با دلار معامله می کنند، امریکا به دلیل نفوذی که روی دلار دارد 
و نفوذ و نظارتی که روی تصمیم گیران مالــی بانک مرکزی عراق دارند 
گاهی مشــکلات و تغییراتی برای پرداخت ها برای آنها ایجاد می کنند. 
همچنین به دلیل شــرایط خاصی که در عراق به دلیل مسائل امنیتی 
پیش می آید گاها با تاخیــر در پرداخت ها مواجه می شــویم، اما اصل 
قضیه هیچ مشــکلی ندارد و در این توافق اخیر قرار شــد، صادرات گاز 

و برق ما ادامه یابد.
آل اســحاق افزود: در رابطه با پیمانکاران ما هم مذاکراتی با شرکت ها 
و مسئولان آنها در حال  انجام اســت که در حال برطرف شدن است. به 
طور کلی یک روال عادی بین دو کشور وجود دارد و نهایتا تصمیمات و 
علقه ها بر اساس توسعه روابط است.  ما یک قرارداد ۲۰ میلیارد دلاری 

با عراق در سال داریم که در حال حرکت به آن سمت هستیم.
رییس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و عراق در ادامه به مبادلات بخش 
خصوصی با عراق اشــاره کرد و افــزود: رقم ۹ میلیــارد  دلار عملکرد 
اقتصادی بخش خصوصی با کشور عراق است و این رقم معوق نیست و 
پول های بخش خصوصی دریافت شده است. امسال هم روند مبادلات 
رو به توسعه و رشد بوده است بطوریکه در ســال ۱۴۰۰ نسبت به سال 
قبل روابط ما با عراق حدود ۳۵ درصد رشد داشته است.وی افزود: باید 
توجه داشت که یک سری از مبادلات ما با عراق، به صورت ریالی است و 
به نحوی صادرات و واردات آنها انجام می شــود که اگر آنها را هم در نظر 

بگیریم، رقم مبادلات ما با عراق بیشتر از ۱۰ میلیارد دلار است.
آل سحاق در ادامه با اظهار امیدواری از اینکه روابط ایران و عراق هرچه 
بهتر و آسان تر سامان یابد، ادامه داد: کشــور عراق درباره بروکراسی و 
مقررات هم در حال تغییر و تحولاتی اســت که گاهــی در کوتاه مدت 
بعضی کالاها ممنوع می شــوند و در ایران هم این اتفاق به دلیل مسایل 

داخلی می افتد که به دلیل اقتضای مدیریتی زمان کشورهاست.
وی افزود: یک حرکــت اصولی دیگر کــه بین ایران و عــراق در حال 
شکل گیری است مســئله ترانزیت کالا از عراق است. ما به دنبال ایجاد 
تعادل بین صادرات و وارداتمان با کشــور عراق هســتیم که در صورت 
امکان وارداتی را از کشور عراق داشته باشیم. اگر ممکن باشد می توانیم 
از طریق عراق، کالاهایــی را که مورد نیازمان اســت از جمله کالاهای 
اساسی  را وارد کنیم. هنوز قانون ترانزیت به صورت کامل در عراق اجرا 
نمی شود و کالایی که به عراق وارد می شــود اگر از عراق مجدد بخواهد 
صادر شــود، مثل کالای عراقی عوارض برای آن مترتب است. مجلس 
آنها قانون ترانزیت کالا را تصویب کــرده و دولت آنها هم تصمیماتی در 

این خصوص دارد و ما هم  این موضوع را دنبال می کنیم.
آل اســحاق ادامه داد: قانون ترانزیت اگر در عــراق تصویب و قوانین آن 
عملیاتی شــود، امکان اینکه بالانس تجاری ما با عراق به ســمت یک 
تعادل و توازن برود، وجود دارد. همان طور که ما ســال گذشته نسبت 
به سال قبل واردات خود را از عراق به حدود ۲ میلیارد دلار رساندیم و از 
منابع مالی و امکانات ترانزیتی خود در عراق استفاده کردیم. این روابط 
به ســمت یک تعادل پیش می رود و عزم ما بر این اســت که یک روابط 

متوازن و پایدار بین ایران و عراق شکل بگیرد.
رییس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و عراق  با بیــان اینکه بازار عراق 
در میان همســایه های تجاری ایران یک بازار تجاری بلندمدت است، 
تصریح کرد: محیط عراق به دلیل حجم کاری و نوع درآمدها و نیازهایی 
که به خدمــات و کالای ایرانــی دارند، به دلیل قیمــت محصولاتمان 
رقابت پذیری خوبی دارد. مگر اینکه شــرایط دیگری در کشــور عراق 

پیش بیاید و فرصت هایی را برای دیگر کشورها هم پیش بیاورند.
یحیی آل اسحاق در پایان خاطر نشــان کرد: کشور عراق فرصت خوبی 
برای فعالان اقتصادی ایران چه در زمینه خدمات بازرگانی، صادرات و 

واردات کالا و خدمات گردشگری است. 

تولید

 وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی خبــر داد که دولت 
سیزدهم وضعیت بیش از یک هزار کارخانه مشکل دار 
را بررســی کرده و ۵۰۰ هزار کارگر آنها را دوباره به سر 

کار بازگردانده است.
 حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در ســخنرانی پیش  از خطبه های نماز جمعه تهران به 
مناسبت هفته کارگر بیان کرد: خانواده های کارگران 

بیش از ۶۰ درصد جامعه ایران را تشکیل می دهند.
وی با اشــاره به اهمیت کار و کارگر در اندیشه اسلام، 
گفت: مهمترین عامل تولید در اســلام، کار است. و به 
تعبیر شــهید صدر پدر علم اقتصاد اســلامی، سرمایه 
چیزی جز کار متراکم نیســت. کار و کارگر در اسلام، 

شرافت دارد.
عبدالملکی با اشاره به روایات اسلامی، یکی از گناهانی 
که بخشــیده نخواهد شــد را پرداخت نکردن حقوق 

کارگران عنوان کرد.
وزیــر کار با اشــاره تقدیم ۱۴ هزار شــهید 
توســط جامعــه کارگــری در دوران دفاع 
مقدس، از نقش اصلی کارگران در شــرایط 
تحریم و شکســت تحریم های آمریکا تقدیر 

کرد.
عبدالملکــی از نقش محــوری کار در دولت 

ســیزدهم خبر داد و گفــت: رئیس جمهــور در همه 
سفرهای اســتانی به میان کارگران می رود و در معادن 
و کارگاه هایی حضــور یافته که مســئولان محلی هم 

تاکنون حضور نیافته اند.
وی از ۴ برنامــه اساســی وزارت کار خبــر داد و آنها را 
اشــتغال، بازنشســتگی، رفاه و مدیریت شرکت های 

زیرمجموعه نام برد.
وزیر کار افزایش مناسب حقوق کارگران در سال جاری 

با همکاری شــرکای اجتماعی را از اقدامات 
مهم دولت سیزدهم خواند و ارتقای سلامت 
محیــط کار با راه اندازی خانه های ســلامت 

جدید را دیگر خدمت دولت عنوان کرد.
وی خبر داد کــه دولت ســیزدهم وضعیت 
بیش از یــک هــزار کارخانه مشــکل دار را 
بررسی کرده و ۵۰۰ هزار کارگر آنها را دوباره 

به سر کار بازگردانده است.
عبدالملکی همچنیــن از ایجــاد ۶۰۰ مرکز آموزش 
شغلی جوار کارگاهی خبر داد که به اندازه کل سال های 
پس از انقلاب اســت. این اقدام سبب افزایش بهره وری 

نیروی کار خواهد شد.
وزیر کار از بازرسی های گسترده از شرکت های دولتی و 
حاکمیتی برای بررسی رعایت حقوق کارگران هم خبر 
داد و اعلام کرد که اگر این شــرکت ها به وظایف خود 

عمل نکنند اسامی آنها منتشر خواهد شد.
به گفته وزیر کار، ۴۰۰ هزار شــاغل جدیــد با بیمه در 
سال گذشته ثبت شده که ۷۰ درصد آن مربوط به نیمه 

دوم سال گذشته در دولت سیزدهم است.
عبدالملکــی دربــاره افزایش حقوق بازنشســتگان 
کارگری هم گفت: افزایش حقوق این اقشار متناسب 
با افزایش حقوق کارگران به دولت پیشــنهاد شــده 

است.
وی همچنین از برخورد جدی با مفاسد در شرکت های 
زیرمجموعــه وزارت کار خبــر داد که منجــر به رصد 
نزدیک به ۷۰۰ مورد فســاد اقتصادی شده که پرونده 
برخی از آنها پس از تکمیل به دســتگاه قضایی ارسال 

می شود.
به گفته وی، آمار تعدیل نیروی کار در فروردین امسال 

نسبت به سال قبل ۳۸ درصد کمتر شده است.

 فــروش خودروســازان دولتی و خصوصــی در قالب 
ســامانه فروش یکپارچه خــودرو، جلــوی تخلفات 
احتمالی در روند فروش خودروسازان را خواهد گرفت.

 وزارت صمــت ضمن مخالفت بــا ادامــه روند فعلی 
قرعه کشــی فروش خودرو، اصلاح روند و تلاش برای 
حذف آن را در دســتور کار قرار داده و بر اساس همین 
قاعده نیز وزیــر صمت »حذف تدریجی قرعه کشــی 
فــروش خــودرو« را از برنامه های جــدی وزارتخانه 

اعلام کرده و تاکنون نیــز برنامه ها در همین مســیر 
طراحی شده است.

اما از آنجا کــه حذف قرعه کشــی فروش خــودرو تا 
نهایی شــدن تکمیل اصلاح ســاختار، چند ماه زمان 
خواهد برد و با توجه ویژه وزیــر صمت به حفظ حقوق 
مصرف کننــدگان در دوره گــذار مقرر شــده اســت 
فروش خودرو ازاین پــس نه از طریق قرعه کشــی در 
شرکت های خودروســازی، بلکه در ســامانه فروش 

یکپارچه خودرو و به صورت شــفاف انجام شــود تا در 
همین مــدت محدود نیــز روند قرعه کشــی خودرو 
اصلاح شده و شفاف تر و عادلانه تر شــود، تا از دلالی و 
سوداگری یک عده خاص جلوگیری شده و خودروهای 

تولیدی به دست خریداران واقعی برسد.
این اصلاح فرآینــد فروش خودرو کــه در قالب برنامه 
زمان بندی شــده دوســاله اجرا می شــود و تا حصول 
»تدریجی« نتیجه ملموس بیــن آحاد مردم با جدیت 

تداوم دارد، صدای برخی ها را درآورده است.
فروش شفاف خودرو در این روش تا حذف نهایی قرعه 
هرچند سبب به خطر افتادن منافع برخی سودجویان 
خواهد شــد و طبیعتاً بروز مخالفت ها و مقاومت هایی 
را به دنبال خواهد داشــت، اما دغدغه مسئولان وزارت 
صمت همواره حمایت از حقوق مصرف کننده نهایی و 
مردم بوده و بروز مخالفت ها مجموعه وزارت صمت را از 

راهی که در پیش گرفته است، بازنمی گرداند.

وزیر

و خودر

مهربانــو مهدوی   وزیــر جهاد بــا بیان 
مقطعــی  ماکارونــی  کمبــود  اینکــه 
بســته  جزئیــات  اســت،گفت:  بــوده 
اجرایــی هدفمنــدی یارانــه کالاهــای 
 اساســی قبل از شــروع، به اطــلاع مردم 

می رسد.
سید جواد ساداتی نژاد با بیان اینکه در سال 
۱۳۹۹ میزان خریداری گندم ۸.۵ میلیون 
تن بود که در ســال ۱۴۰۰ به ۴.۵ میلیون 
تن رسید، گفت: دلیل این اتفاق خشکسالی 
بود ضمن اینکه پیش بینی برای سال جاری 

نیز به همین میزان است.
وی توضیح داد: این در حالی است که کشور 
به ۱۲ میلیون تــن به گندم نیــاز دارد و به 
همین دلیل ناچار بــه واردات این محصول 
هستیم و بنابراین قیمت های جهانی بر بازار 

ایران به شدت تاثیرگذار است.
وزیر جهاد کشــاورزی با اشــاره به افزایش 
قیمت های جهانی به دلیل جنگ روسیه و 
اوکراین گفت: ما هنگام وقوع جنگ اوکراین 
با افزایش انفجاری قیمت ها مواجه شــدیم 
به طوری که تــا ۱۲۵ درصد افزایش قیمت 

داشتیم.
ســاداتی نژاد با بیان اینکه از ابتدای دولت 
ســیزدهم، قیمــت جــو و روغن خــام در 
بازارهای جهانی بــه ترتیب ۶۰ و ۸۰ درصد 
افزایش یافته اســت، گفت: عــلاوه بر این 
بســیاری از کشــورها بــه ذخیره ســازی 
بی ســابقه مواد غذایــی روی آورده آمد و 
رقابت ســنگینی برای خرید مــواد غذایی 

اتفاق افتاده است.
به گفته وزیر جهاد کشــاورزی، پیش بینی 
تداوم جنگ روســیه و اوکراین به وخامت 

اوضاع دامن زده است.

ســاداتی نژاد با بیان اینکه هم اکنون فصل 
کشت در کشــور اوکراین فرارسیده است، 
افزود: به دلیل شــرایط جنگی هیچ کشتی 
در این کشور انجام نمی شود و پیش بینی ها 
کشورهای جهان در ۵ سال آینده با چالش 
تولید غذا مواجه می شوند و به همین دلیل 
اســتراتژی های مختلفی را بــرای مقابله با 

این مسأله در نظر گرفته اند.
وزیر جهاد کشــاورزی سیاستهای کشور را 
در شــرایط بحران غذایی جهانی تشریح و 
عنوان کرد: کشــت قراردادی گندم، توزیع 
همه نهاده ها به کشاورزان و بیمه کردن آن، 
افزایش قیمت خرید تضمینی گندم به ۱۱ 
هزار و ۵۰۰ تومان، تکمیــل ذخایر واردات 

از روســیه و متنوع کردن مبادی ورودی از 
جمله سیاســت های کشــور در این زمینه 

بوده است.
ســاداتی نژاد در بخش دیگری از ســخنان 
خود با اشاره به پایین بودن قیمت کالاهای 
اساسی در داخل کشور نسبت به همسایگان 
توضیح داد که این یک مشــکل بزرگ برای 
ما ایجاد کرده و آن این اســت که گویا یک 
جاروبرقی در اطراف کشــور ایجاد شده که 
تمام مواد غذایی ایران را به داخل می کشد 
ضمن اینکه برخی از کشورها تعرفه واردات 
کالا و مواد غذایی از ایران را صفر کرده اند و 
همین منجر به خروج سیل آسای کالاهای 

اساسی از کشور شده است.

وزیر جهاد کشــاورزی با اشــاره بــه اینکه 
قیمت یــک کیســه آرد در داخل کشــور 
۳۸.۰۰۰ تومــان و در آن ســوی مرزهــا 
۸۰۰ هزار تومان اســت، گفــت: این فاصله 
آنقدر جذابیت دارد کــه با اقدامات فیزیکی 
نمی توان قاچاق را کنترل کرد و کشورهای 
همسایه از کالاهای ارزان ایرانی اشباع شده 

است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به حکم قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنی بر توزیع 
ارز به نرخ ای.تــی.اس )نزدیک به نرخ نیما( 
اضافه کرد که سال گذشته هم این حکم در 
بودجه بود و دولت قبــل کل ۸ میلیارد دلار 
منابع برای تخصیص ارز ترجیحی را مصرف 

کرده بود اما با جنگ اوکراین وضعیت کاملًا 
تغییر کرده اســت.وزیر جهاد کشــاورزی 
تاکید کرد: بنابراین باید امســال به سمت 

هدفمندی یارانه ها برویم.
ســاداتی نژاد با اشــاره بــه توزیــع یارانه 
جبرانی برای این منظور، افــزود: این یارانه 
هزینه های دهک های مختلف را پوشــش 
می دهد ضمن اینکه قاچاق گسترده ای در 
حوزه آرد صنف و صنعت انجام می شــد و به 
همین دلیل اصلاح نرخ این نــوع آرد را در 

مرحله اول اجرا قرار دادیم.
وی تاکیــد کــرد: در واقع این اقــدام برای 
جلوگیری از خــروج آرد از کشــور و حفظ 

امنیت غذایی کشور است.
ساداتی نژاد با بیان اینکه مصرف آرد صنف 
و صنعت ۲ میلیون تن اســت، از مذاکرات 
امروز با کارخانجات تولیــد ماکارونی خبر 

داد.
وی در این زمینه گفت: آرد این کارخانجات 
تامین شده است، بنابراین هیچ کمبودی در 

حوزه ماکارونی نخواهیم داشت.
وزیر جهاد بــا بیان اینکه کمبــود چند روز 
اخیر مقطعی بوده اســت و از فردا شــاهد 
عرضــه ماکارونی خواهیم بــود، افزود: نیاز 

نانوایی ها به آرد ۹ میلیون تن است.
ســاداتی نژاد اضافه کرد: یارانــه کالاهای 
اساســی قبل از شــروع اجرای اصلاحات 
مربوط بــه ارز ترجیحی، به حســاب مردم 
واریــز می شــود و جزئیات بســته اجرایی 
هدفمندی یارانه کالاهای اساســی قبل از 

شروع، به اطلاع مردم می رسد.
وی تاکید کرد: هر زمــان دولت تصمیم به 
اجرا بگیرد، از قبــل یارانه آن را پرداخت می 

کند.

خریدار  معاون توســعه بازرگانی وزارت 
جهــاد کشــاورزی از واردات ۲۰۰ هزار تن 
روغن خام به کشــور برای تامین نیاز کشور 
خبر داد و اعلام کرد: تا آخــر این هفته بازار 

روغن به تعادل می رسد.
 به نقــل از وزارت جهاد کشــاورزی، عباس 
عسکرزاده گفت: حدود همین مقدار روغن 
خام هم به کارخانه های روغن داده شــده تا 

تولید را انجام دهند.
وی افزود: یکشــنبه و دوشنبه این هفته نیز 
برای رفع نیاز مصرف کننــدگان بیش از ۶ 

هزار تن روغن توزیع شد.
عســکرزاده افــزود: تنظیم بــازار روغن و 
گندم و آرد در شــرایط کنونی تورم جهانی 
و مســاله مربوط بــه خشکســالی و جنگ 
روســیه و اوکراین، نیاز به عزم ملی، انضباط 
اجتماعی و مراقبت دارد تــا خانه ها به انبار 

این محصولات تبدیل نشود.
وی با بیان این که بر اســاس سیاست جدید 
دولت ســیزدهم، یارانه ها دیگــر به ابتدای 
خط رســیده و به بازرگانــان و دلالان داده 
نمی شود، اظهار داشــت: برای جلوگیری از 
قاچاق محصولات استراتژیک مانند گندم و 

آرد، یارانه به خود مردم پرداخت می شود.
عســکرزاد تاکید کرد که با پرداخت یارانه 
مستقیم به مردم، قدرت خرید آنان افزایش 

پیدا می کند.
وی در همین حال گفت: با اجرای سیاست 
اصلاح قیمت و تغییر در نظــام توزیع یارانه 
ها توسط دولت، تولیدکنندگان آرد و روغن 
نیز باید بهره وری خــود را افزایش دهند و 
محصولاتی با کمیت و کیفیت بیشتر تولید 

کنند.
معــاون توســعه بازرگانــی وزارت جهاد 
کشــاورزی درباره کمبود مقطعی روغن در 
کشور اذعان داشت: بخشی از کمبود روغن 
به روند توزیع این محصول از کارخانه های 
روغن به سیســتم های توزیــع به مصرف 
کننــدگان برمی گردد که دچــار اختلال و 

انحراف شد.
وی افــزود: چــرخ صنعــت بــر شــانه 
تولیدکنندگان است و ما انتظار داشتیم در 
شــرایط اصلاح قیمت ها و کمبود جهانی، 
کارخانه های روغن در تولیــد و توزیع این 
محصــول با دولــت و مــردم همراهی می 
کردند و روغن را نگه نمی داشتند در حالی 

که آنان حبس مالی کردند تا زیان ندهند.
عســکرزاده در همین حال قاچــاق را از 
دیگر دلایل کمبود روغــن در بازار عنوان 
کرد و گفــت: در ایــن شــرایط، قاچاق 
محصولاتی مانند روغــن و آرد ۱۰ تا ۲۰ 
برابر سال قبل شــد به طوری که ما داشتیم 
امنیت غذایی کشورهای همسایه را تامین 

می کردیم.
وی درباره آزادســازی قیمــت گندم و آرد 
توضیح داد: میزان مصرف ســالانه کشــور 
۱۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تن گندم اســت که 
نزدیک به ۸ میلیون تــن آن از محل تولید 

داخل و مابقی از طریــق واردات تامین می 
شود.

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد 
کشــاورزی ادامه داد: در گذشته، نیاز گندم 
کشــورمان از روســیه و اوکراین تامین می 
شــد، اما اکنون با درگیری این دو کشــور، 
مجبوریم گندم مورد نیاز را از کشــورهای 

آرژانتین، برزیل و آلمان وارد کنیم.
وی گفــت: در حالی که گندم مــورد نیاز با 
این مشــقت برای تبدیل به آرد وارد کشور 
و کارخانه های آردســازی می شود، بخشی 
از آن به کشورهای همسایه قاچاق می شود 
و یا به صــورت قانونــی و در قالب محصول 
جانبی مانند ماکارونی از کشــور خارج می 

شود.
وی با بیان این که سال گذشــته ۱۳ تا ۱۴ 
میلیــارد دلار مصرف گندم، جــو، روغن و 
نهاده های دامی داشــتیم، بیان داشــت: با 
استمرار خشکســالی بدون در نظر گرفتن 
تورم جهانــی و جنگ روســیه و اوکراین، 
پیش بینی بر این بود که امسال ۲۰ میلیارد 

دلار از این محصولات وارد کشور شود.
عســکرزاده در همین حال از آزادســازی 

قیمــت گنــدم و روغن و سیاســت اصلاح 
قیمت ها از سوی دولت سیزدهم دفاع کرد و 
اقدام وزیر جهاد کشاورزی را در این زمینه، 

جهادی خواند.
وی با اشاره به تشکیل قرارگاه امنیت غذایی 
در وزارت جهاد کشــاورزی تصریح کرد: در 
قالب این قرارگاه که از تمام نهادهای دولتی 
و بخش خصوصی و تشکل ها حضور دارند، 
درباره تصمیم دولت مبنی بر اصلاح قیمت 

ها صحبت کردیم.
عسکرزاده گفت: سیاســت دولت سیزدهم 
از زمانی که سکان کشــور را بر عهده گرفته 
اســت، خــروج از اقتصــاد قاچــاق پایه و 
هدفمندسازی یارانه ها اســت، زیرا انصاف 
نیست منابع ارزی که با مشقت زیاد با فروش 
محصولاتی مانند نفت و کالاهای کشاورزی 
به دســت می آید تا صرف تامیــن واردات 
محصولاتی اساســی مانند روغن، گندم و 
نهاده های دامی مورد نیاز کشور شود، رها و 

یک عده سودجو بهره آن را ببرند.
وی در همین حال اظهار داشت: در ابتدای 
امسال ما توانســتیم ۳ میلیارد تومان برای 

تامین کالاهای اساسی کشور تامین کنیم.

وی کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد؛کاهش چشمگیر تعدیل نیر

وش یکپارچه و با سامانه فر شفاف سازی عرضه خودر



مدیر برنامه ریزی تلفیقی شرکت ملی خبر داد
وزانه ۱۴میلیون مترمکعب گاز از فاز ۱۱  تولید ر

پارس جنوبی تا پایان سال
 مدیــر برنامه ریــزی تلفیقی شــرکت ملی نفت ایــران با اشــاره به 
هدف گذاری تولید ۲۲۰ هزار بشکه ای نفت از میدان مشترک آزادگان 
جنوبی تا پایان سال ۱۴۰۱، گفت: تا پایان امســال روزانه ۱۴ میلیون 

مترمکعب گاز از فاز ۱۱ پارس جنوبی تولید خواهد شد.
کریم زبیدی با اشــاره به اینکه تا پایان سال ۱۴۰۱ در میدان های غرب 
کارون، فاز نخســت میــدان آزادگان جنوبی باید بــه تولید ۲۲۰ هزار 
بشکه نفت در روز برســد، افزود: افزایش تولید از میادین مشترک نفتی 
غرب کارون در دولت ســیزدهم ادامه دارد.وی تاکیــد کرد: در میدان 
مشترک پارس جنوبی نیز در تلاشیم تا پایان امسال تولید ۱۴ میلیون 
مترمکعبی از فاز ۱۱ پارس جنوبی محقق شود.زبیدی ادامه داد: در فاز 
۱۴ پارس جنوبی نیز ۳ ردیف باقی مانده از پالایشگاه، راه اندازی خواهد 
شــد.وی به حادثه ای که برای یکی از ســکوهای فاز ۱۳ پارس جنوبی 
رخ داده بود، اشــاره کرد و گفت: مشــکلی که برخورد کشتی با یکی از 
سکوهای فاز ۱۳ ایجاد شــده، در حال رفع است و امســال از این سکو 

تولید خواهیم داشت.
مدیر برنامه  ریزی تلفیقی شــرکت ملی نفت ایران تاکیــد کرد: برنامه 

تولید از فازهای ۲۲ تا ۲۴ پارس جنوبی نیز در دستور کار قرار دارد.

ظرفیت تولید نفت به 3.8 میلیون بشکه در روز رسید
وی افزود: در ســال ۱۴۰۱ یکی از مهم ترین دغدغه ها، موضوع تأمین 
گاز و سوخت زمستانی است. تلاش شرکت ملی نفت ایران بر این است 
که تولید حداکثری از پارس جنوبی داشــته باشــیم. بــه  عبارت دیگر 
فازهای پارس جنوبی که تکمیل نشــده اند، فازهــای ۱۳ و ۲۲ تا ۲۴ و 
پالایشگاه فاز ۱۴ باید نهایی و تکمیل شــوند. با توجه به اقداماتی که در 

دستور کار داریم، امیدواریم امسال کمبود گاز نداشته باشیم.   
زبیدی ادامه داد: در صورتی کــه با توافق در وین، تحریم ها برداشــته 

شود، برنامه این است که تولید نفت و گاز از سال ۹۷ نیز بیشتر باشد. 
وی با اشاره به اینکه در اسفند سال گذشــته ظرفیت تولید نفت به ۳.۸ 
میلیون بشکه در روز رسید، گفت: اکنون امکان تولید این میزان نفت از 

میادین مختلف نفتی کشور وجود دارد.

بی اعتنایی قیمت نفت به ریزش وال استریت
قیمت نفت روز جمعه تحت تاثیر چشــم انداز تحریم نفت روســیه از 
سوی اتحادیه اروپا، برای ســومین روز متوالی افزایش یافت و نگرانیها 

نسبت به رشد اقتصاد جهانی را نادیده گرفت.

بهای معاملات نفت برنت با ۸۴ ســنت معــادل ۰.۸ درصد افزایش، به 
۱۱۱ دلار و ۷۴ سنت در هر بشــکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس 
اینترمدیت آمریکا با ۸۰ سنت معادل ۰.۷ درصد افزایش، به ۱۰۹ دلار 

و شش سنت در هر بشکه رسید.
هر دو شــاخص تحت تاثیر پیشــنهاد اتحادیه اروپا بــرای ممنوعیت 
واردات نفت روســیه به این بلوک ظرف مدت شــش ماه و ممنوعیت 
واردات فرآورده های نفتی روســیه تا پایان سال ۲۰۲۲، در مسیر ثبت 
دومین رشــد هفتگی متوالی هســتند. اتحادیه اروپا همچنین حمل و 
خدمات بیمه برای حمل نفت روســیه را ممنوع خواهد کرد. این طرح 
مستلزم حمایت یکپارچه ۲۷ کشور عضو این بلوک است.به گفته وارن 
پاترسون، مدیر تحقیقات کالای شــرکت ING، نگرانیهایی نسبت به 
رشد اقتصاد جهانی و تاثیر آن بر تقاضا برای نفت وجود دارد. با این حال 
پدیدار شدن ممنوعیت اتحادیه اروپا علیه نفت روسیه، کندی احتمالی 

تقاضا را جبران خواهد کرد و روند نزولی قیمتها محدود خواهد شد.
سهام وال اســتریت روز پنج شــنبه تحت تاثیر نگرانی سرمایه گذاران 
نســبت به تندروی بانک مرکزی در تحکیم سیاســت پولی که با هدف 
مقابله با تورم دنبال می شــود، ریزش کرد.بانــک مرکزی انگلیس روز 
پنج شنبه درباره رکود و نرخ تورم بالای ۱۰ درصد هشدار داد و نرخهای 

بهره را یک چهارم افزایش داد و به یک درصد رساند.

ماجرای افزایش تعداد پله های تعرفه های برق 
در قبوض چیست؟

ســخنگوی صنعت برق تاکیــد کرد: دلیــل افزایش تعــداد پله های 
تعرفه های برق در قبوض، محاسبه ۱۰۰ کیلوواتی هر پله با قیمت های 
متفاوت در قبوض اســت.مصطفی رجبی مشهدی با اشــاره به اینکه 
طبق بند )ی( تبصره ۸ قانون بودجــه ۱۴۰۰ تعرفه های برق از ابتدای 
بهمن ماه افزایش یافته اســت، گفت: براســاس این قانون قرار بود در 
قبوض فقط چهار پله مشخص شــود که توانیر برای شفاف شدن قیمت 
هر بخش از مصرف تعداد این پله ها را نســبت به الگوی تعیین شــده، 
۱۰۰ کیلووات ســاعت به ۱۰۰ کیلووات ساعت مشــخص کرد که این 
روند تعداد پله ها را افزایش داده اســت.دوره های سال به دو بخش گرم 
و غیر گرم و اقلیم به پنج بخش شــامل عادی، گرمسیر یک، گرمسیر ۲، 
گرمسیر ۳ و گرمسیر ۴ تقسیم کرده است که الگوی مصرف در ماه های 

گرم و غیر گرم براساس این اقلیم ها مشخص می شود.
به گفته ســخنگوی صنعت برق، در اقلیم عادی مانند تهران، اصفهان و 
شیراز که تا ۸۵ درصد مساحت کشور را شامل می شود الگوی مصرف در 
ماه های غیر گرم ۲۰۰ کیلووات ســاعت و در ماه های گرم ۳۰۰ کیلووات 
ساعت است البته این رقم در اقلیم گرمسیری یک در ماه های گرم ۳۰۰۰ 
کیلووات ساعت تعیین شده است.رجبی مشــهدی با بیان اینکه قیمت 
برق برای پله اول که یارانه دریافت می کند تفاوتی با ســال های گذشته 
ندارد، اظهار داشــت: در پله های بعدی قیمت براساس قیمت تامین برق 

که ۳۰۷ تومان به ازای هر کیلووات است، محاسبه خواهد شد.

:CNG مدیر طرح

کارمزدهای جدید جایگاه های CNG بررسی می شود

انرژی
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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و نیر

یک کارشــناس حــوزه انرژی گفــت: اگــر برجام به 
نتیجه مثبت برســد، ما می توانیم با گرفتن امتیازات و 
تضمین های مناسب از امریکا و اروپا در راستای منافع 
ملی و رعایــت خط قرمزهــا امتیاز بگیریــم و خیلی 
از مشــکلات را حل کنیم و وارد گردونــه تولید نفت ۴ 

میلیون بشکه نفت در روز شویم.
میرقاسم مومنی، درباره احتمال حضور نفت روسیه در 
بازارهای آسیایی اظهار داشت: تحریم بانکی، کالاهای 
اســتراتژیک و نفت گاز روســیه مقوله ای است که هم 
امریکا و هم اروپا به شــدت بدنبال تحریم آنها هستند، 
البته برای تحریــم گاز بین کشــورهای اتحادیه اروپا 
اختلاف نظر وجود دارد، برخی از کشورها حاضر شدند 
شرط روسیه را برای پرداخت هزینه نفت و گاز به روبل 
قبول کنند و برخی نیز این شرط را نپذیرفته اند، در این 
بین روســیه هم بدنبال بازارهای جدید نفت و گاز بوده 

و مجبور است مشــتریان جدیدی را بدست 
بیاورد.

وی افزود: اکنون روســیه با دو مسئله مواجه 
است، یکی اینکه تصور نمی کرد اروپا و امریکا 
به این شــدت نســبت به تغییــر و تحولات 
اوکراین واکنش نشــان دهنــد و دوم اینکه 
اروپا انسجام اتحادی با محوریت امریکا برای 

تضعیف توان نظامی و اقتصادی روســیه ایجاد کرده و 
این مقوله باعث شــد امریکا و اروپا جهت بستن منابع 
درآمدی روسیه اتحاد نظر داشته باشــند و این حلقه 

محاصره را هر روز تنگ تر می کنند. 
این کارشــناس حوزه انــرژی تصریح کــرد: با توجه 
به اوضاع انرژی صادراتی روســیه در اروپا، چین یکی 
از بازارهای مهم روســیه بوده و هست و پکن نیز هرگز 
سعی نکرده این کشــور را تحریم کند، اما مسئله مهم 

اینکه چین یکــی از بازارهای صادراتی ایران 
هم است، روسیه ســعی می  کند از تحریم ها 
عبور کند و نفــت را آزاد بفروشــد. بالطبع 
ممکن اســت بخواهد نفت خــود را با قیمت 
پایین تری بفروشــد و رقابتی جهت کاهش 
قیمت بین دو کشور اتفاق بیفتد و خریداران 
از این موضوع اســتفاده کننــد و این امر نیز 
محتمل و طبیعی اســت، چون کالایی کــه در رقابت 

فروخته می شود ارزان تر خواهد بود. 
وی با بیان اینکه دست گذاشتن روسیه روی بازارهای 
آسیایی به نفع ایران نیســت، گفت: در این شرایط تنها 
راهکار ما این اســت که در برجام به نتیجه برسیم و از 
تحریم های نفتی خارج شویم، زیرا در فضای  فعلی هم 
اروپا و هم امریکا به شــدت به این نیاز دارند که برجام 
به نتیجه مثبت برسد، ما می توانیم با گرفتن امتیازات 

و تضمین های مناســب از امریکا و اروپا در راســتای 
منافع ملی و رعایت خط قرمزها امتیاز بگیریم و خیلی 
از مشــکلات را حل کنیم و وارد گردونــه تولید نفت ۴ 

میلیون بشکه نفت در روز شویم. 
مومنی تاکید کرد: احیــای برجام قطعا هم درآمدهای 
ارزی ما را بالا می برد و هم اینکه اگر تحریم ها برداشته 
شود یک فرصت استثنائی و اکازیون برای ایران است و 
اگر خوب مدیریت شود خیلی از مشکلات اقتصادی و 
سیاســی ما با جامعه جهانی و بخصوص امریکا و اروپا 

حل می شود. 
وی خاطرنشان کرد: اکنون توپ در زمین ما است. باید 
از این فرصت بهره برداری کنیم، فرصت سوزی را کنار 
بگذاریم و از هر فرصتی جهــت حفظ منافع ملی کمال 
اســتفاده را ببریم، در غیر این صورت دچار مشکلات 

عدیده تری خواهیم شد.

نفت

علی مرادی   مدیر طــرح CNG با بیان 
اینکه دولت اجازه ورشکســت شــدن این 
صنعــت را نمی دهــد، گفــت: در روزهای 
آینده پیشــنهاد کارمزدهای سال ۱۴۰۱ 
در کارگروه مربوطه بررســی می شود تا این 

دغدغه جایگاه داران رفع شود.
در روزهای گذشته بخش خصوصی صنعت 
ســی.ان.جی از اجــرا نشــدن طرح های 
حمایتی از این صنعت و عدم به روز رســانی 

کارمزدها گلایه مند شده بودند.
 اردشــیر دادرس، رئیس انجمن صنفی 
کارفرمایــی CNG در یــک نشســت 
خبری مجموع بدهی هــای دولت به این 
بخش را ۲.۶ هزار میلیــارد تومان عنوان 
کرد و گفته بود: صنعــت CNG در حال 
ورشکستگی اســت و اگر اقدامی صورت 
نگیرد تــا ۶ مــاه آینده اغلــب جایگاه ها 

تعطیل خواهند شد.
در همیــن راســتا محمد حســین باقری، 
مدیر طرح CNG شــرکت پخش فراورده 
های نفتی گفت: سال گذشته حدود ۲۳.۲ 
میلیون متر مکعب در روز میانگین مصرف 

CNG بوده است. 
در مــورد خودروهــای تبدیل شــده آمار 
رســمی، یعنی آمار خودروهایی که توسط 
تولیدکنندگان خودرو و تبدیل های وزارت 
نفت انجام شــده، تقریبا ۴ میلیون و ۲۰۰ 

هزار است.
 آمار دقیقی از تبدیل های غیر رسمی وجود 
ندارد ولی برآورد دویســت الی سیصد هزار 
خودرو اســت. بنابرایــن در مجموع حدود 
۴.۵ میلیون خودروی دوگانه سوز در کشور 

موجود است.
باقری ادامه داد: بر اســاس مصوبه شورای 
اقتصاد ما موظفیــم کار تبدیل ۱ میلیون و 
۲۰۶ هزار خودرو را انجــام دهیم. البته این 
مصوبه بیشتر شــامل خودروهای عمومی 
شامل تاکسی ها، وانت بارها، مسافربرهای 
شــخصی)آژانس های ســاماندهی شده( 
می شود که پس از ثبت نام لیستشان توسط 
وزارت کشور بارگذاری می شود و ما موظف 

به تبدیل آن هستیم.
وی با بیان اینکــه در حــال حاضر ۲۵۰۰ 
تجهیز)کمپرســور( فعال در کشور داریم، 
افزود: البته با احتساب برخی جایگاه ها که 
چند کمپرسور دارند به طور دقیق ما ۲۳۳۴ 

جایگاه عرضه cng در کشور داریم.

این مقــام مســئول ادامه داد: مــا ۲۵۰۰ 
تخیز)کمپرســور( رایگان در کشور احداث 
کردیم. با توجــه به اینکه میــزان مصرف 
فعلی کفایــت می کند، ازین پــس اگر نیاز 
بیشــتری به جایــگاه بود، که بســتگی به 
عرضــه و تقاضــا دارد، جایگاه ها توســط 
بخش خصوصی احداث می شــود و بخش 
خصوصی هم وقتی جایگاه احداث می کند 
کارمزد ویژه، یعنی کارمزدی بیش از کامزد 

مصوب دولت می گیرد. 
در سال های گذشــته ۱۳۴ جایگاه توسط 
بخش خصوصی احداث شده و ۷۰ الی ۸۰ 

جایگاه هم در حال احداث است.

 مجوزها از طریق درگاه ملی
 صادر می شود

باقری در پاســخ به اینکه چقدر جایگاه در 
کشــور نیاز اســت، گفت: این موضوع تابع 
عرضــه و تقاضاســت. در حــال حاضر این 
تعداد خودرو همه از ســی.ان.جی استفاده 
نمیکنند ولی تعــداد جایگاه هــای فعلی 
کشور قابلیت توزیع ۴۰ میلیون مترمکعب 
گاز در سال را دارند در حالیکه مصرف ما در 
سال گذشته ۲۳.۲ میلیون مترمکعب بوده 

است.
 البته ملاحظاتی مثل سهولت دسترسی را 
نیز باید در نظر گرفت ولی با همین شــرایط 

ظرفیت تزریق ۳۰ میلیون مترمکعب را هم 
داریم.

مدیر طرح CNG شــرکت پخش فراورده 
های نفتی در رابطه با تســهیل مجوزهای 
احداث جایگاه سی.ان.جی گفت: بر اساس 
دســتورالعملی که صدور همــه مجوزها را 
به یــک درگاه واحد محول می کند، ســاز و 
کارهای احداث جایگاه عرضه سی.ان.جی و 
فراورده های مایع پیش بینی شده، مدارک 
مورد نیاز در حال تبادل است و طبق دستور 
از ۶ فروردین هیچ مجوزی مثل سابق صادر 

نمی شود. 
بنابراین با این شــرایط منعــی وجود ندارد 
ولی بایــد توجیه اقتصادی خــود جایگاه و 
جایگاه های اطــراف و شــروط آن رعایت 

شود.

 اصلاح کارمزد جایگاه داران 
در روزهای آینده

وی در رابطــه با کارمزدهــای جایگاه های 
CNG گفت: مــا در این جایــگاه ها ۴ رده 
کارمــزد داریم کــه پیش بینــی میکنیم 
امسال اینها به ۳ یا ۲ رده کاهش دهیم. این 
کارمزدها هم بر اســاس تجهیزاتی است که 

در اختیارشان قرار گرفته است.
باقری ادامــه داد: بر اســاس مصوبه هیأت 
دولــت کارمــزد جایگاه هــا هر ســاله در 

کارگروهــی متشــکل از ســازمان برنامه 
بودجــه، وزارت صمت)ســازمان حمایت 
از تولیدکننــدگان و مصــرف کنندگان(، 
وزارت نفــت) شــرکت پخش( بررســی و 
تصویب می شــود. خوراک این کارگروه هم 
از طرف انجمن های صنفی جایگاه داران بر 
اساس افزایش هزینه های ثبات و متغیرش 
پیشنهاد می شود. امسال این فرایند در حال 
انجام اســت، انجمن پیشنهاداتشان را به ما 
فرســتادند، ما و ســازمان حمایت در حال 
بررسی هستیم و نهایتا مصوبه این کارگروه 
در روزهای آینده به هیأت وزیران ارســال 

خواهد شد.
مدیر طرح CNG تصریح کرد: واقعیت این 
اســت تمام هزینه ها در آنچــه که از طرف 
انجمن صنفی به کارگروه پیشنهاد می شود 
وجود دارد. کارمزد ضوابــط فنی که گفته 
می شــود، از جمله هزینه هــای تعمیرات، 
نگهداشــت، بررســی های ادواری در دل 
پیشنهادات انجمن نهفته شــده و خارج از 

آن نیست.

طرح هوشمندسازی از ماه آینده 
اجرا می شود

این مقام مســئول در رابطه با عدم اجرای 
طرح هوشمند سازی جایگاه های سوخت 
با بیان اینکه ایــن طرح یعنی خودرویی که 

وارد جایگاه می شود شناسایی شود که دو 
گانه سوز است، مشــخصاتش ثبت و فایل 

شود. 
گفت: به صورت آزمایشــی این طرح در دو 
جایگاه تا یک ماه آینده اجرا می شــود و در 
صورت موفقیت در بقیه جایگاه ها هم اجرا 

می شود.
مبنــای طــرح هوشمندســازی گرفتن 
اطلاعات کامل خودروها اســت. اما وقتی 
جایگاه ها را هم هوشــمند کنیــم اجازه 
قانونی آن را نداریم که از ورود خودروها به 
جایگاه ها را منع کنیــم. حالا بحث معاینه 
فنی خودروهــای دو گانه ســوز را وزارت 
کشور متولی است و تســت ها و بازرسی ها 
را انجام دهند و بــرای جلوگیری از حادثه 

اقدام کند.
باقری در رابطه با علت تأخیر در اجرای طرح 
گفت: یک دلیل ایــن تأخیر چگونگی انجام 
آن بود، بحث هایی از قبیل پدافند غیر عامل 
و لینک شــدن چندین سیستم زمانبر بوده 
و هست. با اینحال اگر کســی فکر میکند با 
طرح هوشــمند ســازی همه مشکلات و 
حوادث رفع میشــود اشتباه می کند. به نظر 
من خودروهایی که به مراکــز معاینه فنی 
مراجعه می کنند چــون مدارکش دوگانه 
ســوز نیســت فقط بنزینش را معاینه فنی 

می کنند. 
در صورتی که باید سوای از اینکه مدارکش 
دوگانه سوز هست یا نیســت، ثبت شود که 
دوگانه سوز هست یا نیســت و بررسی فنی 
شود، زیرا همانطور که می گویند در جایگاه 
امکان بررسی چشمی وجود دارد، در مراکز 

معاینه فنی هم وجود دارد.

دولت اجازه ورشکست شدن جایگاه 
ها را نمی دهد

مدیر طرح CNG شــرکت پخش در پایان 
گفــت: بیشــتر دغدغه بخــش خصوصی 
کارمزد بود که انشــالله در روزهای آینده با 
کارمزدی که خود صنف پیشنهاد داده است 
رفع می شــود. جایگاه داران ســی.ان.جی 
به درســتی اعلام می کنند که هزینه های 
نگهداری شان بالاست و در سال های اخیر 
افزایش قیمت بیشتری را متحمل شده اند، 
اما دولت هــم به دنبال حمایــت از صنعت 
اســت و قطعا اجازه نمی دهد کــه جایگاه 

داران ورشکست شوند.

 یک فرصت اکازیون برای طلای سیاه ایران

با توجه به مستهلک شدن تجهیزات صنعت نفت

نوسازی تجهیزات صنعت نفت چقدر سرمایه می خواهد؟
خریدار  در شــرایط کنونی بخشــی از 
تجهیزات صنعت نفت مســتهلک شــده و 
نیازمند بازســازی و نوسازی هستند، امری 
که طبق گفته هــای وزیر پیشــین به ۱۰ 
میلیارد دلار سرمایه نیاز دارد، به تازگی اما 
قدم هایی برای این مهم برداشــته شده که 
بر اســاس آن حدود ۷۰۰ میلیون دلار برای 
بازسازی تأسیسات نفتی و گازی اختصاص 

داده شده است.
 امــروز ظرفیت تولید گاز طبیعی کشــور 
نزدیک بــه یــک میلیــارد مترمکعب و 
ظرفیت تولید نفت خام ایــران نزدیک به 
۳ میلیون و ۸۰۰ تــا ۳ میلیون و ۹۰۰ هزار 
بشکه است و همه آن از سوی متخصصان، 
کارکنــان و شــرکت های توانمند داخلی 

انجام می شود.
همچنیــن وصــول درآمدهــای حاصل از 
فروش نفت خام، میعانــات گازی، صادرات 
گاز، فرآورده هــای نفتــی و محصــولات 
پتروشیمی نسبت به سال ۱۳۹۹ حدود ۲.۵ 
برابر شــده و خالص گاز طبیعــی صادراتی 
هم بیش از پارســال بوده، همچنان از نظر 
حجمی نســبت به سال گذشــته افزایش 
صادرات داشــته ایم که طبــق گفته های 

وزیر نفــت رقــم آن خیره کننده اســت، 
افزایش قیمت های جهانــی هم به افزایش 

درآمدهای نفتی کمک کرد.
با این حال اما نمی توان فرســودگی برخی 
از تجهیــزات و نیاز بــه بازســازی آن ها را 
نادیده گرفت، آنطور که مرتضی بهروزی فر 
کارشناس ارشد حوزه انرژی به ایسنا  گفته 
در شرایط کنونی صنعت نفت ایران نیازمند 
۲۵۰ تا ۳۰۰ میلیارد دلار ســرمایه است تا 
بتواند با حفظ شــرایط خــود، کمی بهتر از 
گذشــته شــود اما اگر بخواهد متناسب با 
ذخایر خود افزایش تولید داشــته باشد، به 

سرمایه بیشتری نیاز دارد.
وی با اشــاره به لزوم نوســازی و بازسازی 
تجهیزات صنعت نفت، اظهار کرد: طی ۱۰ 
سال و حتی چهار دهه گذشته عملا سرمایه 
گذاری قابل توجهــی در صنعت نفت و گاز 
نداشــتیم و اگر اکنون گفته می شود که با 
برداشته شدن تحریم ها می توانیم به تولید 
قبل بازگردیم، به دلیل تلاشــی اســت که 
همکاران صنعت نفت با تمام قوا داشــته  و 

توانستند وضعیت را حفظ کنند.
این  کارشــناس ارشــد حــوزه انــرژی با 
بیان اینکه بهتر شــدن شــرایط مســتلزم 

ســرمایه گذاری، تکنولــوژی و مدیریــت 
شرکت های بین المللی اســت، افزود: اما تا 
زمانی که امکان اســتفاده از خدمات بزرگ 
دنیا را نداشــته باشــیم، تصور اینکه میزان 
تولید نسبت گذشــته افزایش چشم گیری 

پیدا کند، تقریبا دور از ذهن است.
بهروزی فر افزود: اینکه تاکنون توانسته ایم 
ظرفیت تولید ســابق را حفظ کنیم، از نظر 
من یک جهاد اکبــر بوده و تــلاش زیادی 
توســط متخصصان صنعت نفت ایران برای 
این مهم صورت گرفته، امــا افزایش تولید 
بیشتر نیازمند سرمایه گذاری است که باید 

مورد توجه قرار بگیرد.
باتوجه به سیاست های دولت فعلی در حوزه 
صنعت نفت به نظر می رســد که شــرایط 
برای این صنعت روبه بهبود اســت، محسن 
خجســته مهر مدیرعامل شرکت ملی نفت 
ایران روز گذشــته اعلام کرد که امســال 
حــدود ۷۰۰ میلیون دلار برای بازســازی 
تأسیســات نفتی و گازی اختصــاص داده 

شده است.
به گفته وی بازســازی و نوسازی تأسیسات 
نفتــی و گازی در مناطــق عملیاتی یکی از 
اولویت های شــرکت ملی نفت است و برای 

ســال ۱۴۰۱ حدود ۷۰۰ میلیون دلار برای 
این امر اختصاص داده شــده است و شرکت 
نفت فلات قاره می توانــد روی حدود ۲۰۰ 
میلیون دلار آن در ســال ۱۴۰۱ در صورت 

جذب، حساب باز کند.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با بیان 
اینکه از نظر صرفه اقتصادی نگهداشت توان 
تولید مهم است و می تواند ما را با هزینه های 
کمتری نسبت به توسعه های جدید روبه رو 
کند، تأکید کرد: امســال تحــول متفاوتی 

نســبت به گذشــته در زمینه بازســازی 
ســکوهای نفتی شــاهدیم و در این زمینه 

اهتمام جدی وجود دارد.
هرچندکه صنعــت نفت به ارقــام بالاتری 
برای بازســازی و نوســازی تجهیزات نیاز 
دارد اما قدم گذاشــتن دولت در این مسیر 
اتفاق مهمی اســت که می توان آن را به فال 
نیک گرفت اما انتظــار می رود که باتوجه به 
وضعیت فعلی صنعت نفت به این مهم توجه 

بیشتری شود.

شناسه آگهی: 1309318

آغازفروشاوراقگواهیسپردهمدتدارویژه
سرمایهگذاری)عام(دربانکپارسیان

فروش اوراق گواهی سپرده مدت دار ویژه ســرمایه گذاری )عام( با نرخ 
سود علی الحساب سالانه ۱8 درصد در بانک پارسیان آغاز شد.

بر اساس این گزارش، مقاطع پرداخت سود ماهانه و مدت سررسید این 
اوراق یک ساله بوده و نرخ بازخرید قبل از سررسید آن توسط بانک ۱۰ 

درصد سالانه تعیین شده است .
متقاضـی خرید اوراق باید مشتری بانک پارسـیان بوده و واجد شرایط 

عمومی افتتاح سپرده سرمایه گذاری نزد بانک پارسیان باشند.
لازم به ذکر اســت، دوره فروش اوراق گواهی ســپرده مــدت دار ویژه 
سرمایه گذاری)عام( بانک پارسیان تا ۲8 اســفندماه سال جاری ادامه 
دارد.گفتنی است، متقاضیان خرید این اوراق می توانند به شعب بانک 

پارسیان در سراسر کشور مراجعه کنند.

سلمانی سرپرست معاونت مالی و سرمایه گذاری: 
سودپستبانکایراندرسال۱۴۰۰بیشازدوبرابر

رشدداشتهاست
محمد سلمانی سرپرست معاونت مالی و ســرمایه گذاری پست بانک 
ایران عنوان کــرد؛ صورت های مالــی اولیه و یادداشــت های همراه و 
گزارش تفسیری مدیریت در ســال ۱۴۰۰ در مورخه ۲۷/۰۱/۱۴۰۱ 
به تصویب هیات مدیره بانک رســیده و از طریق ســامانه کدال منتشر 
گردیده اســت.به گزارش اداره کل روابط عمومی پســت بانک ایران، 
سلمانی در گفتگویی اظهار داشت: پس از ۷ سال، افزایش سرمایه بانک 
از محل مازاد تجدید ارزیابی دارائی ها انجام گرفته و بیش از ۴۰۷ درصد 
افزایش یافته اســت.دارائی ها و بدهی های بانک به ترتیب بیش از ۵8 
درصد و ۴۹ درصد رشد داشــته و حقوق صاحبان سهام از منفی ۴۰8 

میلیارد ریال به مثبت ۲۵.۷۱۹ میلیارد ریال افزایش یافته است.
صورت سود و زیان بانک  در ســال ۱۴۰۰ نشان می دهد که سود قبل از 
کسر مالیات ۱۰۲ درصد و ســود خالص پس از کسر مالیات 8۳ درصد 
افزایش یافته و به بیــش از ۱۲.۰8۹ میلیارد ریال بالغ گردیده اســت. 
سود فوق بیش از سود انباشــته همه ادوار ۲۵ ساله فعالیت پست بانک 
است. سود مشــاع بانک ۷۴ افزایش یافته و جمع کل درآمدها و هزینه 
های کارمزد نیز بــه ترتیب به میزان ۷۴ درصــد و ۶8 درصد افزایش را 
نشان می دهد.درآمد عملیاتی بانک ۶8 درصد در حالی که هزینه های 
بانک )شــامل حقوق و دســتمزد، اداری عمومی، اســتهلاک و هزینه 

مطالبات مشکوک الوصول( ۳۷ درصد افزایش یافته است.
وی افزود، مانده منابع و تســهیلات پرداختی به ترتیب ۵۱ درصد و ۴۶ 
درصد افزایش یافته و برای اولین بــار مبلغ ۳۱۴ میلیارد ریال به عنوان 

مازاد سود قطعی محاسبه و بین سپرده گذاران توزیع می گردد.
نسبت کفایت سرمایه پس از ســالها از منفی ۷.۶ درصد در سال ۱۳۹۷ 
به مثبت ۳.8۹ درصد در سال ۱۴۰۰ تغییر یافته و درجه اهرمی )نسبت 
حقوق صاحبان ســهام به جمع کل دارائیها( بــه ۵.۵۱ درصد افزایش 

یافته است.
 

مدیر اداره تامین مالی زنجیره تولید بانک مرکزی:
بانکتجارت،بانکپیشرودرتامینمالیزنجیره

تولیداست
مدیر اداره تامین مالی زنجیــره تولید بانک مرکــزی، بانک  تجارت را 
بانکی پیشرو در تامین مالی زنجیره تولید خواند و گفت: با توافق صورت 
گرفته با وزارت صمت بخشی از زنجیره های تولید از جمله خودرو، لوازم 
خانگی، پتروشــیمی و صنایع غذایی که بخش عمــده ای از آن ها جزو 

بانک تجارت هستند در اولویت این زنجیره تامین قرار گرفتند.
به گــزارش روابط عمومــی بانک تجــارت، حمید آذرمنــد همایش 
آگاهی رسانی پروژه تامین مالی زنجیره تامین )SCF( که از سوی بانک 
تجارت برگزار شد، با اشاره به ضرورت تامین مالی زنجیره ای گفت: این 
روش تامین مالی سیاست رســمی و اعلام شده مراجع تصمیم گیری و 
از اولویت های اصلی دولت و بانک مرکزی اســت و اگر بخواهیم به رشد 
اقتصادی پایدار برســیم چاره ای جز این روش تجربه شــده جهانی که 

آثارش در کشورهای مختلف قابل مشاهده است نداریم.
آذرمند در پایان اظهار داشــت: بانک تجارت جزو بانک های پیشرو در 
تامین مالی زنجیــره تولید بوده که جای تبریک و تشــکر دارد و انتظار 

داریم نقش پیشرو بانک تجارت تداوم یابد.

مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران:
هیچگونهمحدودیتیتاکنونبرایمصرفبرق

صنایعاعمالنشدهاست
 مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفــت: در حال حاضر 
هیچ گونه محدودیتی برای مصرف برق توســط صنایع اعمال نشــده 
اســت.»مصطفی رجبی مشــهدی« افــزود: مرجع رســمی اعمال 
محدودیت های برقی وزارت نیرو و شــرکت توانیر است و اطلاع رسانی 
این دو مرکز مورد تایید اســت.وی ادامه داد: براین اساس تاکنون هیچ 
اعمال محدودیت و مدیریت مصرفی برای برق صنایع ایجاد نشده است 
و در حال حاضر میزان تولید برق نســبت به میزان مصرف برتری دارد، 

بنابراین نیازی به اعمال محدودیت و مدیریت مصرف نیست.
ســخنگوی صنعت برق گفت: ماه های گرم از خردادمــاه آغاز و تا آخر 
شــهریور ادامه دارد که اگر نیاز به اعمال محدودیت در این بازه زمانی 

باشد، متناسب با شرایط اطلاع رسانی خواهد شد.
رجبی مشهدی ادامه داد: در این بازه زمانی اگر قرار بر اعمال محدودیت 
برای صنایع باشــد اینکار با هماهنگی وزارت صنعت، معدن و تجارت و 
نیز خود صنایع انجام خواهد شــد.وی افزود: تلاش براین است که این 
اعمال محدودیت ها با در نظر گرفتن مشــوق ها باشد و زمان تعطیلات 
صنایع برای اورهال به ایام گرم منتقل شود زیرا در این زمان نیاز مصرف 

برق کشور افزایش می یابد و با این عمل نیاز کشور تامین خواهد شد.
رجبی مشــهدی  گفت: با توســعه و ارتقا نیروگاه ها و شبکه های برق 
و همچنین مدیریت مصرف به گونه ای برنامه ریزی شــده اســت تا در 

تابستان کمترین میزان محدودیت را داشته باشیم.
روزگذشته معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری فارس گفت: بر 
اساس سیاست های وزارت نیرو، خاموشــی های احتمالی در استان از 
روز شنبه سوم اردیبهشت و از بخش صنایع آغاز می شود و بعد از آن در 

حوزه های دیگر اعمال خواهد شد.

میدان »آرش« از آغاز تا امروز
کیشوماتمدعیانبااستقراریکدکل

یک کارشناس ارشــد حوزه انرژی گفت: بعد از مصاحبه بنده و اقدامی 
که ما در زمینه اســتقرار دکل داشــتیم نهایتا منجر به این شد که وزیر 
نفت کویت طی مصاحبــه ای اعلام کرد که وارد مذاکره خواهند شــد، 
یعنی ما بعد از ۳۰ سال به هدف مان برای کشاندن آنها پای میز مذاکره 

رسیدیم.
ســیدمهدی حســینی، درباره توســعه میدان آرش و برنامه کویت و 
عربستان در این حوزه اظهار داشــت: در خصوص این میدان مهم تر از 
بحث توسعه، تعیین خط مرزی است. ما در خلیج فارس با همه کشورها 
از جمله امارات، عمان و کویت و عربستان خط مرزی را تعیین کردیم و 
فقط در یک قسمت با عراق و دیگری در منطقه بی طرف بین عربستان 
و کویت خط مرزی مشخص نیست. از ســال ۱۳۴۹ ما خواهان مذاکره 
در این زمینه بودیم، اما این کشــورها حاضر نبودند پــای میز مذاکره 

بیایند.

وی تصریح کرد: اوایل سال ۱۳۷۶ عربســتان و کویت اعلام کردند که 
در آن محدوده یک میدان نفتی بنام الدوره کشف کردند که درصددند 
از آن بهره برداری هم داشــته باشند. ما این مســئله را به شورای عالی 
خیلج فارس بردیم، بنده هم در جلســه حضور داشــتم، در این شــورا 
تصمیم گرفته شد برای اینکه مشــکل خط مرزی حل شود و آنها پای 
میز مذاکره بیایند ایران هم دکل مســتقر کرده و شروع به حفاری کند. 
ما این کار را آغاز و نهایتا ســال ۷8 دکل وارد موضع شــد و شــروع به 
حفاری کردیم، نتیجه اینکه در سال ۷۹ کشف کردیم که میدان الدوره 
یک میدان مشترک است و در آب های ما گسترش دارد، از همین روی 

میدان سمت ایران را »آرش« نام گذاری کردیم. 
این کارشناس ارشد حوزه انرژی افزود: هدف اصلی و اولیه ما از استقرار 
دکل در منطقه ایــن بود که آنهــا را برای تعیین خط مــرزی پای میز 
مذاکره بیاوریم و تا وقتی کار ما تمام نشــد به طرف کویتی و عربستانی 
اعلام نکردیــم، زمانی که قرار بــود دکل را به عقب بکشــیم بنده یک 
مصاحبه تلویزیونی داشــتم اما اعلام نکردم که کار ما تمام نشده چون 
فضای ســنگینی علیه ایران ایجاد کرده بودند. دکل مــا را با تانک های 
صدام مقایســه کرده و اینگونه در افکار عمومی کویت مطرح می کردند 
که صدام با تانک و ایران با دکل وارد محدوده ما شــده و با اتخاذ مواضع 
غیردوســتانه فشــار زیادی روی وزارت خارجه وارد کردنــد که چرا 
ایران حفاری می کند. بعــد از مصاحبه بنده و اقدامی کــه ما در زمینه 
استقرار دکل داشتیم نهایتا منجر به این شــد که وزیر نفت کویت طی 
مصاحبه ای اعلام کرد که وارد مذاکره خواهند شــد، یعنی ما بعد از ۳۰ 

سال به هدف مان برای کشاندن آنها پای میز مذاکره رسیدیم.
وی ادامه داد: یک ماه بعد هم وزیر نفت کویت با پیشــنهاد به ایران سفر 
کرد، یعنی نقشــه و خطوط مرزی را تعیین کرده بودند، ما هم طی این 
یک ماه نقشه تهیه کردیم و خطوط مرزی در ۴ آلترناتیو مختلف تعیین 
و آماده مذاکره شدیم. اما طبق قانون ما مســئول مذاکره در این حوزه 
نبودیم، وزارت خارجــه باید این کار را انجام مــی داد، از وزارت خارجه 
خواستیم که مذاکره کنند، ما هم در کنارشان باشیم اما وزارت خارجه 
وقت علیرغم همه ضرری که متحمل شده و بعد از ۳۰ سال کویت را پای 
میز مذاکره کشــانده بودیم، اعلام کرد آماده مذاکره نیست و بهتر است 
که مذاکرات اولیه را وزارت نفت داشته باشــد، نماینده وزارت خارجه 
هم حضور داشته باشد و قرار بر این شــد با یک ماه تاخیر یعنی به جای 
اگوست، سپتامبر همان سال) ۱۳۷۹( جلســه برگذار شود. وزیر نفت 
کویت وارد ایران شــد اما نه تنها وزیر خارجه بلکه هیچ نماینده ای هم 
از وزارت خارجه ایران در جلسه حاضر نشد، طبیعتا ما بعنوان فرستاده 
وزارت نفت مطابق بند ۷8 قانون اساسی نمی توانستیم در خصوص خط 
مرزی صحبت کنیم و این در حیطه وزارت خارجه اســت. در هر حال ما 
صحبت های وزیر نفت کویت را شــنیدیم و آنها را حواله دادیم به اینکه 
یک ماه بعد مذاکره صورت گیرد، اما متاسفانه تا سال ۱۳8۴ این اتفاق 

نیفتاد.
حسینی گفت: البته بعدها شــنیدم که مذاکراتی از سوی وزارت نفت 
صورت گرفته اما به نظر می رســد بعد از این ســال ها ظاهرا خط مرزی 
تعیین نشــده و به نتیجه نرســیده ایم، پس ما یک فرصت تاریخی را از 
دســت داده ایم. به نظر بنده آن زمان طرح کویت با طرح های ما فاصله 

چندانی نداشت و می شد توافق صورت بگیرد. 
وی بیان داشــت: اکنون کویت و عربســتان اعــلام کرده اند که در 
نظر دارند از ایــن میــدان بهره برداری کننــد. طبیعتا مــا در این 
میدان شریک هســتیم، اما اینکه هر کدام از ســه کشور چقدر سهم 
دارند، مشخص نیست. کویت و عربســتان حتما با هم به توافق سهمی 
رسیده اند اما ســهم ما موقعی تعیین می شــود که خط مرزی را تعیین 
کرده باشــیم، بدون خط مرزی نمی توانیم بگوییــم چقدر از میدان در 

آب های ایران است.
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از سوی بانک مرکزی

فهرستابربدهکارانبانکهایدولتیوخصوصی
منتشرشد

خریدار   بانک مرکزی اعلام کرد: در راســتای 
اجرای ردیف ۱ بند د- احکام تنظیمی تبصره ۱۶- 
تســهیلات تکلیفی قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل 
کشور، آمار مقدماتی تســهیلات و تعهدات کلان 
)از بانک هایی که تاکنون دریافت شــده( در پایان 
اسفند ماه سال ۱۴۰۰ مطابق بند یاد شده منتشر 

می شود.
 بانک مرکزی اعلام کرد: بر اســاس بند یاد شده 
انتشار این اطلاعات به صورت فصلی بوده و طبعاً 
باید در تیر ماه سال جاری منتشــر گردد لکن به 
جهت شفاف سازی هرچه بیشتر اطلاعات و آمار؛ 
این امر از ماه جاری در دســتور کار بانک مرکزی 

قرار گرفته است. 
گفتنی است، اطلاعات منتشر شده تنها به منزله 
دریافت تسهیلات و تعهدات کلان از شبکه بانکی 
بوده و عدم ایفای تعهدات یاد شــده در ســتون 

مانده اصل تســهیلات –بدهی غیــر جاری قابل 
مشاهده است.

شایان ذکر است به اســتناد فصل اول ماده ۱ بند 
۱-8- آییــن نامه تســهیلات و تعهــدات کلان 
موضوع بخشــنامه شــماره ۲۴۲۵۵۳/۹۲ تاریخ  
۹۲/8/۱۶، تســهیلات و تعهــدات کلان: »بــه 
مجموع خالص تســهیلات و تعهــدات اعطایی/
ایجاد شــده به/برای هر ذینفع واحد که میزان آن 
حداقل معادل ۱۰ درصد ســرمایه پایه مؤسسه 

اعتباری باشد.«، اطلاق می شود.
لازم به ذکر اســت اطلاعات مذکور، اولیه بوده و 
اقدامات مقتضی در زمینه پایش و بهبود مستمر 

کیفیت آن در دست اقدام و پیگیری است.
در پایان تاکید می شــود تاکنون اطلاعات از ۱۴ 
بانک دریافت شده و به تدریج همزمان با دریافت 
اطلاعات از ســایر بانک ها جدول مربوطه کامل تر 

می شود.فهرســت بدهــکاران بــزرگ بانکی به 
تفکیک ۱۴ بانک مذکور، به شرح زیر است:

بانک اقتصاد نوین
بانک مشترک ایران ونزوئلا

بانک پاسارگاد
پست بانک

بانک تجارت
بانک رفاه کارگران

بانک سامان
بانک سپه

بانک قرض الحسنه رسالت
بانک قرض السحنه مهر ایران

بانک کارآفرین
بانک کشاورزی

بانک گردشگری
بانک ملت

خریدار   رئیس ســازمان امــور مالیاتی گفت: 
مالیات حــدود ۵۰۰ هــزار خانه  خالــی معرفی 
شده از سوی وزارت راه و شهرســازی را تعیین و 
به مالکان آن ها ابلاغ کردیم. داوود منظور رئیس 
سازمان امور مالیاتی، با حضور در برنامه صف اول 
شبکه خبر با موضوع پیدا و پنهان تعیین مالیات و 

مالیات ستانی، به سوالات زیر پاسخ داد:

 مجمــوع درآمدهای مالیاتی پارســال 
چقدر بود؟

از نظــر مجموع درآمد هــای مالیاتی، پارســال 
۳۰۶ هــزار میلیــارد تومان به طور مســتقیم به 
بودجه عمومــی دولــت واریز شــد؛ ۳۰۰ هزار 
میلیارد تومان بــه صورت نقــدی و مابقی هم به 
صورت اوراق تسویه خزانه برای تسویه مطالبات 
پیمانــکاران از دولت بــا در نظــر گرفتن بدهی 
مالیاتی آن ها صورت گرفته است.بالغ بر ۴۵ هزار 
میلیارد تومــان نیز، مالیات ارزش افزوده ســهم 
شهرداری ها نیز پرداخت شــد و ۱۱ هزار میلیارد 

تومان هم استرداد مالیاتی انجام شد.

 مالیات بر ثروت و مالیــات بر درآمد، چه 
ســهمی از کل مالیات دریافتی را به خود 

اختصاص داده است؟
مالیات هــا به طور کلــی به دو گروه مســتقیم و 
غیرمســتقیم تقســیم می شــوند؛ مالیات های 

مستقیم سه گروه هستند: 
۱. مالیات هایی که با توجه به قــدرت پرداخت و 
خرید و توانایی مؤدیان دریافت می کنیم و شامل 
مالیات بر اشــخاص حقوقی می شود: حدود ۱۰۷ 

هزار میلیارد تومان در سال ۱۴۰۰
۲. مالیات بر درآمد ها که شامل مالیات بر حقوق و 
دستمزد اعم از کارکنان بخش دولتی و خصوصی 
)حدود ۳۵ هــزار میلیــارد تومــان(، مالیات بر 
مشــاغل، یعنی صاحبان حِرَف و شــغل هایی که 
شرکت نیســتند و به صورت اشــخاص حقیقی 
فعالیت می کنند )حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان( 
و مالیات بر مســتغلات و ... اســت که پارسال در 

مجموع، حدود ۶۰ هزار میلیارد تومان بود.

۳. مالیات بر ثروت که به پایه هــای مالیاتی مثل 
مالیات بر نقل و انتقــال املاک، خانه های لوکس، 
ارزش خــودرو و ... بر می گردد و حــدود ۱8 هزار 

میلیارد تومان بود.
مالیات های غیرمســتقیم نیز روی کالا و خدمات 
دریافت می شود که عمده ترین آن، ارزش افزوده 
است؛ مالیات ارزش افزوده، از ابتدای حلقه تولید 
کالا تا انتهای زنجیره دریافت می شــود؛ مجموعا 
۹ درصــد مالیات روی کالا دریافت می شــود که 
در وصول آن در بخش های مختلف تولید اســت 
و پارســال مجموعا ۱۱۰ هزار میلیارد تومان بود. 
مالیات بر ســایر کالا و خدمات مانند نقل و انتقال 

خودرو نیز، حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان بود.

  سهم مالیات در اقتصاد ایران، نسبت به 
سایر کشورها در چه جایگاهی قرار دارد؟

تعریف مالیات در کشــور های مختلف، متفاوت 
است؛ به طور مثال در برخی کشورها، پرداخت ها 
به دولــت مرکــزی، دولت هــای محلــی مثل 
شــهرداری ها، ایالت هــا و حتــی پرداخت ها به 
صندوق های بازنشســتگی و تامین اجتماعی را 
مالیات می نامند. در کشــور ما، منظور از مالیات، 
انواع مالیات های مســتقیم و غیرمستقیم است 
و اگــر بــه آن، درآمد هــای گمرکــی و عوارض 
شهرداری ها را هم اضافه کنیم، نسبت مالیات به 

تولید ناخالص داخلی، بین ۱۵ تا ۱۷ درصد است.
در ترکیه، این رقــم ۲۲ تا ۲۳ درصد اســت و در 
حوزه کشــور های اســکاندیناوی، بین ۳۰ تا ۴۰ 
درصد است و این عدد، به میزان خدمات دولت ها 
بر می گــردد. هرقدر دولت ها خدمات بیشــتری 
را متحمل شــوند، مالیــات بیشــتری را مطالبه 

می کنند که به قوانین آن کشور ها بر می گردد.
برخی معتقدند که این نســبت در ایــران پایین 
اســت که اگر صرف مالیــات را در نظــر بگیریم، 
حدود 8 درصد اســت. در دولت ســیزدهم تعهد 

کردیم که آن به ۱۰ تا ۱۰.۵ درصد افزایش دهیم.

 آیا صحیح اســت که افراد حقوق بگیر، 
قبل از رسیدن حقوق به دستشان، مالیات 

را می پردازند؛ اما سایر مشاغل و حِرَف این 
چنین نیست؟

حقوق بگیران مالیات کسر در منبع دارند؛ یعنی 
همزمان بــا خَلق منبــع، مالیــات دولت وصول 
می شــود. در بخش مشــاغل و حِرَف باید طبق 
قانون منتظر باشــیم تا پایان ســال صورت های 
مالی خود و اظهارنامه هایشان را تا تیرماه تحویل 

دهند که معمولا یک سال زمان می برد.

 چه تعداد خانه خالی وجود دارد که قبض 
مالیات برای آن صادر شده است؟

این قانون مربوط بــه دهه ۵۰ اســت و هیچگاه 
اجرایی نشــده امــا بــا همــکاری وزارت راه و 
شهرســازی، اواخر پارســال اطلاعات خانه های 
خالی را برای اولین بار از ایــن وزارتخانه دریافت 
کردیم. وزارت راه و شهرســازی نیز بــا رویکرد 
خوداظهــاری و پایگاه هــای اطلاعاتی ســامانه 
املاک و اســکان، حدود ۵۰۰ هزار خانه خالی را 

شناسایی و به سازمان امور مالیاتی معرفی کرد.
خانه هــای معرفی شــده از ســوی وزارت راه و 
شهرســازی را بــا توجــه بــه ویژگی هایی مثل 
متراژ، تعداد طبقات، نزدیکی به خیابان و ســایر 
مشخصات قیمت گذاری خانه ها، تعیین مالیات 
کردیم و کمتر از یــک ماه، مالیــات خانه ها را به 
مالکان آن ها اطلاع دادیم. مرحله دوم اجرای این 
قانون، فراهم کردن امکان اعتراض بود که حدود 
۵۰ هزار نفر اعتراض کردند؛ به آن ها رســیدگی 
می شــود و برای مابقی که اعتراض نکردند، برگه 

تشخیص صادر و ابلاغ الکترونیکی شده است.
خزانــه داری کل کشــور اعلام کرده، پارســال 
حدود ۷۲ درصد از پرداخت های حقوق و مزایای 
کارکنــان دولت از محــل درآمد هــای مالیاتی 

پوشش داده شده است.

اقتصادنوین

ســاخت  اجرایــی  عملیــات 
بانک  مدرســه  چهل ودومیــن 
اقتصادنوین در روستای قراگل، 
شهرســتان کبودرآهنگ استان 

همدان آغاز شد.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
اقتصاد نوین، این بانک در راستای 

ایفای مســئولیت اجتماعی خود 
در جهت توسعه عدالت اجتماعی 
و به ویــژه عدالت آموزشــی و با 
هدف حمایــت از پرورش نیروی 
انسانی توانمند و متخصص برای 
آینده کشــور تاکنون نسبت به 
احــداث ۴۲ مدرســه در مناطق 

کمتر برخــوردار و فاقد امکانات 
آموزشــی اقدام کرده است که از 
این تعداد ۳۳ مدرســه تکمیل و 
به بهره برداری رسیده و ۹ مدرسه 
دیگر نیز در مرحله ســاخت قرار 
دارد.گفتنــی اســت، مدرســه 
سه کلاســه روســتای قراگل با 

اعتباری بالغ بــر ۱۰میلیارد ریال 
در زمینــی به مســاحت ۱۰۰۰ 
مترمربع و با ۱8۰مترمربع زیربنا 
احداث می شــود که همزمان با 
آغاز سال تحصیلی آتی به دانش 
آموزان این روستا تقدیم خواهد 

شد.

آغازعملیاتساختچهلودومینمدرسهبانکاقتصادنویندرکبودرآهنگهمدان

انرژیبانک

رئیس سازمان امور مالیاتی: 

مالیات۵۰۰هزارخانهخالیتعیینشد

آگهی مفقودی
کارت ســواری جی تی ایکس ای مدل 1383رنگ زیتونی متالیک به شماره موتور 
01039954وشاسی S1412283416538وشهربانی ایران 54_875س32به 

مالکیت عبدالحسین الماسی مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط میباشد.

آگهی مفقودی
کارت ســواری رنــو تیــپ تندرمــدل 1388رنــگ نقــراه ای بــه شــماره موتور 
NAALSRALD9A040335وشــهربانی  7702035322D073655وشاســی 
ایــران 54_347س36به مالکیت کیوان نیک اختر مفقود گردیــده واز درجه اعتبار 

ساقط میباشد

آگهی موضوع ماده ۳قانون و ماده 1۳ آئين نامه قانون تعيين تکليف ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای فاقد رسمی

برابــر رای شــماره 140060316014002387 مورخ 1400/12/05هیــات اول /دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/حجت 
اله کرمی قلعه قبادی فرزند محمد بشماره شناسنامه 433 صادره از کرمانشاه در ششدانگ 
ســاختمان به مساحت 81/22 متر مربع در قســمتی از پلاک 122 اصلی واقع در بخش سه 
حومه کرمانشــاه به ادرس کرمانشاه محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/02/01

تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/15
سعيد سليم فر-رئيس ثبت اسناد و املاک

آگهی مزايده عمومی
شناسه آگهی: 1۳06751

شــهرداری فولادشهر به اســتناد مصوبه شورای اسلامی 
شهر در نظر دارد نسبت به اجاره غرفه چاپ و تکثیر واقع 
در ســاختمان اداری شــهرداری با قیمت پایه کارشناسی 
اقدام نماید. متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شــرایط 
و دریافــت اســناد و بازدید حداکثر تا روز شــنبه مورخ 
1401/02/24 به قســمت امور قراردادهای شهرداری 

فولادشهر مراجعه نمایند.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/02/01
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/02/08

حسين ايزدی، شهردار فولادشهر
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شناسایی تعداد قابل توجهی انبار احتکار مواد 
غذایی در استان تهران

معاون امــور هماهنگی اقتصادی اســتانداری تهران آزاد از شناســایی 
تعداد قابل توجهی انبار احتــکار محصولات مواد غذایی و برخورد قانونی 
با محتکران در اســتان تهران خبر داد.حشمت اله عســگری در این باره 
گفت: دو ســه اتفاق در روزهای ابتدایی امســال روی داد که موجب شد 
برخی محصولات و کالاهای اساســی با افزایش قیمت مواجه شود؛ یکی 
افزایش دســتمزد کارگران و افزایش قیمت حمل و نقــل و دیگری آزاد 
ســازی قیمت آرد بود که هم اکنون بســیاری از کارخانجات واحدهای 
غذایی آرد را با قیمت آزاد خریداری می کند.وی افــزود: البته دولت در 
تلاش است که با راهکار مناســب این افزایش قیمت ها به شکل متعادلی 
انجام شود اما بخشی از این افزایش قیمت ها طبیعی بوده و در این شرایط 
باید روی می داد.معاون اســتاندار تهران ادامه داد: در این شرایط برخی 
افراد ســودجو قصد احتکار برخی محصولات از جمله روغن و ماکارونی 
دارند که گشــت های تعزیــرات بصــورت میدانی وارد عمل شــده و با 

همکاری پلیس اجازه سو استفاده برخی افراد فرصت طلب را نمی دهیم.
به گفته وی، نظارت و کنترل قیمت کالاهای اساســی در دســتور کار 
اســت و البته کمبودی نیز در زمینه کالاهای اساســی نداریم.به گفته 
عســگری، با افزایش هزینه ها و همچنین آزاد ســازی آرد برخی افراد 
نســبت به احتکار و عرضه محصولات خود با قیمت نامتعارف اقدام می 
کنند که تیم های نظارتی وارد عمل شــده و در این روزهای اخیر تعداد 

قابل توجهی از این انبارها شناسایی و با افراد برخورد قانونی شده است.

غریب آبادی مطرح کرد
تشریح برنامه های گزارشگر ویژه سازمان ملل 

در سفر به ایران
دبیر ستاد حقوق بشر با تشریح برنامه های سفر گزارشگر ویژه سازمان 
ملل به ایران، گفت: سفر گزارشگر ویژه فرصتی است برای آشنایی وی 

با تاثیر مخرب تحریم ها بر مردم ایران.
به نقل از پایگاه اطلاع رســانی ستاد حقوق بشــر، کاظم غریب آبادی 
معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ســتاد حقوق بشر، در خصوص 
سفر »آلنا دوهان«، گزارشگر ویژه سازمان ملل در امر بررسی آثار منفی 
اقدامات قهری یک جانبه، به جمهوری اســلامی ایران، اظهار داشــت: 
»پیرو درخواســت گزارشــگر ویژه برای ســفر به ایران و پذیرش این 
درخواست از سوی ما، خانم دوهان از تاریخ ۱۸ اردیبهشت، سفری ۱۱ 

روزه به جمهوری اسلامی ایران خواهد داشت.«
وی گفت: مأموریت اصلی خانم دوهان، بررســی آثــار منفی اقدامات 
قهری یکجانبه بر بهره مندی مردم از حقوق بشــر است و در این راستا، 
دیدارهای مختلفی را با نماینده دســتگاه های دولتی، بخش خصوصی 
و ســازمان های غیردولتی انجام خواهد داد. گزارشگر ویژه همچنین از 

برخی مراکز نیز بازدید به عمل خواهد آورد.

لازم به توضیح اســت شورای حقوق بشر ســازمان ملل در سال ۲۰۱۴ 
سازوکار گزارشــگر ویژه بررســی آثار منفی اقدامات قهری یکجانبه 
بر بهره مندی افراد از حقوق بشــر را طی قطعنامه به تصویب رســاند. 

کشورهای غربی هر سال به این قطعنامه رأی مخالفت می دهند.

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران:
ح بوستان کودک و مادر درصورت رضایت  طر

وندان در همه مناطق تهران اجرا می شود شهر
رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شورای اســلامی شهر تهران 
گفت: شــهرداری تهران باید طرح در مرحله اول تعدادی از بوستان ها 
را پایلوت نماید و در صورت رضایتمندی شــهروندان به اجرای طرح در 

سایر مناطق بپردازد.  
نرگس معدنی پور  درباره ایجاد پارک مادر و کودک، و اینکه آیا این طرح 
به منظور تفکیک جنسیتی در بوستان ها انجام می شود؛ اظهار داشت: 

اطلاعات و خبرهایی که در این زمینه منتشر شده، صحیح نیست.
وی گفت: آنچه شــهرداری تهران در دســت اقدام دارد، این است که  
بخشی از فضای بوستان ها، برای اســتفاده مادران، کودکان و خانواده 
ها، مناسب سازی شود و به این ترتیب، این امکان وجود خواهد داشت تا 
کودکان در محیط مناسبی، به فعالیت های تفریحی و فراغتی با مادران 
و خانواده های خــود بپردازند.معدنــی پور افزود: چه بســا این که در 
جانمایی پارک ها، اشتباهاتی انجام شده و پارک های محلی که عمدتا 

پاتوق برای سالمندان بود به پارک کودک بدل شده است.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران ادامه 
داد: تاکید کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران 
بر این است که شهرداری تهران اهتمام لازم را برای رعایت استانداردها 
و انتخاب درست بوســتان ها برای اجرای این طرح داشته باشد و البته 

کمیسیون های شورا هم در این زمینه،  نظارت خواهند داشت.
وی با بیان اینکه کمیســیون های تخصصی، گزارش ها و بازخوردها در 
این زمینه را بررسی خواهند کرد، تاکید کرد:  اما در عین حال شهرداری 
تهران بایــد در مرحله اول تعدادی از بوســتان ها را پایلــوت نماید و در 
صورت رضایتمندی شهروندان به اجرای طرح در سایر مناطق بپردازد.
همچنین علی محمد مختاری مدیرعامل ســازمان بوستان ها و فضای 
ســبز شــهر تهران در گفت و گو با رســانه ها، با تاکید بر اینکه احداث 
بوستان های مادر و کودک بر اساس درخواســت های خود شهروندان 
تهیه شده است، گفت: این طرح سرانه فضای سبز شهر تهران را کاهش 
نمی دهد و حتی یک سانتی متر از فضای سبز کاسته نمی شود.به گفته 
وی، بوســتان های محلی، حکم باغچه خانه هــای قدیمی را دارد که در 
حال حاضر به محلی برای تفریح و استراحت عموم شهروندان و خانواده 
ها تبدیل شده است؛ در همین چارچوب برای تقویت بنیان نهاد مقدس 
خانــواده و ایجاد محلی امــن و آرامش بخش برای مادرانــی که همراه 
کودکان به بوستان ها می آیند؛ طرح بوستان های مادر و کودک بر اساس 

درخواست های خود شهروندان تهیه شد.

شهر

وزیــر آموزش و پــرورش در ویــژه برنامه »مدرســه 
تلویزیونی ایران« شــبکه آموزش، از تشکیل قرارگاه 
فضای مجازی در آموزش و پرورش با هدف ساماندهی 

آموزش های ترکیبی خبر داد.
 یوســف نوری، در ویــژه برنامه »مدرســه تلویزیونی 
ایــران« شــبکه آموزش کــه بــه مناســبت هفته 
گرامیداشــت مقام معلم برگزار شد، از تشکیل قرارگاه 
فضای مجازی در آموزش و پرورش با هدف ساماندهی 

آموزش های ترکیبی خبر داد.
وی با تبریک هفته بزرگداشت مقام معلم و عید سعید 
فطر اظهار کرد: یاد و خاطره چهار هزار معلم شــهید و 
۳۶ هزار شهید دانش آموز را گرامی می داریم. با شروع 

ویــروس کرونا، مدرســه تلویزیــون ایران 
تأسیس شــد و در این مدت ۲۴ هزار کلاس 
درس، بدون تجربه قبلی برگزار شد و با اینکه 
تجربیاتــی در حوزه آمــوزش تلویزیونی در 
سایر کشــورهای دنیا وجود داشــت، اما به 
وسعت آموزش تلویزیونی مدرسه تلویزیونی 

ایران تاکنون در دنیا بی سابقه بوده است.
نوری در مورد اســتمرار آموزش های تلویزیونی اظهار 
کرد: قرارگاهی به نام قرارگاه فضای مجازی در آموزش 
و پرورش با هدف ســاماندهی آموزش هــای ترکیبی 
تشکیل شده اســت. در دوره شیوع کرونا، آموزش های 
تلویزیونی به همراه شــبکه شاد توانســتند تا استمرار 

فعالیت های آموزشی دانش آموزان را داشته 
باشند و در آینده نقش آموزش های ترکیبی 
مانند آموزش های تلویزیونی و شبکه شاد در 

قرارگاه فضای مجازی تعیین خواهد شد.
وزیر آموزش و پرورش با بیــان اینکه به طور 
میانگین شبکه شــاد ۱۱ میلیون دانش آموز 
را به مقدار ۵۷ دقیقه در هر روز تحت پوشش 
قرار داده است، گفت: برنامه ریزی هایی در این قرارگاه 
در حال انجام است و باید نقش هرکدام از عوامل که یار 

و یاور ما بودند را تعیین کنیم.
وی ادامــه داد: چهار رکن؛ خانواده، حکومت، رســانه 
و نهادهای غیر دولتی در حــوزه تربیت کودکان عمل 

می کنند. خیرین در حوزه نهادهای غیر دولتی هستند 
که در تربیت کودکان اثر گذار هســتند، به طوری که 
خیرین مدرسه ساز از ســال ۱۳۷۷ تا کنون ۵۰ درصد 
کلاس های درس ما را ساخته اند، بنابراین نیاز داریم تا 
مدرسه تلویزیونی ایران را به سمت یک مدرسه تعاملی 
سوق دهیم.وزیر آموزش و پرورش با تشکر از معلمانی 
که در دوره کرونا در شبکه تلویزیونی ایران حضور پیدا 
کردند و به تدریس پرداختند، گفــت: از همه معلمان 
که در دوران کرونا به ایثارگــری پرداختند و در منازل 
خود ویدئو و فایل های آموزشــی ساختند و به استمرار 
فعالیت های آموزشــی دانش آموزان پرداختند، تشکر 

و قدردانی می کنم.

 معاون رییس جمهور و رییس سازمان حفاظت محیط 
زیســت در بازدید از مرکز علمی تحقیقاتی ذخیره گاه 
زیستکره توران در استان سمنان، گفت: ایران ماده یوز 
باروری است و حداقل تا ۵ ســال آینده توان باروری و 
تولید مثــل دارد.به گزارش ســازمان حفاظت محیط 
زیست، علی سلاجقه در پنجمین روز از تولد توله های 
یوزپلنــگ ماده مرکز علمــی  تحقیقاتــی ذخیره گاه 

زیستکره توران امروز به استان سمنان سفر کرد.
وی در این بازدید یک روزه به همراه سرپرســت اداره 

کل محیط زیست استان سمنان، از نزدیک 
فرآیندهای مراقبت از توله های متولد شده و 
ســلامتی یوزپلنگ ماده بعد از عمل جراحی 
سزارین را مشــاهده و دستورات لازم را برای 

مراقبت از این دستاورد علمی صادر کرد.
ســلاجقه با بیان اینکه این نخستین تجربه 
ایران در تولد یوز در اســارت اســت، تصریح 

کرد: باید همه زوایای علمی و تجارب جهانی این اقدام 
به دقت بررسی شود و نتایج و دستاوردهای حاصله در 

قالب مقالات علمی و پژوهشــی به زبان های 
مختلف منتشر شود.

رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت با 
اشاره به تشخیص جنســیت گربه سانان در 
روز های اول تولد، گفت: موفقیت این پروسه 
در این که نشان داد »ایران« ماده یوز باروری 
است و حداقل تا پنج سال آینده توان باروری 

و تولید مثل دارد، بسیار ارزشمند است.
وی با اشــاره به توانمندی کارشناسان داخل کشور در 

انجام این پروژه علمی، افزود: آنچــه اهمیت دارد این 
است که به جمعیت یوزهای در اســارت کشور اضافه 

شده و ما می توانیم ژن این گونه را حفظ کنیم.
معاون رییس جمهور با بیان اینکه تیم اجرایی و علمی 
در اعلام جنسیت توله یوزها عجله کردند، خاطرنشان 
کرد: البته نباید اجر دامپزشــک معتمــد  را ضایع کرد 
چراکه اول از همه سیکل باروری »ایران« را تشخیص 
داد و به زمان درســت معرفی »فیروز« به »ایران« پی 

برد.

وزیر

محیط زیست

مهشید جعفری معظم  مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماند گفت: شــهرداری تهران 
برای کاهش مشــکلات محیط زیســتی و 
ایجاد درآمدهای پایــدار اقدام به تولید برق 

از زباله خواهد کرد.
 مدیریت پســماند و کاهــش حداقلی دفن 
زباله هــا از جملــه موضوعــات اولویت دار 
مدیریت شــهری اســت و به گفته شهردار 
تهران رسیدن به دفن تنها ۱۰ درصد زباله ها 
هدفی اســت که شــهرداری تهــران آن را 

دنبال می کند.
در حال حاضر ۵ هزار و ۵۰۰ تن پسماند در 
شهر تهران دفن می شــود و باید به سمتی 
حرکت کنیم که این عــدد به زیر ۱۰ درصد 

کاهش پیدا کند.
برای تحقق این امر شهرداری تهران تفاهم 
نامه ای را با وزارت نیرو به امضا رســاند و در 
بســتر این تفاهم نامه قرار شد میزان تولید 
انرژی که شــهرداری انجام می دهد توسط 
وزارت نیرو خریداری شــود، برای مثال در 
بخش هاضم ها و تولید انــرژی وزارت نیرو 
خریداری را انجام دهد درآمد پایدار شهری 

برای تهران فراهم شود.
امــا موضــوع اهمیــت دار این اســت که 
شــهرداری تهران بــه دنبــال درآمدزایی 
از طریــق تولید برق اســت و ایــن برق از 

زباله های سطح شهر به دست می آید.

صیانت از مخازن و ساماندهی 
پسماندها از درون منازل

علیرضا زاکانی شــهردار تهران با اشــاره به 
تولید بــرق از زباله هــای پایتخت گفت: در 
بســتر تفاهم نامه ای که بــا وزارت نیرو به 
امضا رســانده ایم قرار بر این شــد تا وزارت 
نیرو انرژی حاصل از زباله هــای تهران را از 
شــهرداری خریداری کند تا از طریق تولید 
انرژی از زباله های شهر بتوانم درآمد پایدار 

شهری ایجاد کنیم.

علاوه بر تولید انرژی، شــهرداری تهران به 
دنبال ساماندهی پسماندها از درون خانه ها 
اســت و برای انجام ایــن کار برنامه هایی را 
مدون و با پیمانکاران قــرار داد منعقد کرده 

است.
شهردار تهران با اشــاره به این برنامه گفت: 
در حال حاضر پسماند شهری تهران توسط 
۶۴ پیمانکار ساماندهی می شود و آنها زباله 
تر را به ۸ مرکز می فرستند و به صورت کلی 
۲۲ پیمانکار موجود در مناطــق در کنار ۸ 
مرکــز، زباله ها را جمع آوری و بــه آراد کوه 

منتقل می کنند.
زاکانــی ادامه داد: بــرای آنکه پســماند را 
ســامان دهیم و از درون منــازل تفکیک را 
انجام و از مخــازن صیانت کنیــم به دنبال 
این هســتیم که در ۸ مرکزی کــه وظیفه 
جمــع آوری زباله را دارند ســرمایه گذاری 
را از طریق مشــارکت با مردم انجام دهیم تا 

بخشــی از این زباله ها به انرژی و بخشی را 
به کمپوست تبدیل شــود و بخشی که قابل 
بازیافت نیســت به آراد کوه برود البته انجام 
این کار به ۱۸ ماه زمان احتیاج دارد و پس از 

این زمان برنامه تکمیل می شود.
به گفته شــهردار تهران اولین مرکز انجام 
این کار ۷۶۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری 
کرده و منجر به ایجاد درآمد ثابت شــهری 

می شود.

دفن حداقلی زباله های شهری هدف 
اصلی شهرداری تهران

محمد مهدی عزیزی مدیرعامل ســازمان 
مدیریت پســماند در گفت و گو با خبرنگار 
مهر، با اشــاره به بازیافت زباله های شــهر 
تهران اظهار کرد: سیاســت گــذاری ما در 
راستای کاهش دفن پسماندها است و تمام 
تلاش خود را بــه کار می گیریم تــا بتوانیم 

دفن را به کمتر از ۱۰ درصد برسانیم.
وی با بیان اینکه برای رســیدن به این هدف 
در تمام دنیا تنها چند تکنولوژی وجود دارد 
گفت: زباله سوزی و استفاده از هازم از جمله 
مدل هایی است که در جهان مورد استفاده 

قرار می گیرد.
عزیزی ادامه داد: ما یا بایــد زباله های تر را 
به کمپوســت تبدیل کنیم یا باید به صورت 
بی هوازی تکنولوژی هازم را مورد استفاده 

قرار دهیم.
مدیرعامل ســازمان مدیریت پســماند با 
بیان اینکه به دنبال این هستیم تا از تمامی 
مدل های روز جهان بــرای بازیافت زباله ها 
استفاده کنیم گفت: به وســیله تکنولوژی 
هــازم می تــوان گاز متان، کمپوســت و 
برق داشــت و در راستای اســتفاده از این 
تکنولــوژی از ظرفیت شــرکت های دانش 

بنیان بهره خواهیم برد.

زباله سوزی ۲ هزار تن زباله در پهنه 
شرقی تهران به وقوع می پیوندد

وی افــزود: چند قــرارداد با شــرکت های 
دانش بنیان و شــرکت های ســابقه دار در 
بحث بازیافت پســماند در حال انعقاد است 
و در بســتر این قرارداد زباله سوزی ۲ هزار 
تــن زباله در پهنه شــرقی تهــران به وقوع 
می پیوندد و در این بستر ضمن فروش برق 
می توان برای شهرداری درآمد پایدار ایجاد 

کرد.
عزیزی با اشاره به درآمد شهرداری و عایدی 
آن گفت: درآمدی که به شهرداری می رسد 
عدد خیلی بزرگی نیســت زیرا عدد بزرگ 
در زباله های قابــل بازیافت نهفته اســت، 
موضوعی که شــهرداری در این حوزه آن را 
دنبــال می کند اقدامات محیطی زیســتی 
برای کاهش دفن است.مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماند ادامه داد: بزرگترین افتخار 
ما این است که زباله ها را به سمت کهریزک 
حرکــت نمی دهیــم و آلودگی در مســیر 

حرکت زباله ها را نیز از بین می بریم.
عزیزی با اشــاره به قراردادهای شهرداری 
برای جمع آوری پسماندهای خشک تهران 
گفت: در حــوزه جمع آوری پســماندهای 
خشک برای ۴ پهنه با پیمانکار قرارداد بسته 
شده است همچنین بنا داریم تا برای ۴ پهنه 
دیگر نیز فراخوان بگذاریم، البته باید تاکید 
کنم در ایــن قراردادها بــرای جلوگیری از 
حواشی مدل کارگزاری از ابتدا تا انتها با یک 

سرمایه گذار است.
در حال حاضــر ۶۷ درصد زبالــه تهران در 
حال دفن شدن است برای رسیدن به انرژی 
و درآمد باید بتوان از این طلای کثیف بهره 
برد و تنها ۱۰ درصد آن را معدوم کرد بنا به 
گفته شــهردار تهران انجام این کار در کنار 
بازیافت پسماند درآمدزایی برای شهرداری 
خواهد داشت و باید نتیجه این امر را در ۱۸ 

ماه دیگر مشاهده کرد.

استمرار آموزش های تلویزیونی با تشکیل قرارگاه فضای مجازی

وری و تولید مثل یوز تا ۵ سال آینده توانایی ایران برای بار

 تناقض گویی مسئولان وزارت بهداشت

و؛ از انکار تا واقعیت گرانـی دار
خریدار  وزیر بهداشــت مدعی است دارو 
گران نشــده و قیمــت داروها طبق ســال 
گذشــته خواهد بود. در حالی که معاون او، 

افزایش قیمت داروها را تأیید کرده است.
موضوع گرانی دارو، این روزها به مهم ترین 
چالش حوزه ســلامت کشــور تبدیل شده 
اســت. به طوری که مشــاهدات میدانی از 
سطح داروخانه ها نشــان می دهد که دارو 
گران شده اســت. در همین حال، مسئولان 
مربوطه که در رأس آنها، وزیر بهداشت قرار 
دارد، منکر افزایش قیمت داروها شده است 
و اصرار دارد که دارو با قیمت ســال گذشته 

در دسترس مردم و بیماران قرار می گیرد.
بهرام عین اللهــی وزیر بهداشــت، پس از 
حضور در کمیســیون بهداشــت و درمان 
مجلس، در جمع خبرنگاران گفت: جلســه 
خوبی بود و تصمیم گرفته شــد که قیمت 
دارو هیچ تغییری نســبت به سال گذشته 
نداشته باشــد، حداقل افزایش قیمت را در 
چند ماه اخیر داشتیم و نمودارها هم بیانگر 

این موضوع است.

البته این اظهار نظر وزیر، با ابهاماتی همراه 
اســت. زیرا، مشــخص و صریح نگفته که 
بالاخره قیمت دارو نســبت به سال گذشته 
تغییری نکرده و اگر افزایش یافته است، چرا 
مدعی شده که قرار نیست قیمت دارو گران 

شود.
در ادامه وزیر گفته است که حداقل افزایش 
قیمت را در چند ماه اخیر داشته ایم و طرح 
همین نکتــه، بیانگر گران شــدن دارو در 

ماه های اخیر بوده است.
در همین حال، بهرام دارایی رئیس سازمان 
غذا و دارو، در گفتگو با خبرنگار مهر، مدعی 
شده اســت که افزایش قیمت دارو در سال 
۱۴۰۰ به خاطر رشد هزینه های تولید بوده 
ولی بسیار کمتر از تورم عمومی جامعه بوده 

است.
وی با عنــوان این مطلب کــه تغییر قیمت 
برخی اقلام دارویی ناشی از تغییر قیمت ارز 
بوده اســت، ادامه داد: در یک مقطعی مثل 
۶ ماهه دوم ســال ۱۴۰۰ ارز بــه دارو تعلق 
نگرفت، یا در مقطعی بــه دلیل محدودیت 

منابع ارزی، ارز نیمایی به دارو تعلق گرفت.
رئیس ســازمان غــذا و دارو با بیــان اینکه 
در مقطعــی ماننــد ۶ ماهــه دوم ۱۴۰۰ 
ارز ترجیحی بــه دارو با تأخیــر چند ماهه 
اختصــاص پیدا کرد، گفــت: در مقطعی به 
دلیل محدودیت منابــع ارز ترجیحی، برای 
جلوگیری از کمبود دارو از منابع ارز نیمایی 

استفاده شد.
البتــه نکتــه قابل تأمــل، تناقــض گویی 
مسئولان وزارت بهداشــت و سازمان غذا و 
دارو اســت. به طوری که رئیس سازمان غذا 
و دارو، اخیراً در نشست خبری که به صورت 
آنلاین برگزار شــد، منکر گرانی دارو شد و 
به این شکل، تمامی ادعاهای خودش را در 

گفتگو با خبرنگار مهر، نقض کرد.
رئیس ســازمان غذا و دارو، در آن نشســت 
که ۱۰ اردیبهشــت ۱۴۰۱ برگزار شــد، با 
اشــاره به موضوع گرانی دارو که در چند ماه 
گذشته سر تیتر رسانه ها شده است، گفت: 
افزایش قیمت چند قلــم را نمی توان به کل 
بازار دارویی کشــور تعمیــم داد. زیرا، این 

افزایش قیمت شاید مشمول ۵ درصد بازار 
دارویی کشور باشد.نکته قابل تأمل، واکنش 
رئیس سازمان غذا و دارو به گرانی دارو است 
که مردم گلایه دارند.وی مدعی شــده که 
مشــاهدات مردم مربوط به افزایش قیمت 
داروهای بدون نسخه است.رئیس سازمان 
 OTC غذا و دارو گفت: ارز دولتی داروهای
طی دو سال گذشــته و در دولت قبل حذف 
و نیمایی شــد. بر این اســاس مردم شاهد 

افزایش قیمت داروهای بدون نسخه بودند.
اما واقعیت امر این است که دارو گران شده 
و حالا که صدای اعتراض و گلایه بیماران به 
گوش می رسد، مسئولان وزارت بهداشت و 

سازمان غذا دارو، به دنبال آرام ساختن جو 
حاکم بر بازار دارویی کشور هستند.

محمدعلی محسنی بندپی عضو کمیسیون 
بهداشــت و درمان، در واکنش به اظهارات 
مدیران وزارت بهداشــت، گفــت: وزارت 
بهداشــت ادعا می کند که دارو گران نشده 
اســت.وی افزود: حقیقت ماجرا این است 
که داروها گران شــده و این گرانی و تورم را 

می توان با پوست و گوشت خود لمس کرد.
محســنی بندپی یادآور شد: رئیس سازمان 
غذا و دارو تاکید می کند دارو گران نشــده 
اســت، اما چرا مردم از گرانی دارو معترض 

هستند.



شهردار اصفهان مطرح کرد ؛

  »اصفهان من، شهر زندگی« شعار این دوره مدیریت شهری اصفهان

استان

اصفهان-مریم مومنی     علی قاســم زاده گفت: در شرایطی 
هستیم که عده ای به نوعی درصدد هستند حق و حقوق اصفهان را 
نادیده بگیرند، بنابراین گام نخســت برای مقابله با این موج منفی 

همدلی و همگرایی بین خودمان است.
قاسم زاده در نشســت خبری هفته فرهنگی اصفهان ، اظهار کرد: 
شعار این دوره مدیریت شهری »اصفهان من، شهر زندگی« است؛ 

شعاری که مبتنی بر یک رویکرد، دغدغه و نگرانی انتخاب شد.
وی افزود: سال های سال است که موج اصفهان ستیزی آغاز و با هر 
منطقی سعی شــده اصفهان از کانون دید جهانیان و مردم کشور 

خارج شود.
شهردار اصفهان ادامه داد: وقتی در شرایطی هستیم که عده ای به 
نوعی درصدد هستند ما را منزوی کنند و حق و حقوق اصفهان را 
نادیده بگیرند، گام نخســت در این مسیر همدلی و همگرایی بین 

خودمان است.
وی خاطرنشان کرد: انسجام داخلی، همدلی، همراهی و مهربانی 
از جمله شاخصه های مقابله با این موج منفی است تا بتوانیم روی 

پای خود بایستیم و از اصفهان صیانت و حقوق آن را مطالبه کنیم.
شــهردار اصفهان با بیان اینکه با رخت بر بســتن کرونا شــاهد 
گردشــگران خارجی در این شــهر بوده ایم، گفت: این روند رو به 
افزایش اســت به طوری که هتل ها رزرو شده اســت و این نوید را 
می دهد که به زودی شاهد حضور گردشگران خارجی در اصفهان 

خواهیم بود.
قاســم زاده با تاکید بر اینکه ما باید بتوانیم نشــان دهیم ظرفیت 
پذیرش گردشگران خارجی را داریم، افزود: تمرکز بر زیرساخت ها 
به ویژه هتل ها از جمله وظایف شــهرداری اصفهان است و در این 

مسیر از هیچ کوششی فروگذار نخواهیم کرد.
وی تصریح کــرد: بارها تاکید کرده ایم که مشــوق های مختلفی 
برای ساخت هتل ایجاد کرده ایم تا غصه نبود هتل را برای پذیرش 

گردشگران خارجی نداشته باشیم.

شــهردار اصفهان تاکید کرد: برای گردشــگران خارجی خرده 
فرهنگ های شهروندان بسیار مهم است، بنابراین امیدواریم تک 
تک مردم اصفهان در مواجه با گردشگران خارجی مدافع فرهنگ 

غنی اصفهان و مظهر فرهنگ متعالی شهر باشند.
قاســم زاده تاکید کرد: هویت اصفهان مانند خورشــیدی است 
که قطعاً قابل کتمان نیســت، بنابراین آنهایی که تصور می کنند 
می توانند اصفهان را از کانون تمــدن و فرهنگ دنیا پنهان کنند، 
از اینکه بریدن شــاخه باعث ســقوط خود درخت می شود، غافل 
هستند. وی اظهار کرد: اگر بر اثر فرونشست زمین یکی از ابنیه های 
تاریخی اصفهان آسیب دید، آیا فقط اصفهان متضرر می شود و یا 

تمدن و تاریخ ایران برای جهانیان مورد سوال قرار می گیرد.
شــهردار اصفهان با بیان اینکه یکی از راه هــای صیانت از حقوق 
شــهر، حفظ و پررنگ کردن آئین های شهری است، گفت: یکی از 
آئین های شهر ما که به همت مصوبه شورای شهر موضوعیت پیدا 

کرده است، برگزاری هفته فرهنگی اصفهان است.
وی با بیــان اینکه هفتــه فرهنگی اصفهان فرصــت خوبی برای 
معرفی هرچه بهتر شهر است، تاکید کرد: انبوه داشته ها به معنای 
مسئولیت بیشتر و رسالت سنگین تر اســت، در این راستا یکی از 
راه های معرفی شــهر جدی گرفتن آئین هــا و مردمی کردن آن 
است. قاسم زاده اظهار امیدواری کرد: از رهگذر این آئین ها صدای 
مردم اصفهان بهتر شنیده شــود و بتوانیم همراهی بهتری برای 

حفظ این هویت، تمدن و تاریخ شهرمان داشته باشیم.

رشت مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان 
گفــت: در حــدود ۷۰۰ واحــد صنایــع و بنگاه های 
اقتصادی راکد و تعطیل در سطح استان گیلان وجود 

دارد که بالغ بر ۳۰۰ واحد قابل احیا هستند.
سیاوش آقاجانی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: طبق 
اعلام نظر کارشناســان در حدود ۷۰۰ واحد صنایع و 
بنگاه های اقتصادی راکد و تعطیل در ســطح استان 
گیلان وجود دارد که بالــغ بر ۳۰۰ واحــد قابل احیا 
هستند و واحدهای دیگر واگذار شده و یا دستگاه های 

آنها قابل احیا نیستند.
وی با اشاره به اینکه به صورت جدی به دنبال احیای این 

۳۰۰ واحد هستیم، افزود: از این تعداد ۱۰۰ واحد توسط بانک ها 
تملیک شدند و با توجه به پیگیری نمایندگان دولت در استان به 
دنبال این هستیم تا این واحدها تعیین تکلیف شده و از ظرفیت 

تولید و اشتغال آنها بتوانیم استفاده کنیم.
آقاجانی با تاکید بر اینکه نگاه مسئولین استان در حوزه اشتغال 
و احیای صنایع راکد مثبت اســت، گفت: به صورت جدی در 
جلسات رفع موانع تولید و جلسات مرتبط به دنبال استفاده از 
ظرفیت های موجود و بازگشــت صنایع راکد به چرخه تولید و 

اشتغال هستیم.
وی با اشــاره به پرداخت ۳۶۰ میلیارد تومان تسهیلات کرونا 
به صنایع و بنگاه های مختلف که در دوران کرونا دچار آســیب 
شده بودند، تصریح کرد: در حوزه حمایت از صنایع آسیب دیده 
از کرونا در کشور حائز رتبه اول شدیم و با توجه به اینکه در حال 
حاضر از اثر سوء کرونا خارج شدیم برنامه ویژه ای در دستور کار 
نیست ولی اگر صنایعی وجود داشته باشد که شرایط بدی دارند 
می توانند مراجعه کرده و در صورت ضرورت مورد حمایت قرار 

بگیرند.

 خرم آباد-طولابی      اســتاندار لرســتان بر ایجاد صنایع 
تبدیلی و تکمیلی شیر در استان تاکید کرد.

دکتر فرهاد زیویار در جلسه ای با مدیرعامل صنایع شیر ایران 
)پگاه( که به منظور همکاری و جذب سرمایه گذاری و راه اندازی 
گاوداری صنعتی و تامین شــیر مورد نیاز اســتان و با حضور 
معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری لرستان و مدیرکل 
سازمان جهاد کشاورزی استان برگزار شد، اظهار کرد: امیدوارم 
این جلسات منجر به اقدام و عمل شــود و ماحصل آن، تولید و 

اشتغالزایی را برای مردم لرستان به دنبال داشته باشد.
وی با اشاره به اینکه لرستان جزء پنج استان اول کشور در حوزه 
دامپروری است، تصریح کرد: لرستان دارای منابع طبیعی نظیر 
آب، هوا و طبیعت بکر است که این موارد نقش بسزایی در بخش 

دامپروری استان دارد.
نماینده عالی دولت در لرستان بیان کرد: استان علیرغم داشتن 
مزیت و رتبه خوب دامپروری در کشور در تولید شیر حائز رتبه 

۱۲ است که باید این نقیصه بررسی و برطرف شود. 
وی اضافه کرد:  زیرساخت های اولیه برای ایجاد این صنعت در 
استان مهیاســت و به لحاظ تامین اعتبارات وضعیت خوبی در 
لرستان وجود دارد بطوریکه در سفر اخیر ریاست جمهوری به 
لرستان با صرف نظر از بودجه عمرانی، بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد 

تومان تسهیلات برای ایجاد سرمایه گذاری های لرستان در نظر 
گرفته شده و این فرصت مغتنمی است تا صنایع تبدیلی شیر 
در استان ایجاد شود و می توان تا ســال ۱۴۰۲ از این اعتبارات 

استفاده کرد. 
زیویار عنوان کرد: شرکت صنایع شیر لرستان )پگاه( ظرفیت 

تولید ۳۵۰ تن محصول را دارد و میتواند توسعه پیدا کند.
وی بر ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی شــیر در لرستان تاکید 
کرد و افزود: علیرغم اینکه جزو پنج استان اول کشور به لحاظ 
دامپروری هســتیم اما هنوز دوســوم خوراک شــیر خام از 
اســتان های غیردامپروری وارد می شود که این جای تعجب و 

سوال دارد.

لرستانگیلان
همزمان با آغاز سنت خانه تکانی صورت می گیرد؛

  احیای ۳۰۰ واحد راکد صنعتی در گیلان
 استاندار تاکید کرد؛

ورت ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی شیر در لرستان   ضر

فصل گرما و نگرانی قطعی برق در گلستان

گرگان-مهنازمحمدزمانی شروع فصل گرما در گلستان همواره با نگرانی های 
قطعی برق همراه بوده و این موضوع مشکلات زیادی را برای مردم، صنایع و تولیدی ها 
ایجاد می کند. گروه استان ها: همه با شــروع فصل گرما شاهد قطعی های مکرر برق 
در بخش های خانگی و صنعتی هستیم که این امر به دلایل مختلف از جمله کمبود 
تولید در نیروگاه های برق آبی کشــور روی می دهد.با توجه به تداوم خشکســالی و 
کمبود بارش، شرایط سال جاری هم مانند سنوات قبل بوده و این مسأله نگرانی مردم 
و صنعتگران را برای خاموشــی و مدیریت مصرف در پی داشــته است.سال گذشته 
جداولی برای خاموشی ها براساس سهیمه هر اســتان طراحی شده بود که البته این 
موضوع در بیشتر موارد در گلستان رعایت نشــده و گلستانی ها شاد خاموشی های 
آزاردهنده در ســاعات اوج گرما و قطعی های خارج از برنامه بودنــد؛ به گونه ای که 

قطعی ها تا چند بار در روز کشیده می شد.
تولیدی ها و صنایع گلستان هم نسبت به خاموشی های بی برنامه شاکی بوده و خواهان 
برنامه ریزی مناسب برای این بخش بودند. یک تولیدکننده گلستانی در این خصوص 
گفت: زمانبندی قطعی برق در سال گذشته، در بســیاری از مواقع رعایت نمی شد و 
حتی ممکن بود که این قطعی چند ســاعت بعد از آن هم تمدید شود.عبدالحی چن 
سبلی افزود: اگر قطعی برق طبق ساعت مشخص بود با برنامه ریزی و تحمل هزینه 

می توانستیم تا حدودی خسارت را جبران کنیم.

 

کمک بندرگزی ها برای کمک به آزادی زندانیان
گرگان-مهنازمحمدزمانی رییس دادگستری شهرستان بندرگز از برگزاری 

گلریزان برای کمک به آزادی زندانیان خبر داد.
محمد طالبی چاری گفت: خیران غرب اســتان ۷۰۰ میلیون تومان برای کمک به 
آزادی زندانیان گلریزان کردند.او گفت: این کمک ها از طریق ســتاد دیه استان برای 
آزادی زندانیان مالی غیرعمد هزینه می شود.جشن گلریزان غرب استان با مشارکت 

خیران نوکنده، کردکوی، ترکمن و گمیشان به میزبانی بندرگز برگزار شد

 

وی کار در آذربایجان شرقی ح آمارگیری نیر  طر
 اجرا می شود

تبریز-رحیم جباردخت  معاون آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
آذربایجان شــرقی از اجرای طرح آمارگیری نیروی کار در استان همزمان با سراسر 

کشور خبر داد.
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا، امید یامی به خبرنگاران گفت: طرح آمارگیری نیروی 
کار با هدف شناخت ســاختار و وضعیت جاری نیروی کار و تغییرات آن در نیمه دوم 

اردیبهشت اجرا می شود. 
وی اظهار داشت: این طرح از طریق »برآورد شاخص های فصلی و سالانه نیروی کار 
در سطح کل کشور« ، »برآورد تعداد سالانه در سطح کل کشور و استان ها«، »برآورد 
تغییرات فصلی و سالانه شاخص های نیروی کار در ســطح کل کشور و استان ها« و 

»برآورد تغییرات سالانه  شاخص های نیروی کار در استان ها« تامین می شود.
وی افزود: این طرح به مدت ۱۵ روز با مراجعه به خانوارهای شــهری و روســتایی در 
نمونه هایی از جامعه هدف و شناسایی افراد ۱۵ ساله و بیشتر و تکمیل پرسشنامه طرح 
طبق تعاریف و مفاهیم در هفته مرجع آن صــورت می گیرد و مجدد در فصول بعدی 

برای برآورد تغییرات صورت گرفته به این خانوارها مراجعه می شود. 
معاون آمار و اطلاعات ســازمان مدیریت و برنامه ریزی آذربایجان شرقی اضافه کرد: 
اجرای فصل بهار این طرح از ۱۷ اردیبهشت با مراجعه به نمونه های این جامعه هدف 
شامل ۱۹۰ خوشه شهری و روستایی ۱۲ خانواری و اعضای این خانوارها طبق تعریف 

شروع خواهد شد.

 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان:

ود به تالاب بین المللی گاوخونی رسید زاینده ر

اصفهان-مریم مومنی مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان با اشــاره به 
رسیدن آب به تالاب گاوخونی، گفت: با تجمیع آب آن در بامداد نهم اردیبهشت کانال 
رودشت جنوبی با هدف هدایت آب برای تامین آب تالاب مجدداً باز و در روز دهم آب از 

انتهای کانال رودشت جنوبی در محدوده شهر ورزنه وارد زاینده رود شد.
 حسن ساسانی با اعلام این خبر اظهار کرد: در توزیع آب سال های گذشته با توجه به 
نوع توزیع آب ســهم ناچیزی از آب به تالاب می رسید که با تمهیدی که در توزیع آب 

اخیر اندیشیده شد آب نسبتا پایدارتری به تالاب بین الملی گاوخونی رسید.
وی با بیان اینکه با اتمام آبیاری زمین های کشاورزی شرق کانال های رودشت، هشتم 
اردیبهشت بســته شــدند، افزود: با تجمیع آب آن در بامداد نهم اردیبهشت کانال 
رودشت جنوبی با هدف هدایت آب برای تامین آب تالاب مجدداً باز و در روز دهم آب از 

انتهای کانال رودشت جنوبی در محدوده شهر ورزنه وارد زاینده رود شد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان اضافه کرد: با این اقدام علاوه بر جریان آب به 
سمت تالاب آبی که در محدوده شهر ورزنه به صورت محبوس و مانداب تبدیل شده 

بود و یکی از عوامل نامطبوع و مریضی در منطقه است نیز تبدیل به آب جاری شد.
وی خاطرنشان کرد: در ادامه با اقدامات انجام شده آب با سرعت و دبی مطلوب تری به 

تالاب رسید.

پیش بینی خرید 200 هزار تن گندم در استان مرکزی
اراک مدیر کل شرکت غله و خدمات بازرگانی استان مرکزی از پیش بینی خرید 

۲۰۰ هزارتن گندم در سطح استان در سال جاری خبر داد.
غلامرضا ملکی  اظهار کرد: سال گذشته ۸۸ هزار گندم مازاد بر نیاز کشاورزان سطح 

استان مرکزی خریداری و بلافاصله پول کشاورزان پرداخت شد.
وی با اشاره به اینکه سال گذشته هر کیلوگرم گندم ۵ هزار تومان خریداری شد، افزود: 
امسال قیمت هر کیلوگرم گندم به ۱۱ هزار  و ۵۰۰ تومان رسیده است، این قیمت با 

افت متوسط در نظر گرفته شده است.
ملکی ادامه داد: در سطح استان حدود ۳۳ مرکز خرید پیش بینی شده تا کشاورزان با 
کمترین مسافت گندم خود را تحویل این مراکز دهند. در راستای ارائه خدمات بهتر 
می طلبد که کشاورزان به سازمان جهادکشاورزی و خدمات مراجعه و اطلاعات خود 

را به روز کنند.

ســمنان     فاز اول کارخانه ذوب آهن شاهرود 
افتتاح و عملیات اجرایی فــاز دوم این واحد صنعتی 

نیز آغاز شد.
  دکتر خانی نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس 
شورای اســلامی در آیین افتتاح این واحد صنعتی با 
اشاره به معضل بیکاری در این شهرستان اظهار کرد: 
مهمترین معضل ما در شــاهرود و میامی اشتغال و 
اقتصاد اســت و در صورت کم توجهی به این بخش ، 
سرمایه اصلی شهر یعنی جوانان را از دست خواهیم 

داد. 
وی با بیان اینکه در چند ماه آینده خبرهای خوشــی 
در حوزه صنعت شهرستان شــاهرود منتشر خواهد 
شد افزود: برای بحث اشتغالزایی در حوزه انتخابیه، به 

هیچ وجه لحظه ای غفلت نخواهم کرد.
خانی با اشــاره به توانمندی های بالای شرق استان و 
خصوصا دو شهرستان شــاهرود و میامی ادامه داد: 
وجود ذخایر و معادن فراوان در شاهرود و میامی، راه 
آهن سراسری تهران - مشــهد و .... گویای پتانسیل 

بالای صنعتی این شهرستان ها است. 
نماینده شــاهرود و میامی اضافه کرد: علاوه بر این، 
شــاهرود قطب کشاورزی استان اســت و می طلبد 
با توجه به پتانســیل های موجود ، قطب صنعت نیز 

باشیم. 
وی با بیان اینکه توســعه، پیشــرفت ، اشتغالزایی و 
تحول در شهرستانهای شاهرود و میامی نیاز به برنامه 
منســجم و هدفمند دارد گفت: خوشبختانه حضور 
مهندس هاشمی در سطح اســتان سبب شده است 

تا تحرک و پویایی در سطح مدیران استان نیز ایجاد 
شود.  این نماینده مردم ضمن دعوت از سرمایه گذاران 
تصریح کرد: امروز در مدیریت ارشد استان و مدیریت 
شهرســتان ، هیچ عذری برای سرمایه گذاران وجود 

ندارد. 
وی با اشــاره به کلنگ زنی فاز دوم ذوب آهن شاهرود 
خاطرنشــان کرد: باید تلاش کرد تا فاز دوم شرکت 
ذوب آهن شــاهرود تا ســال آینده افتتاح و به بهره 

برداری برسد. 

ود    بهره برداری از واحد صنعتی بزرگ ذوب آهن در شاهر

قزوین -مریم نقدی    مدیرعامل نیروگاه شــهید رجایی 
با اعلام پیشرفت ۹۴ درصدی فعالیت های تعمیراتی در نیروگاه 
شهید رجایی گفت: تاکنون ۱۵ فعالیت تعمیرات اساسی، نیمه 
اساســی و بازدید دوره ای، از آغاز فصل تعمیرات در این نیروگاه 
انجام شده است. علی فرهور در تشریح فعالیت های   به تعمیرات 
واحدهای این شــرکت اظهار کــرد: از ســال ۱۴۰۰ تاکنون، از 
تعداد ۱۷ برنامه ســالانه تعمیراتی، ۱۵  برنامه تعمیرات اساسی، 
نیمه اساســی و بازدید دوره ای، مربوط به واحدهای سیزده گانه 
این شرکت، عملیاتی شده و به اتمام رسیده و یک مورد تعمیرات 
اساسی هم در حال اجراست. وی افزود: هرساله به منظور کسب 

آمادگی تولید انرژی الکتریکی و با هدف کمک به پایداری شبکه 
سراسری تولید در پیک مصرف برق تابستان، تعداد ۱۷ فعالیت 
تعمیرات اساسی، نیمه اساسی و بازدید دوره ای برای واحد های 
۱۳گانه بخاری و سیکل ترکیبی، برنامه ریزی می شود که انجام 
و اتمام تعمیرات اساسی واحد ۲۵۰مگاواتی شماره یک بخار، آغاز 
این برنامه ها بود. مدیرعامل نیروگاه شــهید رجایی خاطرنشان 
کرد: هم اکنون واحد شماره ۳ گازی نیروگاه برای انجام تعمیرات 
اساسی و RI تجهیز کمپرسور آن در دست تعمیرات قرار دارد که 
این فعالیت تعمیراتی هم تا پایان اردیبهشت ماه انجام و به پایان 
خواهد رسید. وی با بیان فعالیت های تعمیراتی در نیروگاه بخار نیز 

تصریح کرد: همچنین در نیروگاه بخار نیز هم اکنون واحد شماره 
دو ۲۵۰مگاواتی نیــروگاه بخار تحت تعمیــرات بازدید دوره ای 
قراردارد. فرهــور در توضیح فرآیند برنامه ریــزی برای انجام ۱۷ 
فعالیت تعمیرات واحدهای بخاری و سیکل ترکیبی نیروگاه نیز 
تشریح کرد: هرساله نیازهای تعمیراتی واحدهای نیروگاه براساس 
ساعت کارکرد، دوره تعمیراتی و اســتاندارد شرکت سازنده، به 
شــرکت مادرتخصصی تولید نیروی برق حرارتی اعلام می شود 
که پس از بررســی و تایید برنامه ها از ســوی آن شرکت، جدول 
زمان بندی خروج واحدها برای اجــرای برنامه ها به این نیروگاه 

اعلام می شود.

کرمانشاه-حسنا فخارزاده      مدیرکل غله و خدمات 
بازرگانی اســتان کرمانشاه از آماده ســازی ۷۱ مرکز برای خرید 
تضمینی گندم از کشاورزان اســتان در فصل برداشت محصول 

خبر داد.
ماشــاءالله ارویســی اظهار کرد: این مراکز آماده خرید گندم از 

کشاورزان بلافاصله پس از شروع فصل برداشت هستند.
 وی با بیان اینکه احتمالا برداشت محصول در گندمزارهای استان 
کرمانشاه از دهه سوم اردیبهشت ماه آغاز خواهد شد، گفت: همه 

ساله برداشــت گندم ابتدا از گندمزارهای منطقه سومار که جزو 
مناطق گرمسیر استان است، آغاز می شود.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان کرمانشاه با بیان اینکه برای 
خرید گندم مازاد بر نیاز کشاورزان استان مشکلی نداریم، گفت:  
مراکز خرید گندم به لحاظ بهداشتی، فنی، باسکول و سایر موارد 

مورد بازرسی قرار گرفته است.  
 وی افزود: بر اساس اعلام سازمان جهاد کشاورزی استان امسال 
برآورد می شــود میزان تولید گندم در استان به حدود ۵۵۰ هزار 

تن برسد.  ارویسی در ادامه با اشاره به آغاز برداشت کلزا در مناطق 
گرمسیر استان، گفت: بلافاصله پس از آغاز برداشت کلزا در مناطق 
گرمسیر استان خرید محصول از کشــاورزان کلزاکار آغاز شده 
است.  ارویسی ادامه داد: تاکنون ۳۹ تن کلزا به قیمت هر کیلوگرم 

۱۵هزار تومان از کلزاکاران استان خریداری شده است.
 وی افزود: بر اساس گزارش سازمان جهاد کشاورزی استان امسال 
پیش بینی می شود پنج هزار تن کلزا در ۱۶ مرکز خرید در سطح 

استان خریداری شود.

بندرعباس  سرپرســت معاونت بهره بــرداری نیروگاه 
بندرعباس از وارد مدار شــدن واحد یک بخار این نیروگاه پس 

از تعمیر G.R.FAN خبر داد.
مهدی مــرادی عنوان کــرد: این واحــد که به دلیــل تعمیر 
G.R.FAN و در جهت رفع موانع تولیــد و افزایش تولید 
و آمادگی برای پیک تابســتان از مدار خارج شــده بود، پس 
از تعمیرات فشــرده و شــبانه روزی ۱۲ روزه، بــه مدار تولید 

بازگشت. سرپرســت معاونت بهره برداری نیروگاه بندرعباس 
افزود: در این برنامه عملیاتی،بازکردن عایق، برشکاری پوسته 
جهت دمونتاژ ایمپلر و روتــور، بازکردن یاتاقانها، خارج کردن 
ایمپلر آســیب دیده از محل، بازسازی شــیپوری دوسمت، 
نصب شیپوری همراه با روتور، ســنگ زنی محل نصب پوسته 
ها، مونتاژ پوســته، جوشــکاری، عایق بندی، نصب یاتاقانها و 

کوپلینگ بر روی روتور و آلایمنت  و کارهای روتین انجام شد.

مهدی مرادی خاطرنشــان کرد: تعویض ایمپلــر طبق روال 
معمول، در بازه زمانی حداقل ســی روز انجام می شــود که با 
تلاش شــبانه روزی و جهادی همکاران تعمیرات، در ۱۲ روز 

صورت گرفت 
 نیروگاه بندرعباس با دارا بودن ۴ واحــد بخار و ۲ واحد گازی 
به ظرفیت ۱۳۲۰ مــگاوات نقش مهمی در پایداری شــبکه 

سراسری برق ایفا می کند.

وین قز

کرمانشاه

وین وگاه شهید رجایی قز پیشرفت ۹۴ درصدی تعمیرات در نیر

مدیر کل غله استان اعلام کرد؛

  آماده سازی 71 مرکز خرید گندم در کرمانشاه

وگاه بندرعباس وارد مدار تولید شد   واحد یک بخار نیر

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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دکتر شایان:
 نقش بانک مسکن در تحکیم بنیان خانواده 

زندانیان جرایم غیر عمد
مدیرعامل بانک مســکن گفت: این بانک در راســتای انجام رســالت 
و مسوولیتهای خود، همچون گذشته، با مشــارکت در پویش »دوباره 

زندگی« در آزادی زندانیان و حمایت از خانواده های آنان سهیم شد.
ه گزارش پایگاه خبری بانک مســکن-هیبنا، دکتر محمود شــایان با 
اشــاره به فضیلت های ماه مهمانی خدا اظهارداشت؛ پویش مسوولیت 
اجتماعی »دوباره زندگی« در راستای حمایت از تحکیم بنیان خانواده 
در ماه مبارک رمضــان و با مشــارکت ۱۵ بانک و شــرکت بیمه اجرا 

می شود.
مدیرعامل بانک مسکن تصریح کرد: در پی نشست وزارت محترم امور 
اقتصادی و دارایی با مدیران عامل بانک ها و بیمه ها، مقرر شد هر بانک و 

بیمه سهم معینی را در این امر خیرخواهانه پرداخت کند
وی افزود: بانک مسکن سهم خود را در این پویش به میزان ۱۰ میلیارد 
ریال اهدا کرده است.دکتر شایان گفت: کارکنان این بانک، پیش ازاین 
نیز با اهــدای کمک هــای خیرخواهانــه، در آزادی ۱۴ زندانی جرایم 
غیر عمد ســهیم بوده اند.وی با اشــاره به دیگر اقدامات بانک در حوزه 
مســوولیت  اجتماعی گفت: در سال های گذشــته، ۱۸ مدرسه توسط 
بانک مســکن برای دانش آموزان مناطق محروم ساخته شده است و ۹ 

مدرسه در حال احداث نیز به این تعداد افزوده خواهد شد.
مدیرعامل بانک مســکن ادامه داد: تجهیز بیمارســتان ها و مســاجد 
مناطق محروم نیز از دیگر اقدامات بانک مســکن درحوزه مســوولیت 

اجتماعی است.
شــایان ذکر اســت؛ هم وطنان خیّر می توانند از طریق شماره پیامک 
۳۰۰۰۱۰۱۰۱۰ و یا کد دســتوری #۱۰۱۰*۷۸۰* در پویش دوباره 

زندگی مشارکت کنند.

اداره کل امور بین الملل پست بانک ایران
  بخشنامه تخصیص تامین ارز 42 هزار ریالی 

و و تجهیزات پزشکی را ابلاغ کرد واردات دار
اداره کل امور بین الملل پســت بانک ایران بخشنامه جدید تخصیص 
تامین ارز ۴۲ هزار ریالی و ارســال حواله ارزی به منظور واردات دارو و 
تجهیزات پزشــکی برای وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی تا 

پایان تیرماه را به شعب ارزی بانک در سراسر کشور ابلاغ کرد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی پســت بانک ایران، بر طبق بخشنامه 
ســال ۹۷ بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران و امضای تفاهم نامه 
چهارجانبه بین ایــن بانک، وزارت امــور اقتصــادی و دارایی، وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی و ســازمان برنامه و بودجه کشور 
برای تخصیص ارز ۴۲ هزار ریالی واردات دارو و تجهیزات پزشــکی باید 
پس از ارائه ثبت ســفارش با نوع عملیات بانکی و سازمان مجوز دهنده 
مرتبط با  وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی از سوی متقاضی 
الزامی است.ارســال گواهی ثبت آماری با مهلــت انقضای حداکثر ۳۰ 
روز در فیلد کد بخشــنامه با نرخ ارز آزاد از محل بانــک مرکزی ج. ا.ا از 
طریق ســامانه جامع ارزی ضروری اســت و همچنین ثبت درخواست 
تامین ارز با نوع نرخ بازار ثانویه در مدت تعیین شده باید در گواهی ثبت 
آماری تایید شود. بر این اساس، شعب لازم است ضمن اخذ وجه ریالی 
به مبلغ ۴۲ هزار ریال به ازای هر دلار یا معادل آن به ســایر ارزها در روز 
فروش ارز به متقاضی، نسبت به واریز وجه به حساب بانک مرکزی ج.ا.ا 

با هماهنگی اداره بین الملل این بانک اقدام کنند
بر اســاس این گزارش، در صورت انتقال وجه و عــدم واردات کالا طی 
مهلت های تعیین شــده، آن بانک مکلف است نسبت به پیگیری ایفای 
تعهدات ارزی واردکنندگان، در چارچــوب مفاد بخش هفتم مجموعه 
مقررات ارزی و سایر ضوابط مربوطه، اقدامات لازم را به عمل آورد و اخذ 
وثایق و تضامین مقرر در تبصره چهار ذیل بند ی از بخش اول مجموعه 
 ETSمقررات ارزی با نرخ بازار ثانویه اعلامی در سامانه الکترونیکی ارز

الزامی است.

آغاز زندگی مشترک بیش از 11 هزار زوج جوان با حمایت بانک آینده

تسهیلات پرداختی وام ازدواج  به ۱۰۰۰ میلیارد 
تومان نزدیک شد

بانک آینــده به منظور حمایــت از زوج های جوان نســبت به پرداخت 
وام قرض الحســنه ازدواج در ســال ۱۴۰۰ اقدام کرد که بر این اساس، 
مجموع پرداختی این نوع وام در سال یاد شــده، ۹.۲۶۰ میلیارد ریال 

است.
ثبت نام وام قرض الحســنه ازدواج، یک فرصت و امتیاز مناســب برای 
زوج های جوان است تا آن ها بتوانند با اســتفاده از این وام، منابع مالی 
مورد نیاز برای آغاز زندگی مشــترک خود را تا حــدودی فراهم کنند 
که خوش بختانه بانک آینده نیز در سال گذشــته، تعداد ۱۱۲۷۹ فقره 
وام ازدواج با مجمــوع مبلغ ۹۲۶۰ میلیارد به جوانــان پرداخت کرد تا 

زمینه ساز آغاز زندگی شیرین این زوج های عزیز باشد.

نهال زندگی بیش از دو هزار زوج با تسهیلات 
ازدواج بانک تجارت شکوفه زد

 شعب بانک تجارت در سراســر کشور ســال ۱۴۰۱ را با تداوم اعطای 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به زوج های جوان آغاز کردند.

به گزارش خبرگــزاری آریا به نقل از روابط عمومــی بانک تجارت، این 
بانک در تداوم ایفای نقش مسئولیت اجتماعی و تسهیل شرایط ازدواج 
زوج های جوان، همچنان اعطای تســهیلات قرض الحســنه ازدواج را 
در اولویت برنامه های خود قــرار داده و در همین راســتا ۲۰۴۹ نفر از 
متقاضیان در فروردین ماه امسال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج خود 
را از این بانک دریافت کرده.اند. ۲۹۵۹۸ متقاضی دیگر نیز با تشــکیل 
پرونده در نوبت دریافت تسهیلات قرض الحســنه ازدواج قرار دارند که 
پس از تکمیل مدارک و معرفی ضامنین بر اساس ضوابط تعیین شده از 

سوی بانک تسهیلات خود را دریافت خواهند کرد.
بانک تجارت سال ۱۴۰۰ را با اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج به 

بیش از ۱۰۶ هزار زوج جوان پشت سر گذاشت.

آخرین خبرها از بازگشایی نماد بانک دی
مدیرعامل فرابورس ایران همچنین اذعان داشت: پیگیری های زیادی 
در خصوص بازگشــایی نماد دو بانــک دی و آینده و ســایر نمادهای 
متوقف در فرابورس داشــتیم که در برخی از این نمادها از جمله وملل 
موفق به بازگشایی نماد شــدیم. در خصوص بانک دی هم بحث تایید 
صورت های مالی این بانک است، که به دلیل اهمیت این موضوع سعی 
کردیم حداکثر همکاری را برای دریافت صورت های مالی و بازگشایی 
این نماد داشــته ایم؛ به طوری که در ابتدای همین هفته جلســه ای با 
معاون نظارت بانک مرکزی داشتیم تا مشــکلات بازگشایی نماد بانک 

دی برطرف شود.
وی با اشــاره به این که به تازگی نظر پیشــنهادی فرابورس به سازمان 
بورس برای بازگشــایی این نماد داده شــده اســت، تصریح کرد: هم 
سازمان بورس، هم بانک مرکزی و هم فرابورس تمام تلاش خود را برای 
بازگشــایی مناســب نماد دی انجام می دهند، اما فعلا نمی توان زمان 

دقیقی برای بازگشایی نماد بانک های دی و آینده اعلام کرد.

مدیرعامل بیمه رازی:
رازی در 1400 به تمام تعهدات خود عمل کرد

مدیرعامل بیمه رازی با بیان اینکه نسبت خسارت بیمه رازی از صنعت 
کمتر بوده است، گفت: شرکت بیمه رازی با وجود آنکه به تمام تعهدات 
خود در سال ۱۴۰۰ پاسخ گفته اســت، ضریب خسارت کمتری نسبت 
به میانگین صنعت داشــته و این بیانگر عملکرد بیمــه رازی در جذب 

ریسک های منطقی بازار دارد.
علی جباری در گفت وگو با خبرگزاری فــارس، گفت: یکی از مهم ترین 
شاخصه های خدمت رســانی در صنعت بیمه فرآیند پرداخت خسارت 
اســت که بیمه رازی در ســال ۱۴۰۰ بیش از ۱۱ هــزار میلیارد ریال 

خسارت پرداخت کرده است.
مدیرعامل بیمه رازی خاطرنشان کرد: در سال گذشته با تکیه بر برنامه 
ریزی مشخص و عملکرد مناسب شــرکت، طول پرداخت خسارت در 
بیمه رازی کاهش پیدا کرد و این شرکت با شــیوه پرداخت اقساطی و 

افزایش مدت زمان پرداخت خسارت خداحافظی کرد.
او با اشاره به رفع مشکلات نقدینگی در شــرکت بیمه رازی، بیان کرد: 
در سال ۱۴۰۰ تمام خسارت های معوق ســنوات گذشته به طور کامل 
پرداخت شده و هیچ خسارتی در سال ۱۴۰۰ به سال بعد موکول نشده 

است.
جباری تعهد و پاسخگویی را نشانه بارز بیمه رازی دانست و یادآور شد: 
بیمه رازی به عنوان اولین شرکت بخش خصوصی توانایی ارائه خدمات 
بیمه ای به تمام هموطنان را دارا اســت و خود را در قبال بیمه گذاران و 

بیمه شدگان پاسخگو می داند.
مدیرعامــل بیمــه رازی در ادامــه افــزود: در صنعت بیمــه یکی از 
شــاخص های مهم عملکردی نسبت خسارت اســت که بیمه رازی با 
وجود پاســخگویی به تمام تعهدات خود نسبت خســارت پایین تری 
نســبت به عملکرد صنعت داشــت و این موضوع بیانگرد آن است که 
بیمه رازی در ســال ۱۴۰۰ ریســک های منطقی را تحت پوشش خود 

قرار داده است.

 رشد ۳۸ درصدی میزان تسهیلات پرداختی 
بانک ملی ایران 

میزان تســهیلات پرداختی از ســوی بانک ملی ایران بــه بخش های 
مختلف اقتصادی طی سال گذشــته بیش از ۳۸ درصد نسبت به سال 

قبل آن افزایش داشته است. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، 
اطلاعات موجود از آمار میزان تســهیلات پرداختــی به تفکیک بخش 
های اقتصادی از این حکایت دارد که طی ســال گذشته بیش از ۲۲۲۶ 
هزار میلیارد ریال تامین مالی توســط بانک ملی ایــران صورت گرفته 

است.
این تســهیلات به ترتیب به بخش هــای خدمات، صنعــت و معدن، 
بازرگانی، کشاورزی و صنایع تبدیلی، مســکن و ساختمان و صادرات 

پرداخت شده است.
این منابــع در قالب یک میلیــون و ۲۴۵ هــزار و ۸۷۱ فقــره پرونده 

تسهیلاتی در اختیار متقاضیان قرار گرفته است.

درمانگاه فرهنگیان الیگودرز با مشارکت بانک 
مسکن تکمیل و افتتاح شد

درمانگاه فرهنگیان الیگودرز با حضور معــاون پارلمانی وزیر آموزش و 
پرورش، نماینده مردم شهرستان الیگودرز در مجلس شورای اسلامی و 

مدیر شعب بانک مسکن لرستان افتتاح شد. 
 به گــزارش خبرنگار پایگاه خبری بانک مســکن - هیبنا، در مراســم 
افتتاح این درمانگاه، قاســم احمدی لاشــکی معــاون حقوقی و امور 
مجلس وزیر آموزش و پرورش گفت: وزارت آمــوزش و پرورش دارای 
۱۲۱ درمانگاه و یک بیمارستان )بیمارستان شهید باهنر تهران( است 
که برای جمعیت بــزرگ فرهنگیان کافی نیســت و تلاش هایی برای 

توسعه این حوزه در دست اقدام است.
معاون پارلمانی وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به نقش و تاثیر خیرین 
در حوزه تعلیم و تربیت و خدمات درمانی بیان کــرد: تمام تلاش ما در 
آموزش و پرورش بسترسازی و ایجاد شرایطی مناسب با شأن و منزلت 
فرهنگیان است که خیرین در این مسیر کمک قابل توجهی به آموزش 

و پرورش کردند.
داریوش عالی پور مدیر شعب بانک مســکن استان لرستان نیز در آیین 
افتتاح این درمانگاه اظهار داشت: مسوولیت اجتماعی به این معناست 
که سازمان در مقابل اجتماع، مسوولیت هایی دارد که فراتر از مسوولیت 
ذاتی بانک مسکن در حوزه مســائل تخصصی بانکی و با دید سودآوری 
است؛ این مهم در سال های اخیر در لرســتان به نحو چشمگیری نمود 
داشته است و بسیار مورد توجه افکار عمومی و مدیران ارشد استان قرار 
گرفته اســت تا جایی که جایگاه و وجهه بانک مسکن را تا حد زیادی در 

استان ارتقاء بخشیده است.
مدیر شعب بانک مسکن لرستان در خصوص مسوولیت های اجتماعی 
بانک مســکن در حوزه های مرتبــط با آموزش و پــرورش گفت: بانک 
مســکن در کل کشــور تاکنون توانسته ۱۸ مدرســه در مناطق کمتر 
توسعه یافته کشــور تکمیل کند و ۸ مدرســه در حال احداث دارد که 
در اســتان با توجه به پیگیری های به عمل آمده و مساعدت و همکاری 
صمیمانه اعضای هیات مدیره بانک تاکنون ســه مدرســه تکمیل و به 

بهره برداری رسیده است.
وی افزود: این مدارس که شامل مدرســه یک کلاسه در روستای علی 
آباد گاوکش نورآباد و مدرســه شــش کلاسه مســکن مهر الیگودرز و 
همچنین مدرسه سه کلاسه روستای وره زرد پلدختر است در مجموع 
۵۰۰ دانش آموزان دختر و پسر در این مدارس به یاری خدا مشغول به 

تحصیل شده اند.
عالی پور ادامه داد: این همــکاری نزدیک و صمیمانه بانک مســکن و 
آموزش و پرورش به همین جا ختم نشــده و با کمــک مدیرعامل بانک 
دکتر محمود شایان یک میلیارد ریال جهت تکمیل درمانگاه فرهنگیان 
الیگودرز اختصاص یافت و امیدواریــم بتوانیم گامی دیگر برای اعتلای 
نام بانک و اقدامی در جهت مناسب ســازی و ایجاد محیط آموزشــی 

مناسب برای آینده سازان این مرز و بوم برداریم.
وی در پایان با تاکید بر نقش بانک مســکن در تامین مســکن اقشــار 
مختلف جامعــه اظهار کرد: بانک مســکن در تامین مالــی پروژه های 
مهم مسکن از جمله نهضت ملی مســکن و کمک به نوسازی بافت های 
فرسوده شهری همچون گذشته در کنار مردم برای اجرای برنامه های 

دولت در بخش مسکن پای کار خواهد بود.
محمد خدابخشــی نماینده مردم الیگودرز در مجلس شورای اسلامی 
که در این مراسم حضور داشت، اظهار کرد: درمانگاه فرهنگیان یکی از 
مطالبات مهم فرهنگیان الیگودرز بوده است که بالغ  بر ۵ هزار فرهنگی 
شاغل و بازنشسته و خانواده های آن ها و سایر شهروندان از آن استفاده 

خواهند کرد.
نماینده مردم الیگودرز گفت: درمانگاه فرهنگیان الیگودرز با ۴۰۰ متر 
مربع زیربنا در زمینی به مســاحت ۹۰۰ متر مربع ساخته شده است و 
برای نوســازی و تجهیز این درمانگاه ۲ میلیارد تومان هزینه شده است 
که جا دارد از همــکاری صمیمانه مدیر عامل محترم بانک مســکن و 
همچنین همراهی و همدلی مدیر و کارکنان مدیریت شــعب این بانک 

در استان لرستان تقدیر و تشکر ویژه انجام شود.
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کارشناس اقتصادی:

ورتی که مغفول مانده بود بسته سیاستی نظام بانکی؛ ضر

خریــدار   کارشــناس اقتصادی تهیه بســته 
سیاستی بانک ها را امری ضروری دانست و گفت: 
تدوین بســته سیاســتی مدون و قابل اجرا برای 

بانک ها باید چند سال پیش انجام می شد.
 اصلاح نظــام بانکــی ازجمله مطالباتی اســت 
که طی یــک دهه اخیــر همواره مطــرح بوده و 

صاحبنظران خواهان انجام این کار بودند.
اصلاح نظام بانکــی در دولت ســیزدهم با انجام 
اقداماتــی همچــون پرداخت تســهیلات خرد 
بدون ضامن بــه متقاضیان، معرفــی بدهکاران 
بانکــی و انتشــار صورت های مالــی بانک های 
دولتــی و بســیاری اقدامات دیگر شــکل جدی  
به خود گرفته اســت.وزارت اقتصاد در راســتای 
فرمایشات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( در 
سال تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین و باهدف 
عملیاتی نمودن ســند تحول دولت سیزدهم و با 
چشــم انداز اصلاح نظام بانکی به نفع آحاد مردم، 
راهبردها و سیاست های بخش بانکی با محوریت  
هدایت اعتبــار بانکی بــه بخش مولــد ازجمله 
تولیــد دانش بنیان و اشــتغال آفریــن، انضباط 
مالی، تنوع بخشــی به شــیوه های تأمین مالی، 
بهبود کیفیت رابطه مؤسســات اعتباری با مردم، 
تسهیل دسترســی تولیدکنندگان و خانوارها به 
منابع بانکی و تقویت ســاختارهای خودتنظیمی 

و نظارتی در شبکه بانکی را ابلاغ کرد.
این بسته سیاســتی ۱۰ اردیبهشت ماه توسط » 
ســید احســان خاندوزی« وزیر امور اقتصادی و 
دارایی به مدیران بانک های سپه، ملی، کشاورزی، 

مسکن، ملت، تجارت، صادرات، توسعه صادرات، 
صنعت و معدن، پســت بانک، توسعه تعاون و رفاه 

کارگران ابلاغ شده است.
»حسین درودیان«، کارشــناس اقتصاد کلان در 
گفت وگو با ایرنا در خصوص ضرورت تدوین بسته 
سیاســتی بانک ها توســط وزارت اقتصاد اظهار 
داشت: تدوین بسته سیاســتی مدون و قابل اجرا 

برای بانک ها باید چند سال پیش انجام می شد.
وی افزود: یک فرضیه برای اصلاح نظام بانکی این 
است که بانک ها را تا اندازه ای پاک سازی و سپس 
عملیات انباشــت دارایی های خوب در ترازنامه 
را شــروع کنیم. هیچ کدام مانعی بــرای دیگری 
نیســت، یعنی اینکــه بانک هــا را از دارایی های 
مسموم پاک ســازی و ســعی کنیم دارایی های 
خوب که مرتبط با تولید ملی و اقتصاد است را در 

ترازنامه بانک ها توسعه دهیم.
درودیان تاکید کرد: در بســته سیاستی بانک ها 
اقدام اساســی برای نظــام بانکی این اســت که 
مطالبــات معوق کــه خیلی از زمــان وصول آن 
گذشته است، شناســایی و تعیین تکلیف شود و 

این پروژه مهمی است.
وی ادامــه داد: ما باید بــرای بانک ها کنترل های 
مقــداری وضع کنیــم، کاری که الآن بــا عنوان 
ســقف ترازنامه انجام می شــود و اگر این اقدام با 
یک مکانیســم و رژیم هدایت اعتبارات منجر به 
یک انقباض نامطلوب در اقتصاد می شــود یعنی 
باید به بانک ها گفته شــود که برای کلیه مصارف 
۲۰ درصد بیشتر ســهمیه ندارید اما برای برخی 

اهداف و پروژه های مشخص سقف تعیین نکنیم.
این کارشــناس اقتصادی تصریح کــرد: در نظام 
بانکی باید کمیت و کیفیت نقدینگی کنترل شود 
و درعین حال بخش مولد اقتصاد که به توســعه و 

اشتغال مربوط می شود را محدود نکنیم.
وی بیان کــرد: مانع اصلی در هدایــت اعتبارات 
این اســت که مختصات پروژه ها مشخص نشده 
و آماده ســازی های لازم انجام نشده است، بر این 
اساس هدایت اعتبارت به درستی انجام نمی شود 
و تنها عناوین کلی همچــون هدایت اعتبارات به 
تولید، صنعت و کشــاورزی مطرح می شود و این 
صورت بندی اشــتباه اســت. باید در اختصاص 
اعتبارات طرح ها و نگاه ها مشــخص باشــد و کار 
تا جایی پیش رفته باشــد که پروژه طراحی شده 
باشــد و حتی فازهای آزمایشــی نیز انجام شده 
باشــد و تمام این عوامل باید بسته سیاستی برای 
بانک هــا مدنظر قــرار گیرد.وی گفــت: وقتی از 
هدایت اعتبارات ســخن می گوییم هدف و نقطه 
اصابتی و جایی کــه اعتبارات باید به ســمت آن 

هدایت شود به طور مشخص معلوم نیست.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به اقدامات اخیر 
دولت همچون معرفی بدهکاران بانکی، پرداخت 
تسهیلات خرد بدون ضامن و انتشار صورت های 
مالی شــرکت ها  افزود: دولت گام های خوبی در 
بحث شفافیت برداشته است اما درعین حال باید 
توجه کنیم که این کارها به تنهایی کافی نیســت 
و تنها گام های اولی اســت که باید منتظر باشیم 

گام های دیگر نیز برداشته شود.

کارآفرین

بانک کارآفریــن در فروردین ماه 
۲۰هــزار و ۶۰۰ میلیــون ریال 

تسهیلات ازدواج داد.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
کارآفریــن، این بانــک به منظور 
ترویج ســنت حســنه ازدواج، از 
ابتدای ســال ۱۴۰۱ تــا پنجم 
اردیبهشت ماه ســال جاری، ۱۶ 
فقره تســهیلات قرض الحســنه 
ازدواج معادل ماه ۲۰هزار و ۶۰۰ 
میلیون به متقاضیــان پرداخت 

کرد.
بر اســاس این گزارش، در حال 
حاضــر ۲۸۵نفــر متقاضی در 
صــف انتظار جهــت معرفی به 

شــعب عامل بانک و 
۱۵۵ نفــر متقاضــی 
در حال طــی کردن 
مراحــل جهــت اخذ 
قــرض  تســهیلات 
در  ازدواج  الحســنه 
شــعب عامل هستند. 

بانــک کارآفریــن از تاریخ اول 
فروردیــن ماه ســال ۱۴۰۱تا 
پنجم اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ 
به ۱۶متقاضی تسهیلات قرض 
الحســنه ازدواج پرداخت کرده 

است.
این بانک از ابتدای ســال ۱۴۰۰ 
تا ۲۸ اســفند مــاه ۱۴۰۰، ۵۸۶ 

تســهیلات  فقــره 
قرض الحســنه ازدواج 
معــادل ۴۷۱ میلیارد 
ریــال بــه متقاضیان 

پرداخت کرده است.
دریافــت  فرآینــد 
قــرض  تســهیلات 
بانــک  در  ازدواج  الحســنه 
کارآفرین به این شــرح است؛ هر 
یک از زوجین به صورت جداگانه 
باید در ســامانه تســهیلات وام 
ازدواج بانک مرکــزی، ثبت نام و 

کدرهگیری دریافت کنند.
سپس توســط سرپرستی بانکی 
که در ســامانه از طرف شــخص 

متقاضی مشخص شــده است، 
شعبه پرداخت کننده تسهیلات 
مشــخص و برای فــرد ثبت نام 
کننــده، پیامک ثبــت اطلاعات 
و شــروع مرحله بعدی دریافت 

تسهیلات ارسال می شود.
در مرحلــه آخر فــرد متقاضی 
باید به شــعبه مراجعــه کرده با 
ارائــه مــدارک لازم پرونده خود 
را تکمیــل و وام ازدواج خــود را 

دریافت کند.
شایان ذکر است این فرآیند نباید 
بیشــتر از ۴۵روز زمان ببرد، در 
غیر این صورت فرد متقاضی باید 

مجددا ثبت نام کند.

بانک کارآفرین یک ماهه ،۲۰هزار میلیون ریال تسهیلات ازدواج داد

رازیبانک

شعبه

»آگهی مناقصه عمومی )تجديد( 
شماره 2001005265000008«

اداره امور قراردادها و پیمان ها ـ شهرداری کرج

شهرداری کرج در نظر دارد برابر بودجه مصوب شورای اسلامی شهر، پروژه مندرج در جدول ذيل را از طريق مناقصه عمومی به پيمانکاران واجد شرايط واگذار نمايد.

رتبه لازممبلغ سپرده به ریالمبلغ پروژه به ریالشرح پروژهردیف
تعداد غذا به 
طور میانگین 

روزانه

1
خرید و تحویل غذای 

پرسنل شهرداری مرکز تا 
سقف اعتبار

24.360.000.0001.218.000.000
ارائه جواز کسب معتبر از سوی اتحادیه صنف پزندگان 
یا ارائه گواهینامه صلاحیت شرکت های خدماتی از اداره 

کل تعاون،  کار و رفاه اجتماعی
115 پرس

1- سپرده شرکت در مناقصه به يکی از روش های ذيل ارائه گردد: ضمانتنامه بانکی معادل مبلغ فوق که به مدت 90 روز اعتبار داشته و قابل تمديد باشد و يا واريز 
فيش نقدی به مبلغ فوق به حساب 7007869448623 بانک شهر.

2- برندگان نفر اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب ضبط خواهد شد.
 3- مبلغ 1.000.000 ريال به عنوان هزينه خريد اسناد به حساب 700785313795 به نام شهرداری کرج از طريق سامانه الکترونيک دولت )ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir می بايست واريز گردد.
4- متقاضيان می توانند از تاريخ انتشار آگهی تا ساعت 18 تاريخ 1401/02/19 جهت خريد اسناد مناقصه به سامانه الکرونيک دولت )ستاد( مراجعه نمايند.

5- شرکت کنندگان می بايست ضمن بارگذاری ضمانت نامه شرکت در مناقصه در سامانه ستاد،  نسبت به تحويل اصل ضمانت نامه تا پايان وقت اداری تاريخ 
1401/02/29 به آدرس: کرج، ميدان توحيد، بلوار بلال، دبيرخانه شهرداری کرج واقع در طبقه اول اقدام نمايند.
6- در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود.

7- پيشنهادات رسيده در مورخ 1401/03/02 در کميسيون عالی معاملات شهرداری کرج مطرح و پس از بررسی و کنترل، برنده مناقصه اعلام خواهد شد.
8- هزينه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

 جهت کسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 35892418 – 026 تماس و يا به سايت www.karaj.ir مراجعه نمائيد.

شهرد   اری کرجشهرد   اری کرج


